
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 14:37:11) 
 
 Poštovane kolege poslanici, počinjemo sa radom.  
 Otvaram Četvrtu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2019. godini Skupštine 
Crne Gore 26. saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu saglasno Poslovniku 
Skupštine i za dnevni red predložio jednu tačku, i to Predlog odluke o izmjeni Odluke o 
obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Prije nego što pređemo na utvrđivanje dnevnog reda, samo nekoliko proceduralnih 
obaveza.  
 Obavještavam vas da je, saglasno Poslovniku Skupštine, poslanica Željka Savković 
pristupila Posebnom klubu poslanika i, pod tačkom 2, treba da usvojimo zapisnik sa Prve sjednice 
Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2019. godini.  
 Da li neko od poslanika ima primjedbi na zapisnik? Nema.  
 Saglasno Poslovniku Skupštine, konstatujem da je usvojen Zapisnik sa Prve sjednice 
Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2019. godini.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Pozivam 
vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini.  
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 52 poslanika - 42 za, protiv deset, nije bilo uzdržanih. Objavljujem 
da je za sjednicu usvojen predloženi dnevni red iz saziva.  
 Poštovane kolege, prelazimo na dnevni red. Tačka Predlog odluke o izmjeni Odluke o 
obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva. 
Podsjećam da su Predlog odluke podnijeli poslanici Ivan Brajović i Genci Nimanbegu. Izvjestioci 
odbora su Miodrag Vuković, Zakonodavnog odbora i Miloš Nikolić, Odbora za politički sistem, 
pravosuđe i upravu.  
            Da li jedan od poslanika želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. Ivan Brajović ima riječ. 
 Proceduralno. Poslanik Neđeljko Rudović. Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (11.11.19 14:39:35) 
 
 Hvala Vam, gospodine Brajoviću.  
 Želim da se obratim Vama, a mislim da je u pitanju tema koja je jednako značajna kao ova 
koja je na dnevnom redu. Obraćam se Vama zato što sam 13. juna poslao pismo, odnosno 
zahtjev, shodno članu 50 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru prosvjetu gospodinu 
Šehoviću, sa pitanjima koja se, između ostalog, tiču i slučaja Jasminke Milošević, profesorice 
filozofije, koja je, kao što smo čuli prije nekoliko dana, na sramotu svih nas u situaciji da ne može 
da obezbijedi sebi hranu, koja gladuje, koja se po sopstvenom priznanju hrani svaki treći dan. 
Zašto? Zato što ona iz svog džepa plaća održavanje Filozofske olimpijade, događaja koji se 
odigrao prošle godine u Baru, koji je okupio učesnike, đake i njihove mentore, profesore iz 50 
zemalja i za koji nije dobila podršku Ministarstva prosvjete i Vlade Crne Gore iako su prije toga 
potpisali memorandum i tim memorandumom se obavezala Vlada i Ministarstvo prosvjete da će 
podržati Filozofsku olimpijadu. Vjerujem da nema nikoga u Crnoj Gori danas ko ne zna da zbog 
kredita koje je uzela da bi platila dugove za održavanje Filozofske olimpijade gospođa Milošević 
prima 47 eura mjesečno i nalazi se u situaciji očigledno ugrožene fizičke egzistencije.  
 Zato, želim da Vas pitam, gospodine Brajoviću, da li mislite da ste Vi u ime svih nas, a 
vjerujem da /prekid/ bi bio protiv toga, dužni da zatražite hitne korake da se sačuva dostojanstvo 
profesorice filozofije Jasminke Milošević i svih onih prosvjetnih radnika koji požrtvovano i pošteno 
rade svoj posao na dobrobit, vjerujem, cijelog društva?  
 Gospodin Šehović nije nikada odgovorio na moje pismo. Kasnije sam iskoristio priliku u 
julu, mjesec i po dana kasnije, da postavim poslaničko pitanje i da ga pitam zašto on i Ministarstvo 
prosvjete nijesu htjeli da podrže Filozofsku olimpijadu, zašto ignorišu dopise, molbe i zahtjeve 
Udruženja profesora filozofije i zbog čega imaju takav odnos. Posljedica takvog odnosa je, 
gospodine Brajoviću, ova situacija u koju je došla danas jedna profesorica u Crnoj Gori. Postoje 
pare, znamo gdje one idu, za stanove od 90 kvadrata itd. kojim se neko čašćava, ali zato nema 



novca da oni ljudi koji čine kičmu svakog društva mogu da imaju dostojanstven život. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 14:43:00) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Rudoviću.  
 Dopustio sam Vam da tri puta prekoračite vrijeme za proceduralno pitanje iz razloga što je 
vrlo intrigantna i, nažalost, takva tema koju ste pomenuli. Proceduralno pitanje bi meni moglo biti 
upućeno ako ste Vi postavili poslaničko pitanje pa Vam nije odgovoreno. Onda ću Vam u tom 
dijelu odgovoriti. Raspitaću se kod službe i postaraćemo se da dobijete odgovor na pitanje. Znači, 
poslaničko pitanje ili pitanje na osnovu člana 50 Poslovnika. To je jedna stvar.  
 Druga stvar, da sačekamo da dobijemo sve informacije. Vjerujte, pretpostavljam da smo svi 
zatečeni takvom tvrdnjom gospođe. Kada dobijem sve informacije, onda možemo reagovati. 
Znam, pošto je to bila profesorica i mom djetetu, da je riječ o dobrom prosvjetnom radniku, djeca 
to tako doživljavaju. U svakom slučaju, sačekaćemo da dobijemo sve informacije. U ovom slučaju 
će biti urgentno zahtjev da se odgovori na Vaše pitanje koje ste uputili. To je ono što mogu po 
Vašem proceduralnom reagovanju da kažem.  
 Izvolite, ali onda se baš držite procedure jer ću Vas prekinuti. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (11.11.19 14:44:30) 
 
 S obzirom da ćete da tražite informacije na ovu temu, znači dobio sam pouzdanu 
informaciju da je razlog zbog čega gospođa nije dobila podršku koja joj je obećana zato što se 
Filozofska olimpijada održavala u hotelu Princes koji je u vlasništvu Duška Kneževića, a on je u 
međuvremenu ušao u rat sa DPS-om. Samo da imate ovu informaciju i da provjerite. Idite tim 
putem i vidjećete da nije bilo više raspoloženih da pomognu tu olimpijadu iz razloga što bi pare 
navodno završile Dušku Kneževiću, pa bi oni mogli da imaju problema što su s njim sarađivali. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 14:45:04) 
 
 Ovo nijesu, poslaniče Radunoviću, proceduralne intervencije. Iz onoga što smo mogli čuti u 
sredstvima informisanja, uplaćene su pomoći od Ministarstva nauke, od Vlade Crne Gore, koliko 
sam upoznat. Prema tome, ne vidim da bi moglo biti tačno ovo što kažete. U svakom slučaju, 
dobićemo informacije i biće zatraženo da Vam se što prije odgovori, poslaniče Rudoviću. Nadamo 
se da ćemo što prije imati pravu sliku i valjda situiranje ovog problema. 
 Sada prelazimo na temu dnevnog reda - Predlog odluke o izmjeni Odluke o 
obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva. U ime 
mog kolege potpredsjednika Nimanbegua i mene ja ću dati kratke napomene.  
          Poštovane kolege,  
          Potpredsjednik Nimanbegu i ja smo se našli u poziciji da želimo da eliminišemo sve moguće 
razloge za tretiranje nekog nekorektnog poslovničkog odnosa pri radu privremenog Odbora za 
sveobuhvatno izborno zakonodavstvo, jer smo rekli da posao za koji je Odbor formiran trebao bi 
da se završi do 15. novembra. To je bilo produženje roka i mi smo onda uputili inicijativu 
Parlamentu, odnosno predložili ovu tačku dnevnog reda kojim će se ovaj rok pomjeriti na 18. 
decembar.  
 Poštovane kolege, želim da kažem da kad sam prvi put predložio 30. septembar kraj 
septembra ove godine za završetak posla ovog Odbora, a to je bilo otprilike tačno prije godinu 
dana, prvo na Kolegijumu su svi izražavali nezadovoljstvo da je to previše dug rok, da mi to treba 
što prije da završimo i da uđemo u tu proceduru. Naravno, znate svi šta se sve dešavalo i mi smo 
sad prinuđeni da još jednom produžimo taj rok. Mislim da nikada ne treba licitirati rokovima, treba 
završavati posao u dobroj vjeri, posvećeno i odgovorno. Ako se želi to tako raditi, onda bi ovaj 
posao u privremenom odboru mogli u relativno kratkom roku da završimo na valjan način. Ako se 
ne želi posvećeno raditi, odgovorno i profesionalno sa svih strana, nema tog roka koji nam neće 



biti kratak, imali godinu dana ili dvije godine, a ne mjesec dana. Prema tome, poštovane kolege, to 
zavisi od svih nas. Kao što znate, privremeni odbor je formiran na paritetnoj osnovi, gdje 
predstavnici opozicije čine pola članova, pola članova čine predstavnici vladajuće koalicije oni sa 
pravom glasa, a pridruženi članovi su i članovi iz akademske zajednice, predstavnici akademske 
zajednice i predstavnici nevladinog sektora.  
 Podsjetiću, takođe, više zbog javnosti da smo mi krajem 2017. godine u godini koja je 
prethodila godini u kojoj smo imali predsjedničke izbore, najveći ciklus izbora za lokalne izbore, 
Radna grupa koju smo formirali na Kolegijumu je pripremila izmjene i dopune seta zakona i te 
izmjene i dopune su sadržale sve primjedbe i preporuke ODIHR-a. Imali smo dovoljno poslanika u 
Parlamentu da su svi htjeli da glasaju. Međutim, nije bilo političke volje da se sa dvije trećine 
izglasa Zakon o izboru odbornika i poslanika, izmjene i dopune tog zakona. Kasnije smo prešli u 
formiranje ovog privremenog odbora. Zajedno smo donijeli odluku i naravno ja vam neću 
objašnjavati istorijat kako se neko odlučivao da ne želi da radi u Odboru, a neko ne želi da radi u 
plenumu a želi da radi u Odboru. Pretpostavljam da će diskusija i o tome biti vođena. U svakom 
slučaju, ja mislim da je pred tim Odborom važan zadatak. Naravno to je zadatak samo da pripremi 
materijale za našu raspravu u plenumu i za naše odlučivanje. Ako mi svi želimo da unaprijedimo 
izborni ambijent, a ja vjerujem da želimo, onda to možemo da završimo u dogledno vrijeme. Vi 
znate, dobra praksa je, ali samo dobra praksa da se ne mijenjaju izborni zakoni u izbornoj godini. 
To ne postoji nigdje kao eliminatorna mogućnost i kao zakonska nemogućnost da se to radi. U 
svakom slučaju, mi bismo to mogli da uradimo.  
 Ja želim da vam kažem zaista da treba da pokažemo dovoljno ozbiljnosti. Neću ovdje 
licitirati da li će neko da bojkotuje, da li će neko da radi u Odboru, da li će neko da prisustvuje bez 
rada. Kakve god modalitete nalazili nove, mislim da bi dobro bilo da zaista dodatnim naporima 
unaprijedimo izborni ambijent. Naše zakonodavstvo je i sad dobro. O našem zakonodavstvu smo 
mi imali izbornu godinu i 2016, i 2017, i 2018. godinu na parlamentarnom, lokalnom i 
predsjedničkom nivou. Ali, naše zakonodavstvo je dobro zato što mi u kontinuitetu radimo na 
njegovom unapređivanju i to dugi niz godina. Konkretno, posljednji Zakon o izboru odbornika i 
poslanika ste konsenzusom, ja tada nijesam bio u Parlamentu, donijeli u Parlamentu. Prema tome, 
apsolutno nastojanje i naša želja je da dobijemo još unapređeniji izborni ambijent i ja sam 
spreman sa svakim od vas da polemišem da su svi naši izborni ciklusi napredovali. Uvijek su oni 
posljednji izbori održani u boljem izbornom ambijentu od prethodnih. Dajte da napravimo napor da 
tako bude i ovoga puta.  
           E samo u toj želji smo potpredsjednik Nimanbegu i ja odlučili da predložimo produženje 
roka. To produženje roka je, opet ću ponoviti i time završiti, sasvim dovoljno da se završi posao 
Odbora, ali sigurno kratko ako ne postoji želja. Hvala vam. 
 Predlažem samo, kako smo se i dogovorili, da diskusija traje tri sata, a uvodne napomene 
traju pet minuta i neće spadati u ovu od tri sata. Izvolite. 
 Proceduralno, poslanik Damjanović.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (11.11.19 14:51:37) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Brajoviću. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Dakle, propustio sam priliku i žao mi je što evo nakon vas proceduralno reagujem, jer sam 
to trebao da uradim odmah na početku nakon kolege Rudovića. Dakle, mi smo imali kolegijum 
vezano za ovo pitanje u petak i na kolegijumu smo raspravljali o suštinskim pitanjima vezanim za 
odluku, tj. o datumu produženja roka rada Odbora, onih koji to žele, i koji će to da predlože. Nismo 
postigli saglasnost na tom kolegijumu nego je naknadno dakle, posle kolegijuma u 16 i 30 stigao 
mail svim poslanicima da se Predlog odluke definiše na način da se produži do 18-oga To je prva 
stvar suštinska. Dakle, nismo napravili dogovor oko suštine vezano za produženje datuma. Oko 
formalnih stvari takođe nije bilo dogovora u smislu do kada radimo, koliko traje diskusija. Vi ste 
naravno pitali, tu je bilo različitih mišljenja, osim što ste vi rekli da ćete početi u 14 časova. Nije 
sporno da se prekine eventualno rasprava, da se proba napraviti dogovor do kada da radimo, ali 



imajući u vidu zainteresovanost jednog broja kolega, mislim da nema razloga da ovu raspravu 
danas ograničimo na tri sata. Zbog toga da zaključim time, izašli smo u susret, predsjedniče, Vi 
znate da Poslovnik definiše da na osnovu dogovora u kolegijumu sjednica može da se zakaže u 
roku manjem od sedam dana. Bez obzira što je prošlo svega tri dana, ja sam neko ko je to 
podržao iz razloga što javnost ima pravo da zna i što je dobro da imamo ovu sjednicu o ovom 
pitanju i bez obzira što se radi o jednoj tački koja traži  malo i pripreme i političkih stavova. Kad je 
već taj ustupak napravljen od strane opozicije na kolegijumu da nemamo ništa protiv, da imamo 
sjednicu i u roku manjem od tri dana, onda evo tražimo, ne tražimo, nego negdje bi normalno bilo 
da imamo raspravu i dužu od tri sata, pretpostavka da danas završimo, pa je li to 16, 17, 18 
časova, kad god. Ništa više bez to. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 14:53:45) 
 
 Izvolite. Poslanik Rakočević, proceduralno reagovanje. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (11.11.19 14:53:50) 
 
 Evo samo da pokušam da pomognem. Dakle, jedan dio ovoga što je kazao, odnosno sve je 
tačno, ali interpretirano na drugačiji način nego što bih ja to uradio, ali 'ajde da ne ulazimo u tu 
priču. Svakako, imajući u vidu da nam je ograničeno trajanje televizijskog prenosa danas, a 
naravno nakon što smo vidjeli spisak diskutanata, odnosno nakon što su nam kazali da je veliko 
interesovanje kolega iz opozicije da govore o ovoj tački dnevnog reda, mi smo se opredijelili za to 
da skratimo broj diskutanata kako bismo ipak u jednom razvojnom roku završili sjednicu, a 
istovremeno da svi zainteresovani poslanici opozicije govore. Mi ćemo naravno uskladiti naše 
diskusije u odnosu na vrijeme koje je opredijeljeno. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 14:54:39) 
 
 Izvolite. Poslanik Knežević, procedura. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (11.11.19 14:54:43) 
 
 Koliko ja shvatam, a informisan sam i od šefa kluba poslanika Demokratskog fronta da se vi 
niste ništa dogovorili na Kolegijumu i ako se niste ništa dogovorili, onda tražim da se striktno 
poštuje Poslovnik, a ne nikako da nam određujete termine da li ima televizijskog prenosa ili će da 
počne tv šop o depilaciji i nadogradnji noktiju. Znači, ako produžavate po drugi put rok Radne 
grupe sa 30. septembra na 15. novembar, pa sa 15. novembra na 18. decembar, tj. tri puta onda, 
što bi rekao Milivoje Katnić, polako te. 'Ajmo sjutra da nastavimo, gospodine Brajoviću, kad bude 
nastavak. Znači, nema potrebe da mi danas na brzinu u dva sata, tj. sad u tri sata sve završimo i 
smandrljamo do 18 časova kako bi neko bio zadovoljan da ispod oluka prođe ova opoziciona 
izdaja i dogovor koje su Demokrate napravile sa Demokratskom partijom socijalista. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 14:55:37) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, imaćete svi sasvim dovoljno vremena da govorite o tome.  
 Ne može mi niko reći da sam ja rekao da smo postigli dogovor o terminu i svemu. Taj dan 
smo se dogovarali, taj dan nije bilo volje da se definiše jedan termin. Bilo je različitih, ja neću sad 
interpretirati vaša saopštenja. Hvala na ovoj tvrdnji što ste rekli da je u redu da se zakaže sjednica 
u ovom roku i rekao sam vam toga dana na kolegijumu da ćete biti obaviješteni do kraja dana, da 



će se poslati saziv za zasijedanje Skupštine.  
 Molim vas,  poslanicima bih rekao da najduže rasprava može da traje do šest sati kad se 
sastave rasprave u pojedinostima i rasprave u načelu o zakonu. Prema tome, normalno i 
optimalno vrijeme je tri sata, ali niko neće biti oštećen da u sklopu tih svojih pet minuta kaže nešto, 
od onih koji žele.  
 Da li žele izvjestioci da se jave po ovoj tački dnevnog reda? Ne žele.  
 Dajem riječ prvo Nikoli Rakočeviću u ime Kluba DPS-a. Predložio sam da bude pet minuta 
rasprave. 
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (11.11.19 14:56:57) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Na ovu temu su mnogi govorili gotovo sve što je neophodno i više od toga posljednjih 
godinu dana. Međutim, evo sada smo već nadomak epiloga onoga što je  predmet razgovora o 
izbornom zakonodavstvu u okvuru Odbora za  izbornu reformu. Sada valja kazati nekoliko stvari 
vezanih konkretno za ovu odluku koja je danas pred nama. Dakle, ovakav prijedlog da se sa 15. 
novembra produži rok na 18. decembar bi mogao da predloži bilo ko od poslanika, kome je stalo 
da se eventualno vlast i opozicija dogovore oko izbornih i drugih zakona. Zbog toga sumnjam da 
bilo ko ko ima želju da se vlast i opozicija dogovore, dakle bilo ko to smatra će i glasati za ovakvu 
odluku. Međutim, ponovo čini mi se da je važno da, makar što se mene tiče, kažem da mi je žao 
što dio opozcije nije u tom Odboru, mislim na Demokratski front iz razloga što su većina prijedloga 
opozicije koje su predložili kao zakonska rješenja ustvari uglavnom sve ono što se godinama već 
predlagalo od strane kolega iz Demokratskog fronta ili dijela opozicije koji je tada bio u nekim 
drugim partijama.  
 Dakle, ništa novo iako drugi dio opozicije pokušava kreirati ambijent u kojem bi se zaključilo 
da su to neka nova rješenja, kojima će se iskoračiti ne znam kako. U svakom slučaju, spremni 
smo da prihvatimo sva rješenja opozicije i naravno rješenja poslanika vlasti koja su sistemska i 
konstruktivna za ukupno unapređenje izbornog ambijenta. Međutim, ono što nijesu sistemska 
rješenja, ono što nije primjenjivo i sprovodljivo u praksi to jednostavno nije realno da bude 
prihvaćeno. Postavlja se pitanje, takođe, zbog čega taj Odbor već nije usaglasio rješenja, a imali 
smo dovoljno vremena, odnosno Odbor je imao dovoljno vremena. Mislim da odgovor leži u dvije 
ključne stvari. Jedna je upravo ovo što sam kazao, da se dio opozcije u Odboru bavio čini mi se 
samo promocijom i nekim rješenjima koja nijesu sistemskog karaktera, a manje su se bavili 
preporukama OEBS-a, ODIHR-a i međunarodne zajednice. Upravo te preporuke međunarodne 
zajednice, koja je najobjektivnija o političkom ambijentu Crne Gore, svi mi i mi iz vlasti i kolege iz  
opozicije imaju ambiciju da subjektivno tumače određena politička kretanja, pa je međunarodni 
faktor važan da nam ukaže imajući u vidu da poznaju međunarodnu praksu i iskustvo u oblasti 
izbornog zakonodavstva. Dakle, sve one preporuke koje smo dali 2016. godine, a i 2018. godine 
nakon niza lokalnih i predsjedničkih izbora trebaju da budu relevantne. Dakle, ukoliko se zanemari 
takva praksa kakvu je dio opozicije imao u Odboru, mislim da ćemo doći do rješenja. Ukoliko 
nastave sa takvom praksom, ni 18. decembar niti bilo kakav drugi datum neće biti  dovoljan i 
nećemo se dogovoriti ništa. 
 Druga stvar, na koju se trošilo puno vremena i energije, koja je malo potegla ovaj proces  je 
priča o tehničkoj Vladi. Mi smo davno kazali da od tehničke Vlade neće biti ništa, da vlast nije 
raspoložena za takvu vrstu eksperimenta koji bi bio drugi eksperiment u nizu - 2016. godine znate 
kakvu smo imali praksu. Ne bih detaljno govorio o tome. Znamo svi i zna ukupna javnost, čak i 
politički laička javnost. Međutim, sada je kontekst potpuno drugačiji. Sada većina u vlasti u 
Parlamentu  je veoma stabilna i svih 42 poslanika su skloni stavu da od tehničke vlade ne može 
biti ništa. Sjećate se  2016. godine da je ipak jedan značajan dio vlasti iz parlamentarne većine 
napustio skupštinsku većinu. Imali smo neke druge konstrukcije Skupštini  koje su kreirale vlast i 
upravo zbog toga je bila logična rekonstrukcija Vlade. Ovog puta uvjeravamo vas opet iz 
Demokratske partije socijalista, ali i iz reda naših koalicionih partnera, jer smo naravno razgovarali 
o ovome već nekoliko puta - od tehničke vlade neće biti ništa. Zbog toga ne treba trošiti energiju 



na to, jer kada bi dali tehničku vladu, onda bi se stvorile pretpostavke da možda i u zakonu 
ugradimo nekakvu tehničku vladu, koja bi godinu ili dvije pred svake izbore bila formirana. Na taj 
način bi se izbori obesmislili na način da ko god da izgubi ili pobijedi, svi ćemo zajednički da 
kreiramo međunarodnu i unutrašnju politiku godinu ili dvije i bez obzira na politički rejting, na 
opredjeljenja programska, ideološka, svi ćemo zajedno da činimo neku Vladu godinu, dvije dana. 
Naravno, međunarodna zajednica apsolutno neće dati podršku ovome, niti je daje, iz prostog 
razloga - svi ti ljudi su takođe iz nekih političkih sistema, iz nekih država, pa hajde da pitamo njih 
zajednički, a mi smo ih pitali u razgovorima koje imamo službenim kroz Skupštinu Crne Gore 
kakva je praksa u njihovim zemljama. Naravno da tamo nikome na pamet ne pada iz opozicije da 
traži tehničku vladu, jer takva kategorija prosto ne postoji. Ukoliko se negdje i desilo, to je 
apsolutno izuzetak a ne pravilo. Upravo zbog toga čini mi se treba se fokusirati na preporuke 
međunarodne zajednice, treba da se fokusirati na ozbiljan rad i onda će 18. decembar biti realan 
rok. Ukoliko to ne učinimo, ni 18. decembar niti bilo kakav drugi rok neće biti realan da završimo 
posao.  
     Demokratska partija socijalista, a što je vrlo važno, i naši koalicioni partneri su vrlo 
zainteresovani za usvajanje ozbiljnih zakonskih rješenja povodom izbornog zakonodavstva i vrata 
su širom otvorena i onima koji sada  nijesu u Odboru, kao i onima koji su u Odboru a koji će 
ozbiljno raditi. Međutim, na platformi sveobuhvatne reforme tehnička vlada apsolutno neće biti 
prihvatljiva kao kategorija. Ali, naravno neko rješenje vezano za implementaciju izbornog  
zakonodavstva  kroz određenu formu nije sporno da dogovorimo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:03:42) 
 
 Hvala, poslaniče Rakočeviću.  
 Sad riječ ima u ime Demolrkatskog fronta poslanik Nebojša Medojević. 
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (11.11.19 15:03:50) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, poslije 30 godina vladavine nasljednika Komunističke partije 
koja vlast nikada nije dala mirnim putem osim silom, ja vam se obraćam i sada kažem sljedeću 
istinu. Nasljednici Komunističke partije koji su na vlast došli revolucionim metodama: ratom, 
ubijanjem, likvidacijom političkih protivnika, neće vlast predati mirnim putem. Dakle, fer izbora 
nema, poštovane kolege iz Demokratske Crne Gore, tako što ćete vi sa kolegama iz DPS-a za 
zelenim stolom dogovoriti neka rješenja koja će ugroziti njihovu sistemsku krađu koju sprovode 
već 20 godina.  
 Dakle, evo ja imam ovdje podatke, poštovane kolege Demokrate, vi ste mladi, neiskusni a 
mi smo prošli dosta toga. Ovo je iz operativnog štaba Demokratske partije socijalista dokument. 
Zabilješka sa posjete operativnog izbornog štaba Beranama interno, Podgorica, 24. septembar 
2012. godine. U njemu učestvuju: Branimir Gvozdenović, koordinator; Mevludin Nuhodžić, član 
rukovodilac službe za dijasporu; Mevludin Nuhodžić, ministar policije rukovodilac službe za 
dijasporu; Zoran Vukčević, direktor Investiciono razvojnog fonda, član; Mirsad  Mulić, član 
koordinator; Aleksandar Pavićević, član rukovodilac službe za mlade; Igor Radusinović; Sonja 
Damjanović. Sastanku prisustvuje i koordinator DPS-a za Berane Svetozar Marović. Pogledajte 
šta kaže sa tog sastanka zaključak, posjeta, Mjesni odbor Hareme. Ovako kaže, zahtjevi: Vladan 
Trifunović, radio je u lokalnoj upravi, ostao bez posla, deset članova njegove porodice možda neće 
izaći na izbore zbog toga. Nijesu uvijek bili privrženi DPS-u; Sado Muratović, bivši radnik Rudnika 
uglja, nijedno od dvoje djece ne radi, porodicu izdržava fizičkim radom i od 80 eura socijale, ćerka 
medicinski tehničar, sin mašinski tehničar. Porodica Mandžukić, 15 glasova, mole za jedno 
zapošljavanje  i socijalnu pomoć; niko u porodici ne radi. I onda taj opreativni izborni... 
 
 
 



            PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ: 
          Kolega Medojeviću, ne bi dobro bilo da pominjete imena tih ljudi. Mislim da to nije u redu, ali 
nastavite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (11.11.19 15:09:00) 
 
 Hoćete li da Vam pokažem da je ovo dokument? Tu je koordinator, potpredsjednik 
Skupštine, originalni dokument DPS-a. Je li ovo tačno, gospodine Gvozdenoviću? Vi ste potpisali 
ovaj dokument. Je li ovo tačno? Zaključci. Šta operativni izborni štab DPS-a zaključuje? Kaže, 
većina predsjednika mini izbornih štabova ne posjeduje dovoljnu snagu i kapacitet da realizuje 
zahtjev aktivista. U tom smislu, neophodno je ojačati strukturu mini izbornih štabova, naročito 
imajući u vidu, pazite ovo, građani Crne Gore i vi koji radite za DPS, pazite šta vam operativni 
izborni štab DPS-a kaže - imajući u vidu da su u postojećem sastavu mini izbornih štabova 
uglavnom zastupljeni nezaposleni i ljudi sa socijalnim potrebama.  
 Poštovani građani Crne Gore, u DPS-u ima 15.000 članova mini izbornih štabova, kako oni 
kažu miševa. Oni vas zovu miševi. 15.000 na 150.000 birača jedan aktivista DPS-a kontroliše 10 
birača, a taj aktivista je nezaposlen i u stanju socijalne potrebe. Znači, on kontroliše članove svoje 
porodice, najbliže saradnike, brata, kuma, prijatelja. Znači, aktivisti DPS-a su ljudi u stanju 
socijalne potrebe,15.000. 
 Drugo. Na izborima, vi ste doveli 10.000 ljudi iz dijaspore. Šta je to dijaspora? Bosna i 
Hercegovina 2.189; Srbija 3.160; Hrvatska 145, ostalo 1.339, znači studenata ste doveli i platili 
5.032. Ovo što ste doveli iz dijaspore nema u izvještaju DRI, niti u izvještaju OEBS-a. Ovo je vaš 
interni dokument do kojeg sam došao, pošto imam naravno dobre izvore i dobre informacije. 
Najmanje 10 - 12.000 ljudi vi dovedete na izbore koji nijesu u biračkom spisku. Ovdje su članovi 
vašeg operativnog izbornog štaba. Treba li da objavim njihova imena, njihove mejlove, njihove 
telefone? Ovo su vaši članovi operativnog izbornog štaba: Branimir Gvozdenović, koordinator; 
Branko Čavor, zamjenik koordinatora; Boro Marić, rukovodilac službe za biračke spiskove i tako 
dalje. 
 Poštovane kolege iz Demokrata, svaki od vaših 100 predloga ne dodiruje sistemsku krađu 
Demokratske partije socijalista. Nepoznato je da ćete dobiti fer izbore bez /prekid/ pred 
Skupštinom Crne Gore. Mi vas pozivamo, napustite ovaj Odbor. Sve što vam Brano Gvozdenović 
prihvati, to znači da ne dodiruje sistemsku krađu i lopovluk Demokratske partije socijalista. Na 
izbore ne možemo ići dok ne izborimo fer uslove. Fer uslova nema bez pobune. Evo u Čileu, evo u  
Hongkongu, evo u Barseloni, evo bilo gdje. Pazite.  
 Kako možete, kolege iz Demokrata, da spriječite da ministar Azerbejdžana Hajdarov 
donese osam milona eura, preda Milu Đukanoviću, DPS-u i jednom ministru tada u Vladi. I poslije 
toga ja treba da idem u zatvor za to. Znači, osam miliona da Branu Gvozdenoviću, Milu 
Đukanoviću i DPS-u, a onda Milivoje Katnić mene optuži za pranje novca.  
 Poštovani građani Crne Gore, komunističke partije, a DPS je nasljednik komunističke 
partije, ne daju vlast mirno. Oni su za vlast vezali svoj život i svoju slobodu. Oni ako ne budu na 
vlasti, treba da uspostave dijalog sa mnogim vrlo opasnim ljudima koje su prevarili. Znači, oni kad 
se skinu s vlasti treba da se suoče sa Tužilaštvom, da objasne kome je Hajdarov dao pare, kako 
su se švercovale cigarete, kako su od šverca cigareta došle pare u računovodstvo DPS-a kod 
čuvene Milke Vujović, kako je Migo Stijepović preko centara za socijalni rad distribuirao pare 
sirotinji koja radi i kupio par garaža 200-300.000 onako usput.  
 Građani Crne Gore, kolege Demokrate, napustite radnu grupu, pridružite se Demokratskom 
frontu. Fer izbori u ovakvim režimima prave se samo pobunom, drugog iskustva nema. Sve što 
vam Brano Gvozdenović prihvati u Odboru, znači nijeste pogodili suštinu. Mi se zalažemo za ono 
što je urađeno u Makedoniji. Neko treba u Vladi Crne Gore iz opozicije da spriječi sva plaćanja, 
sve subvencije, sve javne nabavke, sve ugovore u toku izborne kampanje ako imaju veze sa 
izborima. Neko u Vladi treba da spriječi agenta Petrovića iz ANB-a iz Bijelog Polja da ubaci fantom 
birače iz okruženja Crne Gore i dva sata nema elektronske evidencije ko je ušao i ko je izašao iz 
Crne Gore na dan izbora. Ko će to da uradi? Ovih  vaših 100 zahtjeva. Ljudi, pa to je smiješno. 
Napustite ovaj odbor, pridružite se Demokratskom frontu i sva ostala opozicija, 30.000 ljudi ispred 



Skupštine Crne Gore. Tek pod pritiskom ovakvi režimi pristaju da se održe fer i pošteni izbori. Dok 
nema pritiska, nema fer i poštenih izbora. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:11:59) 
 
 Hvala Vam. 
 Riječ ima poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 15:12:04) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Uvažene kolege, poštovani građani, 
 Najprije, nažalost, već duže vremena bojim se da ne možemo elementarno da uspostavimo 
dijagnozu zbog čega mi imamo ovako hronično nepovjerenje u izborni proces. Jedan dio razloga 
svakako leži u ovome što je sada rekao kolega Medojević. Druga dva važna razloga su nešto što 
se desilo u Crnoj Gori, a u svakom normalnom demokratskom društvu zahtijevalo bi i objektivnu 
odgovornost i neku vrstu krivične odgovornosti. Ja ne znam ni jednu zemlju u svijetu, posebno ne 
znam ni jednu zemlju koja je dio Evropske unije ili je na putu ka Evropskoj uniji koja je u danu 
izbora imala pokušaj državnog udara, a da sa druge strane kažete da su građani imali mogućnost 
da slobodno izraze svoju volju.  
 Takođe ne znam ni jednu državu u svijetu u kojoj nakon što se pojavi afera Koverta, a 
desila se u samoj kampanji za izbore 2016. godine, nemate ni nakon devet mjeseci definisanu ni 
objektivnu odgovornost, ni bilo kakvu krivičnu posljedicu za tu aferu. Ako mislite, kolege iz DPS-a, 
da je normalno da osoba koja je akter te afere je i dalje rukovodstva, član predsjedništva vaše 
partije, a da mi imamo povjerenje da ćemo kroz dijalog eliminisati određene stvari, onda mislim da 
elementarno neću reći vi nas potcjenjujete - potcjenjujemo se međusobno kod elementarne logike. 
Potcjenjujemo se elementarno kod logike. Nemoguće je vratiti povjerenje ako ne postoje sankcije 
za ovakve stvari. Nažalost, došli smo u fazu da jedni drugima više ne možemo vjerovati na riječ. 
Da li je to za društvo, za zajednicu dobro? Nije, ali moramo naći neki put kako da to povjerenje 
minimalno vratimo? Nećemo ga vratiti na način ako vi budete i dalje istrajavali na tezi koja glasi 
oprilike sljedeće. Mi ne želimo sa opozicijom da razgovaramo o njihovom ključnom zahtjevu, a to 
je vlada koja bi implementirala dogovorena rješenja. Ne morate, vjerujte. Za opoziciju će biti 
dovoljno ako vi sankcionišete ljude koji učestvuju u ovakvim stvarima o kojima je govorio gospodin 
Medojević ili nadležne institucije pokrenu odgovarajuće procedure i oni koji su odgovorni 
odgovaraju za to.  
 Da li će se to desiti, naravno da neće. Prema tome, može se ovaj rok produžavati koliko 
god mi hoćemo. Zajednička je odgovornost da pokušamo do nečega da dođemo, ali sa stavom 
koji vi imate da o ključnom predlogu opozicije ne želite da razgovarate, preuzimate odgovornost. I 
toga treba politički da budete svjesni. Naravno, imate dovoljno političkog iskustva da znate šta ta 
odgovornost u tom segmentu podrazumijeva.  
 Prema tome, SDP neće glasati za ovaj produžetak iz prostog razloga što mislimo da u 
dosadašnjem radu Odbora rezolutan stav Demokratske partije socijalista je da ne želi ni da 
razgovara o modelu koji predlaže opozicija, ne daje nam dovoljno nade da kroz taj dijalog na bilo 
koji način možemo doći do nečega što bi značilo stabilizaciju političkih prilika u Crnoj Gori. Vi ne 
želite da razgovarate, preuzimate političku odgovornost, na to imate pravo. Samo nemojte 
zaboraviti ova dva razloga koja su nas dovela u stanje u kojem smo mi danas.  
 Nemojte zaboraviti da su poslednji parlamentarni izbori održani u danu Državnog udara. 
Nemojte zaboraviti da je vaš član predsjedništva akter afere Koverata i da nema ni objektivne, ni 
bilo koje druge odgovornosti. Znate, lijepo zvuči kad iz Vlade pozivaju na objektivnu odgovornost i 
odlično je kad Vlada to sprovede, ali to ako sprovede Vlada, gle čuda, Demokratska partija 
socijalista u sopstvenim redovima ne želi da sprovede. Ali, to je vaš problem. Ja ovo spominjem iz 
razloga što to nama ne uliva elementarno povjerenje da se sa vama o određenim stvarima može 
dogovoriti, a da bi se to implementiralo.  



 Prema tome, vi jeste najjači Poslanički klub u ovom Parlementu, imate samim tim i najveću 
odgovornost. Mi naravno možemo različito u opoziciji da mislimo o određenim stvarima. Naše 
kolege iz Demokrata misle da treba istrajati u dijalogu sa Demokratskom partijom socijalista i doći 
do određenih rješenja. /Prekid/ Mi smo tu nadu izgubili, ali želimo da budemo elementarno 
kolegijalni. Ako kolege iz Demokrata smatraju da ima šanse da u dijalogu sa Demokratskom 
partijom socijalista zajedno dođu do nekih rješenja koja bi za ukupnu opoziciju bila korisna, mi 
nećemo vršiti opstrukciju imajući u vidu pravila koja su definisana unutar tog Odbora. Ali 
odgovornost za dobra rješenja ili odgovornost ako tih rešenja ne bude će biti dominantno na 
Demokratskoj partiji socijalista i Demokratskoj Crnoj Gori. Demokratska Crna Gora je otvorila ovaj 
proces, našli su partnera u Demokratskoj partiji socijalista. Ukoliko mislite da možete do toga doći, 
mi tu opstrukciju nećemo vršiti, ali /prekid/ uopšte direktno učestvovati u dogovorima za koje 
smatramo da ne mogu dati adekvatne rezultate. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:18:14) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanik Neđeljko Rudović, a neka se pripremi poslanik Boris Mugoša.  
 Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (11.11.19 15:18:28) 
 
 Hvala Vam.  
            Poštovane građanke i građani Crne Gore, dame i gospodo,  
 Demokratska partija socijalista pristaje na produženje rokova, javno saopštava da želi 
dogovor, a onda javno ponovo, pred cijelom Crnom Gorom, opstruira taj dogovor. Ako 
Demokratska partija socijalista kaže da neće biti tehničke vlade, što je uslov svih opozicionih 
subjekata, onda Demokratska partija socijalista zapravo kaže da glasa protiv Odluke o produženju 
roka ovog Odbora, donešene 31. jula o.g, člana 11 u kome je definisano da Demokratska partija 
socijalista pristaje da razgovara, da razmotri i da predloži model za implementaciju eventualno 
postignutog sporazuma. U članu 11 stav 1, kolege i koleginice iz Demokratske partije socijalista, vi 
ste za ovo glasali 31. jula sada kažete da to nećete. Ne, upravo to kažete - mi to nećemo i to je 
praksa Demokratske partije socijalista, koja nije nepoznata, kao što je 2016. godine Demokratska 
partija socijalista poslije nepunih dva mjeseca pogazila Sporazum o slobodnim izborima koji je 
potpisan u aprilu 2016. godine i jasno pokazala svoje namjere. Koje su to namjere? Namjere su - 
ja ću pred javnošću, pred Evropom, pred našim međunarodnim partnerima da uvijek budem 
konstruktivan, ja sam za sve moguće dogovore, ja sam za dijalog, ja sam širokogrud, a ustvari iza 
kulisa ja činim ama baš sve, ali ama baš sve, uključujući i proizvodnju vanrednog stanja na dan 
izbora, uključujući fabrikovanje Državnog udara, uključujući zabranu komunikacija na dan izbora 
da po svaku cijenu neko zadrži moć. Ako neko želi po svaku cijenu da zadrži moć, onda taj šalje 
opasnu poruku. Jer, ako je spreman da proizvede vanredno stanje na dan izbora, onda je 
vjerovatno spreman ako zaključi da mu je vlast ugrožena na mnogo toga još goreg od vanrednog 
stanja. To svi treba da znaju i svi treba da to imamo u vidu. Ono što je naša pozicija u ovom 
trenutku, a koja se nije promijenila u odnosu na recimo 2016. godinu, je da je međunarodni faktor i 
te kako zainteresovan za situaciju u Crnoj Gori i da je zainteresovan da Crna Gora ima izbore koji 
se možda mogu okarakterisati kao regularni, odnosno nešto bolji nego što su bili. Zašto? Da bi 
Crna Gora imala političku stabilnost. Bez političke stabilnosti, nijedna vlada ne može da se bavi 
svojim obavezama, ne može da vodi kvalitetno politiku koja se odnosi ni na ekonomski razvoj, ni 
na socijalnu politiku, ni bilo koju drugu politiku. Svaka vlada koja je konstituisana tako što je po 
svaku cijenu neko želio da zadrži vlast, što je to činio tako što je vršio političko nasilje, terorisao 
dobru demokratsku praksu, taj neko se u Vladi bavi samo time kako da zadrži vlast, a ne kako da 
ovoj zemlji bude bolje. Zato imamo ove spiskove koje je sada otkrio i javnosti predočio gospodin 
Medojević i zato imamo nečije opasne namjere koje dugoročno mogu samo da prave štetu Crnoj 
Gori.  



 Ja želim da kažem sljedeće, zajedno sa profesorom Lekićem iznosim stav koji je jasan. Mi 
mislimo da treba pokušati, mi mislimo da vrijedi učiniti sve što je do nas da Crna Gora dobije 
izbore koji će biti prihvatljivi. I mi ćemo to uraditi, mi ćemo pokušati. Ako vi nastavite sa ovakvim 
pristupom, pa jasno je da su šanse skoro nikakve da dođemo do dogovora, ali mi mislimo da je 
dužnost svih nas, i nas iz opozcije i pogotovo vas iz vladajuće koalicije, da učinimo sve što je do 
nas da pokušamo da situaciju u Crnoj Gori konačno uvednemo u normalu. Preduslov za tu 
normalu su slobodni izbori. Imamo podršku međunarodnog faktora da dođemo do dogovora. 
Mislimo da bi bilo neoprostivo da tu podršku ne iskoristimo i imamo cilj. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:23:29) 
 
 Privedite kraju izlaganje.  
  
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (11.11.19 15:24:07) 
 
 Završiću, predsjedniče Brajoviću, u dvije rečenice.  
 Možemo li da zamislimo kakva bi bila situacija u Odboru kada bi opozicija po ovom pitanju 
bila jednoglasna, a vjerujem da je pitanje izbornih uslova i zahtjeva u tom pravcu nešto oko čega 
ne možemo da se dijelimo. Možemo li da zamislimo što bismo i da li bismo možda mogli mnogo 
više postići ako bi opozicija po tom pitanju bila saglasnija, ako bi prestale svađe i ako bismo imali 
elementarnu koordinaciju. Odavno je prošlo vrijeme za kalkulacije i da je vrijeme za promišljene i 
zrele političke odluke. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:24:48) 
 
 Hvala.  
 Poslanik Boris Mugoša, a neka se pripremi poslanik Goran Danilović.  
 Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (11.11.19 15:24:56) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani,  
 Na početku, naravno Socijaldemokrate će glasati za produženje roka do kada je Odbor 
dužan da Skupštini pripremi i podnese na usvajanje predloge zakona i drugih rješenja u vezi sa 
ciljevima i zadacima Odbora, ponavljam - u vezi sa ciljevima i zadacima Odbora. Čini mi se da 
zbog nekog političkog profiterstva pomalo se udaljavamo od onoga što smo zajedno dogovorili da 
su ciljevi i zadaci Odbora, a o tome ću nešto kasnije reći.  
 Za mene je veoma važno da oko toga prolongiranja roka postoji visok stepen saglasnosti 
svih onih koji učestvuju u radu Odbora. Prije svega, onih koji su taj rad u Odboru iskoristili za 
predlaganja određenih rješenja, a ne samo za statiranja, a to su kolege iz vladajuće većine, 
predstavnici NVO-a i akademske zajednice, kolege iz Demokrata i uvaženi poslanik Neđeljko 
Rudović. Tako da mislim da su ti ljudi najpozvaniji da pričaju o produženju roka, uostalom i ovo je 
danas simpatično, vidim u medijima da se priča kako se o tome nismo konsultovali. Konsultovali 
se jesmo, pričali smo o tome, čak i u nekim televizijskim emisijama i svi smo realno rekli da do 15. 
novembra nije moguće da se dostave ti predlozi. Tako da je ova situacija sad koja se dešava, 
dileme oko produženja roka, /prekid/ nekih koji učestvuje za mene je prilično smiješna.  
 Kada je u pitanju to da li će ovaj Odbor do kraja godine uspjeti da završi ovaj zadatak, ja 
uvijek kažem - nadam se i vjerujem da hoće. Ja sam negdje kad smo formirali ovaj Odbor na 
Kolegijumu predsjednika Skupštine prije godinu predlagao da se završi posao do četvrtog kvartala 



2019. godine. Tada su mi kolege iz vlasti i kolege iz opozicije rekli da sam previše pesimističan, da 
će to vrlo brzo da se završi. Ja sam i tada i sada sumnjao i sumnjam u iskrenu namjeru svih da se 
unapređuje izborno zakonodavstvo. Mislim da nije svima cilj u Crnoj Gori da se unaprijedi izborno 
zakonodavstvo. Ovaj Odbor je dobar, jer će pokazati pravo lice svih i građani će moći dobro da se 
uvjere da li smo svi mi zaista iskreni u namjeri da unapređujemo izborno zakonodavstvo.  
 Druga stvar, zbog koje sam predlagao tada četvrti kvartal, je što sam znao da će ovaj 
proces, nažalost, da se koristi za promociju uskopartijskih interesa i sticanje jeftinih političkih 
poena, a da će mnogima, nažalost, ponavljam, građani biti potpuno nebitni u cijelom ovom 
procesu. Do kraja godine bi bilo poželjno da se dogovorimo. Zašto? Zato što trebamo da ostavimo 
dovoljno vremena za implementaciju svih tih normi, dovoljno vremena za sve učesnike u izbornom 
procesu, mislim na političke subjekte, ali dovoljno vremena i za ostale aktere u izbornom procesu. 
Mislim i na DIK, i na OIK, /prekid/, i na medije, na MUP i na druge učesnike, a najvažnije u svemu, 
valjda nam je to najvažnije, jeste da svi ti predlozi budu prihvaćeni od strane onih zbog kojih smo 
mi ovdje, a zaboravljamo na tu činjenicu - to su građani i da zaista suštinski tim rješenja 
doprinesemo unapređenju izbornog ambijenta i povećanja povjerenja građana u izborni proces.  
 Osnovni uslov za to je da budemo odgovorni svi kada je u pitanju rad ovog Odbora i da 
pokušamo zajedno da napravimo još jedan iskorak u demokratskom sazrijevanju crnogorskog 
društva. Preduslov za sve to je spremnost na dijalog, na kompromis, na dogovor oko zajedničkih 
rješenja. Vjerujem da su građani tu spremnost kod predstavnika vladajuće većine vidjeli tokom 
cijelog ovog procesa. Ona je rezultat izuzetno kvalitetne saradnje sa predstavnicima NVO-a i 
civilnog sektora, sa ekspertima Venecijanske komisije i OEBS-a i mi pokazujemo cijelo vrijeme 
apsolutnu spremnost na dijalog i kompromis sa predstavnicima opozicije. Kada su u pitanju 
uslovljavanja, uvijek sam govorio - uslovljavanja su bila i biće dokaz političke nezrelosti i 
neodgovornosti, prije svega, prema onima koji od nas očekuju konkretne i vidljive rezultate, a to su 
građani.  
 Zbog toga koristim i ovu priliku da apelujem na sve koji učestvuju u ovom procesu da se 
manu sticanja jeftinih političkih poena, slanja raznih partijskih poruka, promociju uskopartijskih 
interesa, već da se fokusiramo na implementaciju onoga što su ciljevi i zadaci Odbora. Ponavljam, 
/prekid/ nema potrebe da različito čitamo tu odluku. Nema potrebe da izmišljamo neke stvari. Sve 
fino piše u toj odluci. Ako niste spremni da radite po toj odluci, recite to javno. Nemojte da tu 
odluku karikirate, jer ona je veoma jasno i svako ko je čita moći će jasno da vidi da se tu ne 
pominje tehnička vlada, nego se pominje model za implementaciju i nadzor dogovorenog rješenja. 
Mi smo kao vladajuća većina predložili model. Jeste li predložili model kao opozicija zvanični? Ne, 
niti jedna rečenica nije predložena od strane opozicije u Odboru vezano za neku alternativu 
modela za implementaciju i nadzor dogovorenih rješenja. Zaboravljamo na preporuke OEBS-a i 
ODIHR-a i odjedanput nam nisu važne. Do prije godinu su svi mahali sa njima da su to suštinske 
sistemske preporuke, a sad počinjemo da ih zaboravljamo. Ne, fokusirajmo se na njih. Zašto? 
Zato što su one utemeljene u standardima i dobroj međunarodnoj praksi. Naravno, treba da 
otklonimo mnoge nedostatke na koje NVO sa pravom ukazuju, a to su nedostaci u tehničkom 
sprovođenju zakona. 
 Takođe, evidentan je trend insistiranja pojedinih političkih subjekata na autorstvu na 
pojedinim rješenjima. Za nas iz vladjuće većine potpuno nebitno i ja sam siguran da je za građane 
nebitno ko predlaže određena rješenja. Njih interesuje da pokažemo jesmo li sposobni da se 
dogovaramo i da razgovaramo, jesmo li dorasli ovom zadatku. U suprotnom - džabe nam je svaki 
rok. Znači, možemo ga produžavati do kad god hoćemo. Ako nismo sposobni da razgovaramo, 
onda nema je džabe cijela ova priča.  
       Na kraju, prošle godine kada smo formirali ovaj Odbor završio sam ga sa nekim citatom o 
odgovornosti, pa ću ovu priliku iskoristiti sa jednim, takođe, citatom američkog pisca motivacionih 
knjiga Napoleona Hila /prekid/: "Nijedan izgovor vas neće spasiti od prihvatanja odgovornosti." 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:32:05) 
 
 Hvala Vam. 



 Sada ima riječ poslanik Goran Danilović i time završavamo poslanike koji su imali uvodne 
napomene u ime klubova. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (11.11.19 15:32:14) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi građani, gospodine predsjedniče, koleginice i kolege,  
 Danas je istorijski dan, jer koliko se sjećam 11.11. prije 101 godinu je potpisano primirje u 
Prvom svjetskom ratu. Znam da niste slučajno odabrali da danas vodimo diskusiju o tome da 
produžimo ovom istorijskom odboru rok trajanja na još 20-ak dana. U ovom trenutku građani treba 
da znaju da se u Crnoj Gori vodi, za razliku od onoga primirja od 101 godine, bespoštedni rat, rat 
između Demokratske partije socijalista, njene tvrdoglavosti i sebičnosti, i onih iz opozicije koji hoće 
da sve to razore. I u tom gubljenju pozicija DPS-a, DPS dobrovoljno učestvuje. Toliko dobrovoljno 
da on zna da, recimo, ne valja da danas prestane rok i da nema više rada Odbora, ali ne želi da 
predloži tako nešto, nego to predlaže SD-e i kolega Genci Nimanbegu koji je inače prekjuče 
predložio da treba produžiti rok do 31. marta. Dobro, to je ono kad istakne i ovaj rok.  
 Podsjećam, uvažena javnosti, da smo tačno prije godinu dana neki, konkretno mi iz 
Ujedinjene Crne Gore, tražili tehničku vladu i Bogu hvala na kraju doživjeli da nas podrži cijela 
opozicija, podržavajući prije svega sebe ne zbog toga što smo bili pametni, nego ludo hrabri tada, 
rizikovali da kažu - vi hoćete opet u tehničku vladu. Mi kažemo, lično nismo zainteresovani, ali više 
vjerujemo kolegama iz opozicije nego kolegama iz vlasti, valjda je normalno zbog toga što ste vi 
na vlasti 30 godina.  
         Danas ne produžimo li, uvaženi građani, rok trajanja ovom Odboru možete očekivati da 
sjutra opet bude kiša ako je najavljena, a ako nije, onda će izvjesno ogrijati sunce. Uzaludnijeg 
posla u svojoj političkoj karijeri niti sam pratio, niti sam gledao. Svi znaju o čemu se radi, svi znaju 
da stvar propada i svi daju dodatnu energiju da ta stvar što duže traje. Ovdje da to prosto i 
jednostavno naslikamo. Treba nekako da se doguramo do izbora. Ja više ništa ne zamjeram 
kolegama iz Demokratske partije socijalista, vjerovali ili ne. Vi ste majstori, vi to dokazujete, 
tehnologiju vladanja ste savladali, demokratiju niste nikad, a i zašto biste. Ko bi bio uopšte, pored 
toga što je tehnolog vlasti, još dodatno i demokrata? Jedno drugo isključuje. Pogledajte do čega 
smo mi došli. Na današnji dan grčevito se borimo da produžimo rok trajanja Odboru, a čovjek iz 
DPS-a kaže - mi nećemo nikad pristati na tehničku vladu. A ljudi koji traže produžetak ovoga roka 
vjeruju da će DPS dati tehničku vladu. Ako je dobijemo, onda oni koji traže tehničku vladu iz 
opozicije, moje kolege iz Demokratske Crne Gore, u takvu tehničku vladu ne bi ušle, nego očekuju 
da uđem ja, koji tražim jednu jedinstvenu vladu državnog jedinstva godinu dana. Ako ja to ne 
uradim, ja ću biti izdajnik, a ako oni to urade, oni će biti patriote.  
 Mogu da razumijem mladost, pa i političku mladost, ja mogu da shvatim da po svaku cijenu 
hoćete da budete dio procesa i da nam na kraju dovedete do slobode, ali ja nisam toliko lud da ne 
umijem da sabiram, nijesam zaboravio u međuvremenu račun. Ja vidim gdje ovo vodi. Hoćete da 
izađemo na izbore pod izgovorom da se nešto uradilo, pa Vlada u međuvremenu postaje jedan od 
stotinu uslova. Da me pitate, a mislio sam da nešto znam o politici, da smislim stotinu uslova za 
poštene izbore, javno priznajem, uvaženi građani, ne umijem. Stotinu uslova, ovdje postoji samo 
jedan uslov. I on ne može biti podjednak sa svim drugim tehnikalijama koje su bile juče ovakve, 
danas onakve, prozirne, neprozirne kutije, tvrdi, meki papir. Nas to, malo ozbiljnije u ovom poslu, 
više ne zanima. Ali, pošto-poto dajte da dođemo do izbora i da onda građane pozivamo na juriš i 
da kažemo - sad ili nikad, da se udružimo. A nećemo se udružiti, uvažene koleginice i kolege, 
nažalost, jer smo takvi nesolidni, samo da se dokopamo međusobnog obračuna, ne obračuna sa 
DPS-om, izvinite ovo možda djeluje apsolutno pesimistički, ali ovo je suva istina, nego 
međusobnog obračuna. Da neko ko je imao 15 sad ima 10, neko ko je imao 10  ima 15, da neki 
nestanu pa ćemo onda sljedeći put s DPS-om da ih pritjeramo uza zid kad već budu imali 40 
godina političkog djelovanja na vlasti. Gotovo da čovjek izgubi uopšte želju više ovim poslom da 
se bavi. Nikad kao poslanik u Parlamentu se nisam osjećao poniženije zbog toga što prosto 
nemate sa kim da vodite dijalog, niti ko čuje razumna objašnjenja. Svi želimo da dođemo na kraju 
do priče koja se zove - samo još jedan mandat. 



 Ja hoću, ja želim, mi želimo da vas pobijedimo, ali uz elementarno poštene uslove. Vi ste 
svjesni da nigdje u Evropi nemate vlast koja u predizbornoj godini može da porodi toliko afera bez 
ijedne sankcije. Vi sami biste trebali da ponudite tehničku Vladu. Zbog toga što ovako nešto ne 
možete da vidite nigdje, ni u jednoj susjednoj zemlji, nigdje u Evropi. Bez ikakve odgovornosti 
najveći državni činovnici rade to što rade. Ne funkcioniše tužilaštvo u v.d. stanju, sudstvo u v.d. 
stanju. Vi, mladi ljudi iz Demokratske partije socijalista, biste trebali da kažete - nećemo više da 
živimo ovako, pa i ako izgubimo izbore, dobićemo i drugi put. Ne, ovdje je pitanje grčevite borbe 
za vlast i grčevite borbe u opoziciji da se bude prvi u opoziciji, prvi u selu kad već nikako da se 
dokopamo onoga što se zove Crna Gora.  
 Ja posljednji put molim kolege iz Demokratske Crne Gore - napustite Odbor, jer je u pitanju 
besmislica. Molim ljude iz SDP-a - napustite Odbor, to smo vam govorili prije pola godine. 
Napustite, jer se ovako ne dobija bitka sa ljudima koji vam se smiju u lice, znajući da ćete vi u 
jednom trenutku jureći za još jednim mandatom u još jednom mandatu izaći na izbore i izgubiti ih, 
a tada taj plač ko bude čuo je lud zbog toga što ovo radimo dobrovoljno i dobrovoljno pristajemo 
na poniženje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 15:39:10) 
 
 Hvala Vam. 
 Završili smo sa ovim krugom obraćanja. Sada riječ ima Predrag Sekulić, a neka se pripremi 
poslanik Milutin Đukanović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (11.11.19 15:39:24) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, iako se radi o tehničkoj stvari, odnosno produžetku roka za 
rad Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva, vjerujem da se ponovo 
vraćamo na onu staru priču koju smo imali prilike da čujemo nebrojeno puta ovdje u Parlamentu, a 
to je pitanje izbornih uslova, sa jedne strane, i, sa druge strane, pitanje kako i na koji način 
pobijediti Demokratsku partiju socijalista i koalicione partnere. Krenimo iz početka.  
 Znači, imamo dugogodišnju praksu rada na izbornim zakonima u ovom Parlamentu, negde 
od 1997, 1998. godine, od vremena rascjepa u Demokratskoj partiji socijalista i od izbora do 
izbora stalno smo to radili zajedno. I stalno je set izbornih zakona bio nešto što se mijenjalo u 
Parlamentu. I moram da budem iskren da smo skoro već dvije decenije zaista zajedno predano 
radili na novim tehničkim rješenjima, modernim rješenjima sa svim onim što su bile primjedbe i 
sugestije OEBS-a i Savjeta Evrope, koji su bili zvanični posmatrači na našim izborima.  
          Mogu da razumijem što kolege iz Demokratskog fronta ne učestvuju u radu ovog Odbora 
već duže vremena. Iz prostog razloga što sve ono što su bile njihove dobre ideje i plemenite 
namjere da na neki način izmijenimo u izborne zakone smo ugradili za izbore 2016. godine. 
Podsjetiću na dvije krucijalne stvari - elektronska identifikacija birača (to je bio osnovni zahtjev 
naših kolega iz Demokratskog fronta). To smo zaista uradili i drago mi je što smo imali veoma 
korektnu implementaciju toga njihovog zahtjeva, ne samo što su ti izbori 2016. godine odrađeni 
bez ikakvih primjedbi OEBS-a, ODIHR-a, nego kasnije i predsjednički, ali i lokalni izbori. I ta stvar  
funkcioniše. 
 Takođe, podsjetiću da je bilo pitanje vođenja biračkih spiskova. Naše kolege iz 
Demokratskog fronta su predložili, a mi prihvatili, da biračke spiskove zajedno sa bazama svih 
podataka građana, govorim o ličnim kartama, pasošima, vozačkim dozvolama itd, vodi 
Ministarstvo unutrašnjih poslova. Uz još jedno podsjećanje da je ministar u to vrijeme bio kolega iz 
Socijaldemokratske partije, da ga je naslijedio kolega iz Demokratskog fronta, izvinjavam se, 
kolega Danilović, ne znam tada kome je pripadao, Demokratama, ali, ni u jednom trenutku nismo 
bili protiv tog rješenja. Naprotiv, odmah smo ga prihvatili. Ne treba zaboraviti sam izborni dan zato 
što nam se spočitava da je bio problem, da građani nijesu htjeli da glasaju, nijesu mogli da 
glasaju. Znači, ako se mi ne slažemo sa našim viđenjem, dozvolite da pomognem one koji su bili 



posmatrači na taj dan izbora i potvrdili da ni jedan građanin koji je želio da iskoristi svoje biračko 
pravo nije ostao bez tog prava. Uz još jedno podsjećanje više od 73% birača, građana Crne Gore 
je toga dana glasalo. Naravno, kolegama iz opozicije je ostalo da se ljute zato što su izgubili još 
jedne izbore, zato što su pokušali da formiraju svoju vladu, ali nijesu uspjeli u tome, zato što su 
priznali izbore u Kotoru i Budvi, gdje su dobili vlast, a nijesu priznali one na državnom nivou itd. 
Čini mi se da građani Crne Gore to mnogo bolje znaju od nas i da to cijene na svoj način, a to su 
pokazali i na predsjedničkim izborima i na lokalnim izborima koji su kasnije održani.  
 U svakom slučaju, sada podsjećam i na to da smo u jednom trenutku imali zahtjev od 
kolega iz Demokratske Crne Gore da prekinu bojkot, da se uključe u rad na izbornim zakonima 
kroz jedno skupštinsko parlamentarno radno tijelo. Izašli smo im u susret bez obzira što smo mi 
većinu zakona već završili, u njih unijeli preporuke OEBS-a, ODIHR-a, ono što je bio osnovni 
zahtjev. Sa druge strane, tragali za onim što su moderna rješenja, za onim što je najbolja praksa u 
modernoj Evropi. Moram da budem iskren, zašto ne reći da su eksperti OEBS-a i ODIHR-a 
potvrdili i dali pozitivno mišljenje nekih od tih zakonskih rješenja. Cijenili smo činjenicu da treba da 
izađemo u susret kolegama iz demokratske Crne Gore, da zajedno radimo i da vidimo koje su  
njihove ideje. Bez obzira što lično mislim da su mnoge ideje koje su do sada dali veoma anahrone, 
da smo neke imali već prilike da čujemo, da se pokušava manipulisati sa medijima i sa društvenim 
mrežama kad su neke ideje u pitanju, ali, bez obzira na to, vrlo smo otvoreni da radimo na 
izbornim zakonima. Zato produžavamo ovaj rok uz još jedno podsjećanje, zahtjev za produženje 
ovog roka je stigao iz opozicije. Znači, to nije bio naš zahtjev, nego su to predložile kolege iz 
opozicije.  
 Uvažene kolege, dolazimo do onoga što je pitanje da li želimo ili ne želimo da produžimo 
/prekid/ odluku što se tiče Demokratske partije socijalista, nemamo nikakve dileme oko toga. 
Spremni smo za dijalog, spremni smo da radimo na izbornim zakonima i spremni smo da usvojimo 
sva najbolja demokratska rješenja demokratske Evrope. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 15:44:40) 
 
 Hvala, poslaniče Sekuliću. 
 Komentar ima Slaven Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (11.11.19 15:44:48) 
 
 Hvala. 
 Iako ulazim u rizik da uzmem nešto vremena od kluba, jednostavno nisam mogao da 
izdržim a da se ne javim s obzirom da ste Vi, gospodine Sekuliću, kao iskusan političar uzeli na 
sebe zadatak da što više zamaglite ovaj današnji dil, novi dil. Vi naravno imate svoje razloge, vi 
treba da kupite još malo vremena da ostane što manje vremena za pravu akciju opozicije kad i 
posljednji opozicionar postane svjestan s kakvim prevarantima ima posla. Pominjete da ste vi 
usvojili prošli put sve što smo mi tražili. Mi tražili otisak prsta, a vi podmetnuli uređaj, što bi rekao 
Mićo Đukanović - može slika na toalet papiru da bude, a isto se tako očita kao i ta tzv. lična karta. 
Ne, nećemo vam dozvoliti da ovaj put makar prođe neprimijećeno ovo što radite vi i Demokratska 
Crna Gora. Demokratska Crna Gora ima sad problem, ne želi da prihvati činjenicu da su iskusnije 
kolege ukazivale dobro da ne treba da rade ovo što treba da rade sa vama i sada imaju problem 
da se izvuku iz ovoga i pristali su na to da nema tehničke Vlade. Vi sada zajedno hoćete da nas 
provozate još mjesec i po dana, a kroz mjesec i po dana će opet neko da ustane ko je strašno 
savjestan ovdje da kaže - bolje da damo šansu još mjesec i po dana nego da prekinemo 
razgovore. Onda ćete se pozvati na onu čuvenu - i kada se vodi rat na kraju mora da se sjedne za 
sto. Ne, s vama treba prvo da se zarati, mislim u političkom smislu, mislim da najgrublji mogući 
dozvoljeni način, mislim da se svi ujedinimo, da se više ne lažemo, da se više ništa ne obećava 
bilo kome, da izađemo na ulicu i da zajedno s narodom stalno vršimo pritisak koji će za vas da 
postane neizdrživ. Jer, ovo pakovanje prevara svaki dan je više prevršilo svaku mjeru.  
 Ponovo pominjete kako smo priznali izbore gdje smo dobili, a nismo one gdje smo izgubili. 



Naravno, tamo smo toliko ubjedljivo dobili da niste mogli da kupite onoliko ugroženih kao što je 
pominjao maloprije gospodin Medojević, niste mogli da dovedete studenata koliko vam je trebalo. 
Niste mogli da ukradete koliko vam je trebalo, jer smo imali mnogo bolji rezultat nego što ste 
očekivali. Ovdje gdje smo vas samo pobijedili jedva sa jednim ili dva mandata više, tu ste izveli 
državni udar. Vi ste izveli državni udar, gospodine Sekuliću, vi iz DPS-a. Budite sigurni - ono kiselo 
smijanje našim ljudima koji sjede na optuženičkim klupama će da vam se osveti. Neko će za onaj 
državni udar morati da odgovara. Ne mislite valjda /prekid/ Neko će da odgovara za državni udar. 
Onaj koji ga je kreirao i ko je građanima Crne Gore ukrao još četiri godine slobode.  Kolege iz 
Demokrata, mislim da vam je bolje da izgubite malo na rejtingu, ali da učinite da građani Crne 
Gore mogu što prije da se sa nama svrstaju i da na ulici izvrše pritisak na ove ljude, pa koštalo vas 
to 1% ili 2% - i nas i vas. To je nešto što najmanje interesuje građane Crne Gore koji su poniženi i 
posramljeni evo 30 godina. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 15:48:38) 
 
 Komentar na izlaganje poslanika Predraga Sekulića dao je Slaven Radunović.  
            Izvolite. Riječ ima Predrag Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (11.11.19 15:48:49) 
 
 Hvala Vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Uvaženi kolega Radunoviću, zaista je inspirativno razgovarati sa Vama. Hvala Vam što ste 
mi dali dodatnu mogućnost da pojasnim još neke teze.  
 Sve češće se dešava da se kolege iz opozicije preko leđa DPS-a obračunavaju između 
sebe. Dozvolićete da nijesmo mi krivi zato što vi sada nijeste u Odboru, a kolege iz Demokrata 
jesu. Isto kao što mi nijesmo bili krivi zato što ste vi nekada bili u Odboru, a kolege iz Demokrata 
nijesu. Dozvolićete da podsjetim sve nas zajedno da se iz vaših klupa čulo da ste do sada bili 
neozbiljni, pa treba da se uozbiljite. To su riječi jednog od vaših čelnih ljudi, govorim o 
Demokratskom frontu.  
 Uvaženi kolega Radunoviću, ne možemo mi biti krivi za vaše slabosti, to morate između 
sebe da riješite, opozicija. Takođe, dozvolite da vas podsjetim, nije to tako davno bilo, zajedno 
smo radili na izbornim zakonima u ovoj Skuštini i zajedno smo ih usvojili. Nećemo valjda sada da 
kažemo da nijesmo usvojili te zakone gdje je trebalo dvije trećine glasova za njihovo usvajanje. 
Teško mi je da stalno podsjećam na ono što su vaše nedosljednosti. Ovo je vaša nedosljednost. 
Vi ste zajedno sa nama usvajali te zakone. Trebalo je dvije trećine da usvojimo te zakone i ta 
zakonska rješenja protiv kojih vi sada jeste. Sada imamo ideju od kolega iz Demokrata da birački 
spisak ne vodi više Ministarstvo unutrašnjih poslova, nego da to radi Državna izborna komisija.  
 Što se tiče Demokratske partije socijalista, potpuno smo otvoreni za dijalog. Izvolite, dajte 
rješenja, mi ih prihvatamo. Mislim da je nekorektno da prihvatate dio izbora, a dio izbora da ne 
prihvatate. Takođe, smatram da je nekorektno da pokušate da sastavite Vladu, a da onda kažete 
da ti izbori nisu bili u redu. Sve ono što se dešavalo tog izbornog dana rezultiralo je time da je 
preko 73% građana Crne Gore iskoristilo svoje pravo glasa, što je ipak i u našim uslovima vrlo 
visoki procenat. Takođe, moram još na jednu stvar da podsjetim. Predsjednički izbori koji su bili 
poslije toga, opozicija je ostala u male, bukvalno u male. Koji je procenat koji ste osvojili na 
predsjedničkim izborima?  
 Pokušavam još jednom da kažem, nemojte da mi budemo krivi za vaše nedosljednosti. 
Nemojte da mi budemo krivi za vaše slabosti. Nijesmo mi ti koji treba da ujedine opoziciju. Mislim 
da je to vaš posao, ne naš. Nemojte da tražite da vam mi pomažemo da vi dobijete izbore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 15:51:32) 
 
 Hvala. 



 Dajem riječ Milutinu Đukanoviću, a neka se pripremi Vera Bulatović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (11.11.19 15:51:38) 
 
 Poštovani građani, evo slušamo predstavnike DPS-a koji imaju toliko drskosti da otvorene 
prevare koje se odnose na elektronsku identifikaciju birača spočitavaju kao neka rješenja. Samo je 
u glavama predstavnika Demokratske partije socijalista mogla da se osmisli takva prevara da se 
ne razlikuju falsifikovani i originalni dokumenti. Zbog toga treba tehnička vlada, jasne zakone da 
realno sprovodi, a ne da rade ovo što radi kriminalna grupa koja se naziva Demokratska partija 
socijalista.  
 Poštovani građani, mi danas ovdje prisustvujemo jednom neviđenom licemjerju. Maloprije 
smo čuli od gospodina iz DPS-a da oni nijesu bili za produženje rada ovog Odbora, nego da to 
žele opozicione strukture. Čuli smo predstavnika SDP-a da oni neće podržati produženje rada 
Odbora. Takođe, danas smo u medijima pročitali da Demokratska Crna Gora nije tražila 
produženje rada ovog Odbora. O čemu se onda ovdje radi? Šta se ovdje dešava? To je to 
nezapamćeno, bezobrazno, vulgarno licemjerje. Ko se god ozbiljno bavi politikom, bio je svjesan u 
oktobru prošle godine da Demokratska partija socijalista ne želi ozbiljan razgovor sa 
Demokratskim frontom. Umjesto da se posvete radu tog Odbora, oni su krenuli sa hapšenjem 
Nebojše Medojevića i Milana Kneževića, a kasnije sa brutalnim presudama Andriji Mandiću i 
ponovo Milanu Kneževiću. O čemu se ovdje radi? Nema iskrenosti Demokratske partije socijalista. 
Sada se neko iščuđava i priča da je razlog produženja Odbora zbog toga što Demokratska partija 
opstruira rad Odbora. Naravno, ništa novo, već viđeni film.  
 Postavlja se suštinsko pitanje. Zbog čega pripadnici stranke Ranka Krivokapića i Alekse 
Bečića pristaju da budu alibi Demokratskoj partiji socijalista za opstrukciju koju radi ta partija? 
Neće da podrže produženje rada Odbora, a onda će da rade u tom Odboru. Pa, malo je mnogo i 
za Crnu Goru u kojoj smo se nagledali čuda neviđenih. Zbog čega rade to Bečić i Krivokapić? Iako 
jasno čujemo od predstavnika Demokratske partije socijalista na svakom koraku da nema tehničke 
vlade, neće da razgovaraju o tehničkoj vladi, izgleda Krivokapić i Bečić to bolje znaju od same 
Demokratske partije socijalista. Kako su to odjednom i Aleksa Bečić i Ranko Krivokapić pristali da 
zajedno rade u Odboru za unapređenje izbornog zakonodavstva, a nijesu u Kotoru mogli da se 
dogovore oko nekog pilona i plutajuće bove? Sada oni hoće da nam obezbijede ravnopravne 
uslove, fer i demokratske izbore.  
 Međutim, još jednom, ovo je posljednji momenat. Apelujemo na predstavnike opozicije koji 
žele da rade u Odboru za koji neće da glasaju da zajednički organizujemo pobunu građana i 
proteste. Jer, Demokratska partija socijalista da je mislila nešto ozbiljno da radi, imala je godinu i 
više, ali nijesu to željeli da rade. Demokratski front je otprilike ovo što se čuje ovih dana, sve 
predlagao da bi taj Odbor mogao da usvoji neke zakone, ali vidite da niko na to ne obraća pažnju. 
Demokratska partija zna odavno i za otisak prsta, i tač skrin, i sređivanje biračkog spiska, ali neko 
kada hoće da krade, kada mu je životna strategija da krade izbore, da krade imovinu, da krade 
novac, šta će da radi bez da zamajava građane i da pojedine opozicione stranke gura da žive u 
iluziji? Samo znate li šta je problem? Mi mislimo da stranke Ranka Krivokapića i Alekse Bečića ne 
žele da žive u iluziji, dovoljno su pametni, ali to su organizacije koje nemaju svoju politiku. Njihova 
politika je ono što kaže odlazeća, korumpirana briselska administracija i slijepo je slušaju. Niko ne 
može lakše da natjera Demokratsku partiju socijalista na jednu tehničku vladu od te briselske 
administracije. Njihove službe znaju sve šta su radili i Brano Gvozdenović, i Milo Đukanović, i 
Duško Marković. Kada bi iskoristili te argumente, vjerujte, DPS bi za pet minuta pristao i na 
tehničku vladu i na zahtjeve koje mu ispostavlja opozicija. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 15:57:00) 
 
 Komentar je tražio gospodin Raško Konjević. Replika? 
 
 



 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 15:57:19) 
 
 Kolega Đukanoviću, mi ne sporimo pravo da imate politički ugao DF-a koji mislite da je 
vama politički najkorisniji. Nadam se da imate, a vjerujem da imate toliko demokratskog kapaciteta 
da ne sporite ni nama drugima neku vrstu političkog ugla za koji smatramo da je koristan i za 
zajednicu i za partiju kojoj pripadam. Mi smo i kada smo dogovorali prvu odluku, vi znate, bili vrlo 
korektni u komunikaciji i zajednički smo glasali o ovoj odluci ovdje, kao što smo ispoštovali kada je 
kolega Nebojša Medojević vanustavno, odnosno suprotno Ustavu stavljen u zatvor da prekinemo 
pregovore u tom dijelu.  
 Prema tome, da li ćemo o svakoj političkoj stvari da mislimo jednako, odmah vam kažem da 
nećemo. Mi nećemo učestvovati u bilo kakvim protestima koji imaju za rezultat pobunu. Pobuna 
ne mislim da je adekvatan politički termin i da ona može da znači nešto drugo. Mi u tome ne 
želimo da učestvujemo, a vi koristite demokratska prava za koja vi smatrate da su u skladu s 
Ustavom i zakonom. Još jedna bitna razlika. Dakle, tačno, u pravu ste kada kažete da mi imamo 
saradnju sa briselskom administracijom. Mi smo u razgovorima sa tom administracijom, mislimo 
da su nam oni partneri zato što je ova zajednica u procesu evropskih integracija, pa samim tim 
nam je briselska administracija partner. Imamo molbu kolega iz briselske administracije da ne 
vršimo bilo koju vrstu opstrukcije onome što kolege iz DPS-a i Demokrata smatraju, a to je da se 
može doći do nekog dogovora. Stvar je, rekao bih, vrlo jednostavna. Morate, prepostavljam da se 
tako i vi politički ponašate, da neko ko vam je partner, ako vama Brisel nije partner, mogao bih da 
budem ciničan pa da kažem da je Moskva. Naravno, neću da budem ciničan u tom segmentu.  
 Prema tome, svako ima neku vrstu svog političkog puta. Mi smo od kada je partija 
osnovana vrednosno opredijeljeni prema onome što jesu vrijednosti Evropske unije. Mi želimo da 
čujemo što evropski partneri misle na ovu temu. Vrlo jasno smo rekli - nećemo glasati ovu odluku 
za produžetak. Zašto? Zato što /prekid/ žele ozbiljan dijalog da bi se došlo do odgovarajućeg 
rješenja. S druge strane, upravo, između ostalog, iz razloga što znamo stav briselske 
administracije ne želimo proces da opstruiramo. Nijesmo opstruirali ni vama proces kada smo 
zajedno sa vama dogovorali s Demokratskom partijom socijalista prvu odluku. Je li tačno ovo? 
Nijesmo opstruirali proces. Ne želimo ni danas da ga opstruiramo. Nema tu nikakve specijalne 
političke tajne. Imate pravo na vaše mišljenje. Dozvolite da drugi imaju pravo na svoje mišljenje, ali 
nemojte da mislite da je vaš politički stav oko ovog pitanja nešto što će svi da slijede. 
 
 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:01:09) 
 
 Hvala. 
 Sada imamo specifičnu situaciju. Repliku je tražio gospodin Konjević, a takođe komentar je 
tražio i Ranko Krivokapić. Radi se o istoj temi. Mislim da bi bilo dobro da na ovaj način završimo 
ovaj dijalog. Mislim da je teško da vam damo riječ. U ime kluba sam računao da se prijavio 
gospodin Raško Konjević i mislim da na ovaj način završimo dijalog između poslanika Đukanovića 
i Raška Konjevića. U slučaju da to ne uradimo, onda ćemo opet imati javljanje lično poslanika 
Ranka Krivokapića. Mislim da je dobro, da bismo mogli da idemo naprijed, imaćete priliku da 
odgovorite i drugi put. Očekujem i jednu i drugu stranu da napravi kompromis. Više puta sam čuo 
usmjerenja ne prema Rašku Konjeviću, nego prema Ranku Krivokapiću i zbog toga sam repliku 
dao, repliku sam dao u ime partije. Mislim da bismo to trebali da završimo na taj način. Sada bih 
predložio da Veri Bulatović damo riječ i na taj način da završimo.  
 Ne možete čak ni proceduralno. Smatram da treba da idemo naprijed, da pokušamo u 
narednih nekoliko sati da završimo ovu komunikaciju. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (11.11.19 16:03:11) 
 



 Mislim da ste potpuno neopravdano dali repliku. Ovo treba tretirati kao komentar. Isključivo 
sam polemisao sa stavovima i SDP-a i Demokratske Crne Gore. Ako ovo zaslužuje repliku, onda 
je svaki komentar u suštini replika. Tražim da mi omogućite da odgovorim na komentar gospodina 
Konjevića, jer su se čule neke činjenice za koje on misli da su argumenti, a nijesu i želim da 
odgovorim na komentar. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:03:47) 
 
 ...kao šef Poslaničkog kluba da nam date mogućnost da idemo naprijed, da damo riječ 
poslanici Veri Bulatović. Biće prilike. Javiće se poslanik Konjević kasnije i Ranko Krivokapić za 
diskusiju. /Upadica/ Takođe, insistiram kao šef Poslaničkog kluba da pokažete i svojim kolegama. 
Poslanica Bulatović će iskoristiti vaše teze. Ako Vama dam minut, onda se otvara priča, dajem 
pravo i na dodatni komentar, repliku Ranku Krivokapiću. Predlažem da Vi kao član Kolegijuma 
vodite računa. Ne možemo tako. /Prekid/  
 Imamo izričiti zahtjev Demokratskog fronta i šefa ovog kluba na nešto manje od minut, pa 
ćemo da vidimo kako ćemo dalje. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (11.11.19 16:05:55) 
 
 Nažalost, gospodin Konjević je tražio repliku, a nije bilo razloga za repliku.  
 Suština u politici je da se poštuju određeni demokratski principi. SDP to ne radi, da ne bih 
sad dokazivao. Njima je uvijek ideologija antisrpska jača od svih demokratskih principa, spreman 
da dokažem gdje god to želite. Pričati o saradnji sa Briselom, a biti slijepi poslušnik ambasadora 
Orava i odlazeće briselske administracije nije doprinos demokratskim principima i izgradnji 
demokratskog društva.  
 Danas neko spominje - bitka za Evropsku uniju znači odlazak u četvrti rajh. Vidjećemo šta 
će vrijeme pokazati. Od sto predloga, a tretirati tehničku vladu ravnopravno sa svim tim 
predlozima samo sam saopštio da je neozbiljno i da  je to dokaz da se odustaje od tehničke vlade.  
 Učešće SDP-a /prekid/ i razbijanju demonstracija je posebna priča, a gospodin Konjević 
zna šta se radilo da su kriminalci, mafijaši zaduživali oružje 2015. godine, ali neće to da saopšti i 
nije to doprinos demokratiji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:07:15) 
 
 Ako nastavimo ovako, onda nećemo moći da završimo.  
 Da li ste se  dogovorili u okviru SDP-a da samo Vi govorite? 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 16:07:31) 
 
 Dakle, kolega Đukanoviću, ja ne znam što bih Vam drugo rekao osim da razlike između vas 
i nas kad vi kažete da će se Evropska unija možda porediti sa Četvrtim rajhom, ne znam šta bih 
Vam rekao na to osim da je to suštinska razlika između vas i nas. Vjerujte mi, tu se razlikujemo i 
hvala Vam što ste pomogli da još jednom pokažemo takvu vrstu razlike. U politici, ako je vodite 
ozbiljno, postoje partneri a ne mentori. Vama su puno prigovarali mentorstvo Moskve, a ja 
vjerujem da ste vi u Moskvi vidjeli partnera. Barem ste Vi tako govorili. Ja Vam vjerujem, ali 
nemojte onda ako neko dijeli neke druge vrijednosti da odmah /prekid/ radi o mentorstvu, jer smo 
mi za te vrijednosti bili kada smo se osnovali, kao što je /prekid/ da vam Moskva nije mentor, nego 
da vam je Moskva partner. Prema tome, to su te vrednosne razlike koje u tom segmentu postoje. 
Ja bih, kad sam se već javio, zatražio prema Vama proceduralno, dakle, završio sam sa ovim, kao 
predsjedavajući želim da Vas obavijestim o nečemu i molio bih pošto sam poslanik ovoga 
Parlamenta, da mi stručne službe, kao nekome ko je poslanik, daju adekvatno pravno tumačenje i 



pravni savjet. Ovo što ću vam sad pročitati tvrdim da ne postoji u istoriji ovoga Parlamenta.  
 Od Administrativnog odbora, kao poslanik, dobio sam odgovarajuću odluku. Molim vas, da 
me čujete, potpredsjedniče Parlamenta, Vi ste čovjek od forme. Dobio sam odgovarajuću odluku 
od Administrativnog odbora. U toj odluci sam dobio pravnu pouku /prekid/ Administrativni odbor je 
donio odluku i kaže pravna pouka: Protiv ove odluke imenovani, dakle protiv odluke koji je donio 
Administrativni odbor, ima pravo da u roku od osam dana od prijema iste podnese zahtjev za 
preispitivanje odluke Administrativnom odboru Skupštine. Smiješno je naravno. Nije smiješno, 
nego tragično. Tragično da su drugostepeni i prvostepeni organ isti. Ovo ne postoji u istoriji 
crnogorskog parlementarizma. Ovo je najveća pravna glupost koju je neko mogao da potpiše.  
 Dakle, ovo je po principu - Kadija te tuži, kadija ti sudi. Dakle, potpredsjedniče Parlamenta, 
ja Vas molim da preko generalnog sekretara koji je šef stručne službe, dobijem kao poslanik, 
molim Vas da mi to obezbijedite, pravno mišljenje kako je moguće da neko ko mi dostavi odluku 
koja se tiče nekog mog prava mi daje pravnu pouku da se u drugostepenom postupku žalim tom 
istom organu koji je ovo donio. Ako nađete ovo kao primjer, ovo je bruka za Skupštinu, znate. Ovo 
je bruka za Skupštinu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:11:03) 
 
 Hvala.  
 U skladu sa Vašim zahtjevom, već sam se konsultovao sa sekretarom. Normalno dobićete i 
viđenje sekretara. Možda ne bi loše bilo da čujemo i stav predsjednika Administrativnog odbora.  
 Malo smo skrenuli sa teme, vrlo kratko. /Upadica/ 
 Evo ja tražim da čujem, Vi ste potpisali, da vidimo o čemu se radi.  
 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (11.11.19 16:11:35) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
 Sada da je neko drugi, i Vama je trebalo da se izrekne opomena, jer ste prekršili Poslovnik 
čim ste dozvolili da on iskače iz teme dnevnoga reda. Prvo, priča ono što nije realno, nije istinito, 
što nije ništa novo kad je u pitanju kolega Konjević. On je bio prisutan cijelo vrijeme na 
Administrativnom odboru. Ne radi se ni o kakvoj žalbi. To ja jesam potpisao, ali mislim da nisam 
potpisao glupost. Glupost je pričao gospodin Konjević jer je to zahtjev za preispitivanje odluke 
Administrativnog odbora i nakon što se preispita još jednom odluka Administrativnog odbora, 
nakon te odluke bude li pozitivna - neće imati potrebe, bude li negativna - tada stiče pravo da se 
obrati nadležnim pravosudnim organima da bi ostvario svoje /prekid/ To je prva stvar. Druga stvar, 
poslanik Konjević je glasao za jednu takvu glupost. Onda je i on glup. /Upadice/ Ne, ne, ja ću da 
ponovim po cijenu opomene. On je glasao za takvu glupost koju sam ja potpisao, digao je ruku. 
Šta to znači? Ne, ne, ali on je glasao za tu glupost. Pa, ne onaj ko je potpisao je rekao - samo glup 
čovjek to može da potpiše. To je rekao, a on je glasao za takvu glupost. Onda premisao logička 
znači - ja sam potpisao glupost, Konjević je glasao za takvu glupost, ispada da je Konjević glup.  
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:13:43) 
 
 Krenuli smo baš u nekom pravcu koji, slažem se sa gospodinom Škreljom, bilo je potpuno 
van teme. Bile su druge forme i mogućnost da se reaguje na ovaj način. Dao sam pravo 
gospodinu Škrelji na osnovu člana 101, javio se za repliku, kao što sam Vama dao prošli put pravo 
na repliku. 
 Na ovaj način zbilja završavamo raspravu povodom ovog pitanja.  
 Dajem pauzu od pet minuta.  
 



 
                                                           /Pauza/ 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:19:40) 
 
 Nastavljamo dalje.  
 Raško Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 16:20:39) 
 
 Potpredsjedniče Parlamenta,  
 Ja sam komuniciro sa Vama i nastaviću da komuniciram sa Vama.  
 Dakle, ovo je akt Skupštine, odnosno akt Administrativnog odbora koji je uručen meni kao 
poslaniku. Ja čitam /prekid/ koji je u pravnoj pouci, meni kao stranci koja treba da ima pravnu 
pouku, kaže sljedeće: Protiv ove odluke imenovani ima pravo da u roku od osam dana od dana 
prijema iste podnese zahtjev za preispitivanje Odluke Administrativnog odbora Skupštine Crne 
Gore. Pazite, ovaj Administrativni odbor po Poslovniku Skupštine odlučuje, da tako kažem, u 
prvom stepenu o imunitetu poslanika. E, možete misliti kako odlučuje kad ne umije da napiše 
pravnu pouku, nego je prvostepeni organ istovremeno i drugostepeni organ. Dakle, ovo građani 
pravnici trebaju da čuju, jer ovo ne postoji u istoriji pravnog sistema da je neko stavio potpis da je 
prvostepeni jednak drugostepenom organu. Naravno, iskoristiću svoja prava koja mi pruža 
Poslovnik, a i dalje ostajem s molbom prema Vama, kao presjedavajućem, da mi nadležne pravne 
službe u ovoj Skupštini dostave pravno mišljenje da bih mogao da pobijem ovo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:22:01) 
 
 Ja sam vrlo jasno rekao prilikom Vašeg prošlog izlaganja, vjerovatno me niste čuli, evo da 
Vam ponovim.  
 Znači, tražio sam od generalnog sekretara Skupštine Crne Gore da u skladu sa Vašim 
zahtjevom da svoj stav i njegovo viđenje da to ima potpuno pravno utemeljenje.  
 Dajem sad riječ Veri Bulatović. 
 
 
 VERA BULATOVIĆ (11.11.19 16:22:32) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Danas smo ovdje zbog nekog zakona i ponovo zbog nekog zakona i otkad sam u ovom 
Parlamentu ja sam stalno u nekim dopunama i izmjenama zakona. Nijesam pravnik po struci, ali 
vjerujte u medicini da ima ovoliko promjena stavova prema liječenju, pacijenti bi bili 100% mrtvi.  
 Rad ovog Odbora je čudan. Pozivaju se na evropske integracije, na OEBS, na ODIHR, svi 
smo ovdje izabrani od strane naroda, a niko nije osjetio puls ovog naroda. Važno je šta će da kaže 
Evropska unija, šta će da kaže OEBS, šta će da kaže ODIHR, jesmo li ispunili implementaciju 
ovoga, jesmo li ispunili implementaciju. Niko nije osjetio šta vi hoćete i šta želite, da li želite fer 
izbore. Kaže jedan poslanik DPS-a - Uvjeravamo vas da od tehničke vlade ne može biti ništa. U 
zemljama sa razvijenom demokratijom i ne bi trebalo da bude ništa jer ova vlada bi poslije svih 
ovih afera i posle 30 godina urušavanja ovakve Crne Gore, trebala da podnese kolektivnu ostavku 
i onda ne bismo morali da tražimo tehničku vladu.  
 Kaže - naše zakonodavstvo je dobro i svi naši izbori bili su bolji od prethodnih. Nećemo ići u 
izbore ovog višeparlamentarizma, zadržaću se samo na 2016. Ako su izbori bili dobri 2016. 
godine, bili fer i pošteni, onda nešto nije dobro u ovoj državi. Ako se mogu oglasiti izborima koji su 
validni, izbori koji su održani u vrijeme tzv. Državnog udara, ako je bio planiran neki puč, neko 



ubistvo, ne znam ni ja šta sve - kako to može biti nešto što je validno? Malo je čudno i nije realno. 
Ne znam ima li temelja pravnih, ali u svakom slučaju realno nije.  
 Priča se o nekoj kulturi dijaloga. Demokratski front je bio spreman da sarađuje u ovom 
izbornom zakonodavstvu, a šta se desilo? Desilo se da je jedan naš poslanik uhapšen, odnosno 
kidnapovan, a drugi je stavljen u pritvor u Skupštini. Mislim to su neke stvari koje produbljuju i 
onako veliko nepovjerenje koje vlada u odnosu opozicija - Vlada, odnosno vladajuća koalicija.  
 Što se tiče samog rada DPS-a, ja ne mogu da ne pomenem po hiljaditi put Draga Đurovića, 
odnosno izbore koji su dobijeni u Nikšiću, a koji su poslije 15 dana, zahvaljujući Dragu Đuroviću, 
propali i DPS je nastavio da vlada. Moramo se sjetiti i gospodina iz Zete koji je prelomio u glavi, da 
ne pričamo skorašnjim događajima tipa koverte, kad čovjek ide na saslušanje  u Tužilaštvo preko 
dimnjaka. Moj narode, ja mislim da je ovo velika igra sa vama, a Parlament i moja predstava o 
Parlamentu za ove tri godine potpuno je uništena. Ja sam mislila da je ovo uzvišeni dom, da se 
ovdje donose zakoni, da kad se jednom donese zakon, da on važi, da se implementira i za DPS i 
DF zajedno. A onda ste vi Draga Đurovića pronašli u Demokratama. Malo je čudan taj sistem 
vašeg rada, ali je najčudnije da to prolazi. Ja mislim da je vrijeme da naš narod počne da kazuje 
šta misli, jer veći dio naroda je gladan, veći dio naroda je nezadovoljan i mislim da strah u jednom 
trenutku će početi da jenjava, a da će se javiti ono staro crnogorsko junaštvo i viteštvo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:27:20) 
 
 Dajem riječ Branki Bošnjak, a neka se pripremi Marta Šćepanović. 
 Nije Vas bilo u sali, a potpuno je svejedno. Dogovorite se. 
 Branka Bošnjak, a poslije nje Marta Šćepanović. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (11.11.19 16:27:40) 
 
 Poštovani građani, vi ste svjesni, ja se nadam, da nijedan diktatorski režim ne pada tako 
lako i da se ova bratija na vlasti koja se domogla nelegalno i korupcijom velikog bogatstva neće 
maći tako lako. A naravno da se neće maći na taj način što zavežete crvenu kravatu, stavite bele  
rukavice i sa njima panete u delirijum i slušamo nekakve nebuloze i plagijanje svega onoga što se 
i ranije pominjalo, a što se tiče izbornog zakonodavstva i sad trebate da njima vjerujete.  
 Uvaženi građani, ja vjerujem u vašu mudrost i vjerujem da vi sve ovo gledate i da vam je 
više nego jasno da se ovdje radi o jednom dilu koji imaju Demokrate sa Demokratskom partijom 
socijalista, a sve pod pokroviteljstvom Evropske unije, koja se do te mjere urušila i nju više briga i 
za Crnu Goru i za dešavanja u Crnoj Gori. Jer da ih je bilo briga, sigurno ovi ne bi bili na vlasti  
toliko godina, jer oni bolje znaju od nas šta se ovdje radi, kako se ovdje radi i kako se kupuju 
glasovi, kako se kupuju ljudske duše i kako se dobijaju na prevaran način izbori. Izbori neće biti fer 
i demokratski ako se ne napravi veliki pritisak. Dobro je rekao jedan kolega poslanik, pa me 
interesuje da li će nastaviti rad u odboru, kad je rekao / ne može vi dati vuku da vam čuva ovce i 
da očekujete da će to da se desi. Znači, ako nema prelazne vlade ili tog vida tehničke vlade koja 
postoji svuda, to je tehnička vlada samo da bi se obezbijedili fer i slobodni izbori, a ne Vlada koja 
će da vodi cijelu politiku, nego u tehničkom smislu do fer i slobodnih izbora, vezano samo za 
sprovođenje  toga - ako nje ne bude, ovo sve možete da bacite u vodu.  
 Uvaženi građani, nemojte da vjerujete ovim dokazanim plagijatorima. Mislim da dovoljno 
možete da vidite - evo i danas ima odluka Senata Univerziteta Crne Gore da je predsjednik 
Demokrata plagirao rad. Mi smo to  znali. Oni su na scenu nastupali kao plagijatori. Sjećate se 
one  djevojke koja je na trgu stajala - to je plagiranje one djevojke iz Niša što je stajala. Pa ste 
vidjeli ona dva spota morbidna, koji su isti spotovi kao što je u Turskoj imao Erdogan za izbore. Pa 
ste ovaj magistarski vidjeli, pa ste sada ovih njihovih 100 mjera vidjeli. Od tih 100 mjera, jedno 
90% je ono što smo već čuli od opozicije i ono što smo mi 2013. godine u opoziciji pokušali da 
primjenimo i da se to uvrsti u izborno zakonodavstvo. Naravno, morate da pravite neke 
kompromise i tada neke stvari nijesu ušle zbog toga što treba dvotrećinska većina i jasno je da 
dvotrećinske većine nema bez DPS-a. Treba da znate da moramo da budemo istrajni i da neće 



ova vlast pasti bez vaninstitucijalnog pritiska. Zato, Demokratski front poziva na proteste. Sad 
naravno imamo one koji neće zaboga, jer je vjerovatno Evropska unija ili neko rekao da se  
distanciraju od DF-a i  da ne treba sa DF-om ići na proteste. Mi se ne zalažemo za rušilačke  
proteste, mi se zalažemo za mirne proteste kao vid pritiska. Rušilački protesti nijesu bili ni oni 24. 
oktobra, nego ih je vlast učinila rušilačkim na taj način što je podmetnula određene huligane koji 
su iscenirali i napravili ono što su napravili, da je bio to okidač da onda ova monstuozna vlast na 
čelu sa ministrom tadašnjim policije, a sadašnjim opozicionim poslanikom, naredi da se na onakav 
način unište protesti i da se mi potrujemo raznim bojevim otrovima.  
 Tako da, građani, mislim da je sve jasno. Kao da se ponavlja ona 2015. godina, imamo dio 
opozicije koji je vrlo frendli sa DPS-om i koji uživa. Ne mogu da shvatim tu njihovu opsjednutost 
kad ih gledam koliko su srećni što oni tamo u nekom odboru pokušavaju nešto da rade i plasiraju. 
To je nevjerovatno. Sa druge strane, odnekud su se domogli velikih para, uvaženi građani, jer 
svakodnevno na portalima, u medijima, oni daju promotivne tekstove. Tekstovi su fejk njuz, pola 
njih je lažno. 
 Sjećate li se samo onoga vezano za plate, sve vrijeme su vas gnjavili, danima su davali u 
medijima da su im oduzete plate. Niko jedan cent Demorkatama nije oduzeo. To je opet neki dil da 
se čeka zakon u Skupštini, ali zato su poslanici Demokratskog fronta za izgovorenu riječ do sada 
kažnjeni više od osam hiljada eura. Tako da, uvaženi građani, vjerujem u vašu mudrost i u to da 
ste se već jednom opekli 2015. godine i da vam je jasno da je Demkratski front jedina prava 
opozicija, sa kojom mora da se ima u vidu i vlast i ostatak opozcije ako mislimo da dođemo do 
nekog rješenja. A rješenja nema bez vaninstitucionalnog pritiska, jer diktatorski režimi se ne miču 
tako lako. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:33:33) 
 
 Dajem riječ Marti Šćepanović. 
 
 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (11.11.19 16:33:45) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Na samom početku, kao što je rekao i kolega Sekulić, najzad jedna tehnička izmjena ali 
veoma važna da bi smo onaj posao koji smo započeli i završili do kraja. Nije na odmet da 
iskoristim priliku i da ponovim ono što smo i više puta čuli ovdje u Parlamentu vezano za važnost 
rada ovog odbora. Svakako da je Demokratska partija socijalista, kao najveća i najodgovornija 
partija, uvijek davala i najveći doprinos reformi izbornog zakonodavstva, da smo uvijek bili 
inicijatori tih reformi, u ovom Parlamentu smo čak od 1998. godine, 14 puta je mijenjan Zakon o 
izboru odbornika i poslanika, na kraju uvijek u saglasnosti sa opozicijom, usvojili adekvatna 
rješenja koja su vodila unapređenju izbornog zakonodavstva. Ono što je veoma važno u cijelom 
ovom procesu jeste upravo i politička volja, koja na ovoj strani zaista postoji i koju smo uvijek 
pokazali ne samo floskulama i pričom u medijima, već upravo konkretnim djelima. Kada je ovaj 
Odbor počeo sa radom, opozicija je više puta učestvovala u radu Odbora, izlazila iz rada Odbora, 
ali ono što je bila konstanta jeste da smo mi bili ti koji smo ozbiljno i predano radili i u julu ove 
godine smo došli zajedno sa akademskom zajednicom, koalicionim partnerima i nevladinim 
sektorom do odgovarajućih rješenja. Osim toga, od samog starta smo znali da je veoma važno 
vrijeme. Upravo iz tog razloga, jer je bilo neophodno sprovesti i konsulatacije i voditi računa da se 
dođe do Nacrta zakona, a i voditi računa o tome da taj Nacrt zakona mora doći u formi predloga 
ovdje u Skupštini, o čemu će se i raspravljati, imajući u vidu sve to - smatrali smo na samom 
početku kada smo formirali Odbor da je neophodno oročiti njegov rad. Pokazalo se ipak da je 
neophodno produžiti rad Odbora, jer u međuvremenu su se kolege iz opozicije gdje smo od 
samog početka kada smo formirali Odbor ostavili prostora za one koji nijesu u tom trenutku željeli 
da učestvuju u radu Odbora, jer su bojkotovali rad Parlamenta. Neki od njih i dalje bojkotuju rad 



Parlamenta, smatrali smo da će u određenom trenutku vidjeti besmisao svojih potupaka i da će se 
vratiti radu ovog najvažnijeg tijela trenutno u Skupštini. Tako je i bilo. Dobro je da su pojedine 
kolege iz opozicije uvidjele ili im je međunarodna zajednica otvorila oči, ali dobro je da su shvatili 
da je jedini dijalog upravo u Skupštini, odnosno pridružili su se sada nama u radu Odbora. 
 Želim da kažem i da građani znaju da je sad zaista potpuno jedna drugačija situacija, mi 
radimo u odgovarajućim podgrupama i zajedno sa predstavnicima opozicije koji učestvuju u radu 
Odbora dolazimo do odgovarajućih rješenja. Posebno je taj rad konstruktivan iz razloga kada tu 
nijesu prisutni mediji, onda dolazimo do odgovarajućih zajedničkih rješenja, a onamo gdje ne 
postignemo saglasnost, tu smo postigli dogovor da sa alternativama idemo prema Odboru. Dakle, 
rad posebno u radnoj grupi je jedan konstruktivan i posebno sa kolegama iz Demokratske Crne 
Gore.  
 Ne treba trošiti energiju na ucjene, već na kreiranje adekvatnih modela u izbornim 
zakonima, svakako adekvatnog modela za nadzor i implementacije izbornog zakonodavstva, a to 
je sigurno da neće biti tehnička vlada. Treba da se fokusiramo prije svega da postignemo krajnji 
cilj i da ojačamo povjerenje građana u izborni proces. 
 Ovdje smo danas na samom kraju i čuli da ne uliva povjerenje građanima ukoliko se sa ove 
strane čuje odgovor "ne" za tehničku vladu. Upravo mislim suprotno - građanima ne uliva 
elementarno povjerenje upravo riječ tehnička vlada, jer bi to značilo da na svakim izborima 
politička partija kojoj oni /prekid/ da vrši vlast u svakom trenutku može postati opozicija, a opozicija 
u svakom trenutku kada poželi može da vrši vlast. To je suprotno svim demokratskim principima i 
upravo mislim da je to ono što građanima ne uliva povjerenje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:39:03) 
 
 Zahvaljujem Marti Šćepanović. 
 Dajem riječ Aleksandru Damjanoviću, a neka se pripremi Danijel Živković. Poslije njega 
Jovan Vučurović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (11.11.19 16:39:13) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Poštovane kolege, 
 Ništa novo nema da se kaže u odnosu na ono što je rečeno i 31. jula i 23. avgusta kada 
smo ovdje raspravljali o tome na koji način se vara crnogorska javnost, formiranjem, odnosno 
radom odbora koji bi formalno trebao da donese reformu izbornog zakonodavstva. Ustvari sada 
vidimo da se radi o jednoj brutalnoj kupovini vremena kako bi se oni ključni kontrolni mehanizmi 
tog izbornog zakonodavstva adaptirali ili stavili po strani time što tehnička vlada, kao jedini ozbiljan 
model primjene izbornog zakonodavstva sada nije ni na vidiku i ništa se novo neće reći, ali zbog 
građana treba ponoviti. Dogovor koji Demokratska partija socijalista bez koje nema dvije trećine to 
treba reći ovdje za izborni zakon koji pokušava da se napravi sa dijelom opozicije osuđen je 
neuspjeh iz prostog razloga i to treba stalno ponavljati - Demokratska partija socijalista je prihvatila 
da o izbornom zakonodavstvu i o preporukama ODIHR-a koji uključuju i promjenu Ustava o tome 
ću kratko, naravno, pregovara sa predstavnicima jedne trećine opozicionih poslanika koji sjede 
ovdje u Parlamentu. 
 Ponovo zbog javnosti. U Odboru trenutno sjede četvorica opozicionih poslanika koji 
predstavljaju tri opozicione partije, odnosno ukupno 14 opozicionih poslanika. Sedam opozicionih 
partija, tri partije iz Fronta, Socijalistička narodna partija, URA, Ujedinjena Crna Gora i Radnička 
partija nemaju svoje predstavnike u odboru. Na koji način kolege mislite da se može postići iole 
ozbiljan i relevantan dogovor koji vlast i najveća partija u vlasti želi da napravi sa jednom trećinom 
crnogorske opozicije. Rekao sam tada, ponavljam i sada. Nije valjda cilj da se nađe 12 heroja koji 
će uz 42 poslanika parlamentarne većine da dignu ruke za izmjenu izbornog zakona ili 
zakonodavstva i da nakon toga kažu - sve smo probleme riješili, sa ovim zakonodavstvom 
možemo da idemo u fer slobodne izbore. To naravno nije moguće i vi to znate i negdje umjesto 



preklinjanja kolega, a i to treba reći da je posljednji momenat da kolege koje daju legitimitetom 
ovakvom radu, ovakvom Odboru moraju da iz tog odbora izađu ukoliko ne žele da budu optuženi 
od javnosti da otvoreno  kolaboriraju ili sarađuju sa DPS-om na štetu opozicije. Umjesto da ih 
preklinjemo, preklinjemo da izađu iz tog Odbora, ovdje treba DPS, kao najodgovornija partija u 
vlasti i najveća partija u državi da razmisli da li želi zaista dogovor sa relevantnom opozicijom 
odnosno generalan dogovor oko izbornih pravila i svega onoga što je na stolu evo godinu dana. 
 Gospodine Gvozdenoviću, Vi to znate. Jedno od rješenja koje traži ODIHR jeste da se 
mijenja i onaj dio koji govori o biračkom pravu. On je u članu 45 Ustava zapisan na način da pravo 
da bira i da bude biran ima državljanin Crne Gore koji je navršio 18 godina i ima najmanje dvije 
godine prebivališta. Da bismo usvojili najviše evropske i svjetske standarde, moramo da 
omogućimo i stranim državljanima koji žive u Crnoj Gori i imaju prebivalište da glasaju makar na 
lokalnim izborima. Da bi se to rješenje primijenilo, moramo da mijenjamo Ustav Crne Gore. Ne 
treba bježati, kolege, da se napravi promjena Ustava. Hvala, gospodine Vukoviću, mi ćemo ući u 
Evropsku uniju jel' tako? Ja vama kažem da su to preporuke OEBS-a i ODIHR-a i ukoliko želimo 
da zaista ozbiljno razgovaramo, onda nije problem na se na stolu nađu i rješenja koja se tiču i 
ustavnih rješenja. Da se nađe jedan sveobuhvatan paket zakonodavstva koji nema veze samo 
isključivo sa izbornim zakonom. Ti zakoni imaju veze i sa svim onim registrima, gospodine 
Daniloviću, Vi ste bili, Vi to znate najbolje, iz kojih izviru izborni zakon i birački spisak i prebivalište 
i državljanstvo. To niko ne pominje i nemamo ništa osim debljine listića, osim kućnoga broja, broja 
na adresi kao epohalna rješenja i onda nam se servira preko PR tekstova u jednom opozicionom 
mediju. Drugi to ipak radi pažljivije kako je tehnička vlada jedno od stotinu mogućih rješenja, pa će 
se tamo možda neko ko predstavlja 1/3 opozicije možda založiti za to, a uzgred nam se ovdje 
danas saopštava direktno, i to je dobro da javnost čuje i time ću zaista završiti, jer neću da 
opterećujem i da ponavljam priču dva zasijedanja ranije da je ovdje DPS bio taj koji nije tražio 
produženje ovog roka do 18. decembra. Ne licitiram je li taj rok vezan za vaš kongres, jeste li vi to 
dogovarali, ali neka se čuje onda ko je to tražio. Dakle, mi otvoreno sumnjamo da se ovdje radi o 
zadnjem ekseru u sanduk, odnosno sahrani tehničke vlade koja je jedini ozbiljan i relevantan 
model da se kontroliše bilo koje pa i tekuće, a kamoli novo izborno zakonodavstvo. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:44:41) 
 
 Hvala.  
 Malo neuobičajen zahtjev za komentar, ali vidite u zadnje vrijeme toga imamo. Predrag 
Bulatović traži komentar. Neke komentare koji su ranije tražili, /upadica/ ovdje piše. Jeste li Vi 
tražili? Znači, to nije uobičajeno, ali evo u cilju da dođemo do jednog dobrog ambijenta u kome se 
odvija ova sjednica, dajem Vam riječ. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (11.11.19 16:45:12) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, Vi treba da znate da gospodin Damjanović je imao prije godinu 
potpuno drugačije stavove oko nekih pitanja u odnosu na Demokratski front. A i sada ja 
pronalazim u njegovoj diskusiji nešto što mislim da treba makar da se pojasni. 
 Gospodine Damjanoviću,  
 Zašto se Vi čudite što u Odboru radi 1/3 opozicionih poslanika? Vi ste jedan dobar poslanik, 
pametan čovjek, Vi znate da tamo te opozicione partije predstavljaju 14 poslanika i kad se sabere 
sa ovih 42 to je 56, to je više od 2/3. I vidite da se ovdje pravi dil i da nije nas iz Demokratskog 
fronta, prije svega, sad želim da Vi malo pojasnite tu Vašu diskusiju, taj njihov dil bi prošao. Znači, 
tu postoji dogovor da se završe određene stvari sa dvije trećine i postoji dogovor očigledno da 
nema tehničke vlade, odnosno da ima te takozvane rekonstruisane vlade, koju će nam takođe 
pokušati tamo da predstave u maju kao veliko dostignuće. Zato Demokratski front kaže - umjesto 
glasanja o ovoj odluci, ko je prava opozicija, treba da napusti Odbor i da idemo na proteste. Ko 
god misli da nama treba da ispostavi neke zahtjeve iz opozicije a želi da ide na proteste, otvorena 
su mu vrata da sa nama razgovara. Jer, nama su cilj fer izbori i cilj nam je da nema još jedne 



izborne krađe i da se razvlasti Demokratska partija socijalista.  
 Još nešto, prije godinu dana, a i sada u toj briselskoj takozvanoj odluci, da malo karikiram 
tu čitavu priču, a vidjeli smo danas da SDP koji daje odgovornost na druge neće da povuče potez 
da izađe iz Odbora, jer ako SDP izađe iz Odbora, gospodine Damjanoviću, nema više 54 nego 52, 
niti može Odbor da radi. Onda smo saznali da je briselska administracija partner SDP-a, odnosno 
nalogodavac i ovdje briselska administracija radi u korist Demokratske partije socijalista i oni koji 
se pozivaju da ih podržavaju u briselskoj administraciji posredno rade takođe za Demokratsku 
partiju socijalista. 
 Na kraju pitanje Ustava, u ovoj odluci briselskoj se kaže - i promjene Ustava. Na tome je 
posebno insistirao Demokratski front. To što je trebalo vršiti promjene Ustava je dovelo do 
hapšenja Nebojše Medojevića, neustavno i nezakonito, i pokušaj hapšenja Milana Kneževića i 
odsustvo dijaloga. Odsustvo dijaloga, gospodine Damjanoviću. Oni ne žele dijalog, a pored toga 
što ste Vi rekli prebivalište, imamo potrebu za Sudski savjet imamo nonsens koji je  u Crnoj Gori 
sada, a to je da je lako izabrati sa dvije trećine glavnog, odnosno Vrhovnog državnog tužioca, a sa 
jednim glasom u Tužilačkom savjetu on može do penzije da bude vrhovni državni tužilac. Mi smo 
u jednom neregularnom stanju. Da li iko, gospodine Damjanoviću, pominje ustavne promjene do 
2018. narednog mjeseca? Ne pominje niko i ovdje se radi o velikoj jednoj prevari koja se može 
desiti. Neko radi svjesno, neko nesvjesno. Jedini koji je u posljednje vrijeme zabilježio značajan 
rast po istraživanju javnog mnjenja jeste Demokratski front, koji je vrlo visoko na drugoj poziciji 
političkoj poslije Demokratske partije socijalista, a i dalje po istraživanju javnog mnjenja najjači u 
opozicionom biračkom tijelu.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:48:55) 
 
 Aleksandar Damjanović. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (11.11.19 16:49:02) 
 
 Dakle, gospodine Bulatoviću, samo kratko radi podsjećanja. U septembru, oktobru prošle 
godine kada je počela priča oko načina na koji treba promijeniti izborno zakonodavstvo, a kako bi 
se dovelo do slobodnih i fer izbora, čini mi se da sam tada zajedno sa kolegama iz Ujedinjene 
Crne Gore bio usamljen u insistiranju, uporan i, kako bi rekao kolega Danilović, nestrpljiv da dođe 
do tehničke Vlade kao jedinog mogućeg i ozbiljnog modela koji bi primijenio to zakonodavstvo. 
Tada ste vi iz Demokratskog fronta ušli u ovu priču, insistirajući da u paketu budu i promjene 
Ustava. Naravno, ja ovdje pokazujem i dokazujem, da su promjene Ustava nešto što Evropa traži i 
u onom dijelu koji se tiče izbora, odnosno biračkoga prava i o tome se mora razgovarati. Naravno, 
kada se dođe do otvaranja priča o ustavnim promjenama, onda je na stolu sve i tu niko nema 
nikakvih problema. Pomenuli ste ovdje neke stvari i stvarno je danas interesantno da zamaramo 
narod i građane Crne Gore sa problemom jednog nelegitimnog odbora u dijelu jednoga dila koji 
postoji između Demokratske partije socijalista i Demokratske Crne Gore, a da se krupne stvari 
ovdje gotovo i ne pominju. Od neustavnog mandata trećeg predsjednice Vrhovnog suda, od 
doživotnog mandata članova Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika, od mandata do penzije 
VD, VDT-a. Dakle, jedno VD stanje koje je zavladalo u ključnim institucijama sistema. Mogu ovdje 
reći u Parlamentu i sada imamo negdje pokušaj da se sa manjinskim dijelom opozicije dođe do 54 
famozna glasa za promjenu Ustava, za promjenu izbornoga zakona. Šta da se promijeni izborni 
zakon, da se dignu ovdje ruke i da se negdje tamo januara, februara kaže - u redu, nema tehničke 
vlade nema lex specijalisa, nema onih popunjavanja mjesta u državnoj administraciji, nego će 
četiri ili pet ministarskih mjesta biti slobodno i evo neka se rekonstruiše. Da vidimo ko su 
dobrovoljci, da popune ta mjesta. Onda će jedna struktura koja je digla ruke za izborni zakon, jer 
je to sve dio paklenoga plana, da kaže da mi nećemo takvu vladu, nego ostavljamo našim 
kolegama iz opozicije da oni uđu u tu vladu itd.  
 Bilans, pa niko iz međunarodne zajednice tada više neće razmatrati iole ozbiljan zahtjev za 
bojkot koji visi kao Damoklov mač ovdje nad svima nama, ukoliko prihvatimo da ovako stihijski 



idemo prema izborima i da bez dogovora i bez dijaloga, za koji je najodgovornija Demokratska 
partija socijalista idemo u tu priču. 
 Zato poziv i vama iz DPS-a sa kompletnom opozicijom o svim temama, uključujući i Ustav i 
izborni zakon i svo zakonodavstvo koje je neophodno da bi zaista došli do izbornog horizonta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:52:04) 
 
 Hvala. 
 Pravo na komentar tražio je i poslanik Ranko Krivokapić. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 16:52:08) 
 
 Nijesam na komentar, nego replika, jer me kolega Bulatović pominjao pobočno u 
komentaru kolegi u vrlo lošem svjetlu u vezi sa Demokratama. Kao što znate u tom svijetlu nas 
nema.  
 Mogu li dobiti repliku jer je bila pobočna?  
 Hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:54:47) 
 
 ...konstatovao tu vrstu. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 16:54:50) 
 
 Poštovane kolege, da podsjetim. 
 Prvi sporazum o tome se otvorio i pregovore ste napravili vi iz Demokratskog fronta i mi 
smo to podržali. 
 Drugi sporazum su napravili pošto su prvi put prevarili u Briselu komesara Hana, kao kaznu 
su morali napraviti sporazum gospodin Gvozdenović i gospodin Bečić, kao kaznu gospodina 
Bečića, ne gospodina Gvozdenovića.  
 Mi smo takođe to podržali da vam damo priliku. Mi kad smo pravili dogovore, za pet mjeseci 
ste imali tehničku vladu, imali pet ministara, najbrži rezultat opozicije u istorije Crne Gore za pet 
mjeseci. Ponavljam, nijesmo imali podršku ni Demokratskog fronta, kao najjače opozicione partije, 
niti ijednog subjekta koji je bio jači na političkoj sceni. Suprotno od toga, vi ste napravili sporazum 
o nenapadanju sa Demokratama tada dok smo mi pravili onu tehničku vladu. Imali ste zakon lex 
specialis, imali ste podršku međunarodne zajednice i sve u pet mjeseci. Izdaju opozicije i Pajovića, 
a gledajte sad što imate od vaših dogovora sa DPS-om. Gledajte što imate od vašeg dogovora sa 
DPS-om. Uhapšeni ste, osuđeni ste, nemate ništa. /Upadice/ Samo trenutak. Govorim o dogovoru 
o izborima, pričam o dogovorima o izborima, ne govorim o drugim dogovorima naravno. Govorim 
o drugim izborima, o grupi za izborno zakonodavstvo koju ste počeli pa je Medojević uhapšen.  
 Znači, to su rezultati vaši. Ovo su naši rezultati, a to su vaši rezultati i tako se mjeri u 
politici. Ne rekla, kazala, ovo su fakti. S druge strane, da vas podsjetim, SDP neće dati nikakvu 2/3 
za izmjenu izbornog zakonodavstva bez modela implementacije koji će biti ispod nivoa onoga što 
smo već imali. Vrlo sam precizan - ispod onoga što smo već imali, a to smo imali poslije pet 
mjeseci SDP-a samoga, takoreći bez svih vas.  
 Evo sad svi vi zajedno nemate ništa. Nemate ništa. Molim vas, ne zbog nas, nego zbog 
Crne Gore u cjelini, da date /prekid/ koji je takav kakav  je. Da li ga voljeli, ili ne voljeli, ali je takav. 
Vi nemate ništa poslije godinu dana, mi smo imali i tehničku vladu. 
 Hvala vam. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:54:57) 
 
 Izvolite. Predrag Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (11.11.19 16:55:03) 
 
 Dame i gospodo, 
 Prije godinu je izglasana jedna odluka ovdje i prosto me čudi od gospodina Krivokapića, 
kojeg kao političara cijenim, ideologiju ni pod razno, cijenim mu stvari koje je radio kao predsjednik 
Skupštine, ali ovo što ste sad izrekli prosto ne mogu da vjerujem da ste izrekli.  
 Znači, nije ni počeo da radi Odbor za izborno zakonodavstvo i zbog naših zahtjeva, znate 
šta smo mi dobili? Dobili smo da je otet Nebojša Medojević i stavljen u samicu, branili smo ovdje 
Milana Kneževića i dobili smo, gospodine Krivokapiću, na osnovu montiranog državnog udara pet 
godina za Milana Kneževića i za Andriju Mandića. I mi nijesmo učestvovali u radu i ja moram da 
kažem da je korektno što nijeste ni vi učestovali u radu. U ovom trenutku mene je najviše 
zabrinula jedna druga stvar. Ja mislim da treba da je korigujete, a radi se o sljedećem.  
 Rekli ste da vi nećete pristati na ništa što je manje u odnosu na šta - na 2016. godinu, 
2016. godine smo dobili ništa. Dobili smo rekonstruisanu Vladu Mila Đukanova, koja je uspjela kao 
takva da pokrije državni udar. Mi tražimo, a i vi ste potpisali, a potpisala je i vaša predsjednica, da 
njen suprug podnese ostavku pred desetinama hiljada ljudi za vladu koja će biti sastavljena na 
principu, Vama je poznato kakvi su principi. Mnogo više od onoga što vi sada pristajete. Znate li  
zašto mi vama sada spočitavamo određene stvari. Mi vama spočitavamo određene stvari, jer se 
bojimo. Ja ne vjerujem da ćete vi kod Mila Đukanovića, ali nijesam siguran za neke druge.  
 Mi  želimo prventivno da vas zadržimo u opoziciji, da zajedno sa nama ostalima koji su 
pravi opozicionari izdejstvujemo fer i demokratske uslove i da formiramo vladu nakon tih izbora. Mi 
vidimo tonove, gospodine Krivokapiću, u vašoj stranci i oko vaše stranke koji su spremni da 
pristanu na mnogo čega. Želimo javnosti sada da kažemo sljedeće. U rukama SDP-a jeste 
mogućnost da rad Odbora za izborno zakonodavstvo ne bude takav da Demokraska partija 
socijalista može da obnovi ono što je radila i do sada, da nefer ostvari rezultate izbora. Vjerovatno 
je bilo raznoraznih sporazuma ranije, sada je dan i trenutak kada treba da prekinemo rad u 
Odboru za izborno zakonodavstvo i da izađemo zajedno na proteste demokratske, ustavne, da 
dobijemo tehničku vladu koja je realna i ključne stvari u izbornom zakonodavstvu i promjene 
Ustava koje su moguće da se urade. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 16:57:57) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Ranko Krivokapić. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 16:58:02) 
 
 To je bila replika. 
 Rekao sam vrlo precizno. Mi govorimo o onom što smo uradili, kao što znate. Znate kako 
smo krenuli, a znate kako je završilo. Krenuli smo da je predsjednik DPS-a rekao da to nema niđe 
na svijet, niti će to viđeti u decembru. U maju ste imali tehničku vladu širokog konsenzusa. 
 Molim vas, vlada izbornog povjerenja, tako se zvala, da budem precizan, imali ste 
sporazum i lex specijalis oko toga. Ovdje mora doći do dogovora. Vi ste bili promoteri toga 
dogovora da se dogovara u Skupštini sa DPS-om. Sklopili ste sporazum, oni su vam to vratili tako. 
Ali to je vaša ideja, mi smo je ispoštovali. Nema alternative dijalogom, nema alternative dijalogom. 
Naravno, ja znam da će DPS prihvatiti i vladu kako god se zvala, tehnička, izborna, samo je 
pitanje manje cijene. Znam i kako će je prihvatiti, ne mogu pogoditi tačno kad, jer opozicija je toliko 
podijeljena sa ovim takozvanim elementom Demokrata koji unio je taj efekat Darka Pajovića 



ponovo ovo u čitav sistem. Ali, svejedno. Vi u opoziciji morate shvatiti da rad u Odboru nije 
prihvatanje, još 20 dana to traje, 20 dana će ova odluka produžiti čitav događaj. Oni tvrde da to 
mogu da završe, ja znam da ne mogu. Ja znam da je to administracija što oni rade, prepisuju što 
je prije urađeno. Oni su administracija, ne znaju što je suštinska politika. Oni jedanput pođu u 
Brisel, misle pokoriće Brisel. Prvi put odu u Brisel i postaju Briselci, što bi rekli. To je, naravno, kao 
Draško u Mlecima, vidi pozorište, ne zna što se dešava, ne zna ni što je pozorište. E tako ni oni ne 
znaju što je međunarodna politika.  
 Ali, dajte im 20 dana. Naravno da neće ništa uraditi. Pisaće administrativne odluke, brojeve, 
statistiku. Ko nema suštinu, taj se bavi formom. Taj prepisuje prethodna rješenja SNP-a, sve je to 
SNP predlagao, da budem otvoren. /Upadice/ Ništa to, oni su iz legla SNP-a izašli, nažalost nijesu 
naučili politiku ozbiljniju u SNP-u, nego samo administrativnu. Ali dajmo 20 dana prilike, 20 dana je 
do tog datuma produženja. Jedan lunarni ciklus što bi se reklo. Mi odluku nećemo podržati, ali 
pustite da se tih mjesec dana radi u Odboru, da se pokaže. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:00:43) 
 
 Dajem riječ Danijelu Živkoviću. 
 Hvala. 
 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (11.11.19 17:00:49) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, uvažene koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Iako se radi o jednoj tehničkoj stvari, danas opet imamo raspravu na ovu temu, ponavljanje 
učestalih teza i, ono što nije imanentno zasijedanjima, vidimo više komentara na diskusije između 
opozicije nego na relaciji pozicija - opozicija. Ali u redu, i to je valjda neko novo demokratsko 
pravilo.  
 Dakle, još jednom da podsjetimo građane zbog čega mijenjamo izborno zakonodavstvo. Ne 
ni zbog pozicije, ni zbog opozicije, već isključivo zbog toga što želimo da kreiramo kvalitetnije 
izborne uslove ili kvalitetan izborni ambijent, u kojem će prije svega građani imati priliku da daju 
konačan svoj sud o onim akterima koji budu učestvovali u određenoj političkoj utakmici i koji će 
možda imati priliku da se kvalifikuju da vrše društveno-političku odgovornost u narednom periodu 
u ime tih koji prenesu suvernitet na svoje izabrane predstavnike. Posebno je bilo priče oko 
određenih rokova koji suštinski ne znače mnogo ukoliko ne dođemo do dobrih rješenja i njihovih 
implementacija u samoj praksi, odnosno ukoliko ne dođemo do dijaloga u ovom Odboru koji bi 
trebalo da doprinese i kreiranju dobih zakonskih rješenja i rasprave o tim zakonskim rješenjima u 
plenumu. 
 Naravno da smo se tokom prethodnog perioda kada smo i formirali određene radne grupe 
bavili pitanjima izbornog zakonodavstva prevashodno na nivou preporuka posmatračke misije 
OEBS-a i ODIHR-a. Sada možemo postaviti drugo pitanje - zbog čega kasnimo u ispunjavanju 
određenih obaveza. Pa kasnimo, uvaženi građani, zbog toga što su se u heterogenoj podijeljenoj 
opoziciji dogovarali o političkom modelu nastupa u narednom periodu. Dakle, neki su bili za 
proteste, drugi su bili za bojkot Parlamenta, treći su bili da se radi u Odboru, četvrti su bili protiv 
uspostavljanja dijaloga. A mi u radnim grupama smo postizali određeni rezultat, ne govoreći o 
tome u superlativu, iz prostog razloga što smo bili svjesni činjenice da se jedino može doći do 
dobrih rješenja ukoliko svi akteri političkog života u Crnoj Gori uzmu učešće u ovom procesu, a u 
tom konktekstu se i vidjela konstruktivna rasprava na ovim odborima sa akademskom zajednicom 
i NVO sektorom, dok ostatak opozicije nije preuzeo svoj dio odgovornosti u radu Odbora za 
sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Dijalog je prosto bitan jer građani očekuju da se on desi i građani očekuju da će on donijeti 
određene rezultate. Vjerujem da danas pitate bilo kog dobronamjernog građanina Crne Gore oko 
toga da li očekuje da se uspostavi dijalog između vlasti i opozicije da svi to priželjkuju, a da u 
konačnom se to ne dešava onom dinamikom kako bismo svi mi željeli.  



 Ipak, mislim da to prevashodno zavisi od stepena političke emancipacije i zrelosti svih 
aktera na političkoj sceni kako pozicije, tako i opozicije.  Ali se ne bih složio sa konsatacijama da 
odgovornost leži na Demokratskoj partiji socijalista. Imam prosto razloga da polemišem sa tom 
tezom da nešto leži kao odgovornost u Demokratskoj partiji socijalista. Jer, tako nije, da jeste nebi 
smo prije godinu i nešto dana ponudili kolegama iz opozicije  da uđu u Odbor i da zajednički 
radimo, jer možda da smo tada na vrijeme krenuli u izmjenu izbornog zakonodavstva, danas nebi 
imali potrebe možda da produžavamo ove rokove do 18. decembra. 
 Mislim da je suština rada u radnim odborima da dođemo do dobrih rješenja. Ne govoreći o 
rješenjima koje smo mi predložili kroz radne grupe, nego kroz ono što jesu preporuke 
posmatračke misije. Ono dok dođemo do toga do dogovora upravo u tim radnim odborima, ono 
što jesu predlozi naših kolega iz opozicije i ono što jesu usaglašeni stavoti sa akademskom 
zajednicom i NVO sektorom. 
 Kada dođemo do tih rješenja, imaćemo vjerujem konstruktivnu raspravu na plenumu. Ja 
zaista vjerujem u ovaj dogovor bez imalo želje da budem maliciozan i bilo šta drugo, već zaista 
vjerujem da postoji dovoljno demokratskog kapaciteta i političke zrelosti i na jednoj i na drugoj 
strani da se taj dogovor postigne do naznačenog datuma.  
 Kada govorimo o uslovima pod kojima bi trebali politički akteri da izađu na sljedeće 
kvalifikacije, na sljedeće izbore, onda je jasno da su se oni kontinuirano iz izbornog ciklusa u  
izborni ciklus unapređivali. Ovdje imamo samo jedan kuriozitet, a to je da građani koji daju svoje 
povjerenje opoziciji nemaju povrjerenje opoziciji. Jer, da imaju, oni bi dobili tu većinu /prekid/ u 
momentu i da formiraju vladu, sa jedne strane, a, sa druge strane opozicija, ima nepovjerenje 
prema izbornom zakonodavstvu jer je to jedini valjani razlog koji mogu da nađu kao opravdanje 
pred opozicionim biračima. Zaključujem sa konačno petim pitanjem koje može da se postavi u 
čitavom ovom konglomeratu različitih izazova, a to je ko će pobijediti 2020. godine.  
 Dakle, pobijediće Demokratska partija socijalista, sa svim svojim aktivistima, sa 
kompletnom svojom partijskom infrastrukturom, sa svojim kvalitetnim programom. Jer, mi se ne 
bavimo bilo kakvim špekulacijama, ne bavimo se nekim pričama iza kulisa, po kuloarima. Bavimo 
se konkretnim pitanjima, bavimo se pitanjima razvoja na ekonomskom planu i naravno da ćemo 
već 2020. godine ponuditi građanima neki novi program, koji će biti prije svega razvojni za Crnu 
Goru i konačno biće od benefita za sve građane Crne Gore. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:06:52) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Komentar traži Željka Savković. Je li ovo slučajno?  
 Samo izvolite, nijeste digli ruku. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (11.11.19 17:07:09) 
 
 Gospodo predsjedavajući, gospodo poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
 Evo jedna majka u Skupštini, nažalost na način na koji se desilo, ali valjda je to život.  
 Ono što želim da kažem jeste da i te kako se kasnilo, gospodine Živkoviću, sa promjenama 
da bi zakonodavstvo u Crnoj Gori funkcionisalo kako treba. Sa svim promjenama u Crnoj Gori se 
kasni zato što upravo imamo situaciju da jedan prosvjetni radnik sa 47 eura mora da živi, a tako 
živi svaki drugi građanin Crne Gore, samo što nema hrabrosti da izađe i da to javno prizna.  
 Ono što mene brine u ovoj situaciji jeste to što svaki građanin Crne Gore pretpostavlja da 
se sa ovom izmjenom ništa neće postići. Iskustvo me uči da svaka izmjena koja se desila na neki 
doneseni zakon u 90% slučajeva nije dala pozitivan efekat, a to je upravo i činjenica da se na 
osnovu prve izmjene Zakona o dopuni Zakona o dječjoj i socijalnoj zaštiti smanjile na stečeno 
pravo, na osnovu druge izmjene to stečeno pravo se oduzelo. Zato ću iskoristiti ovaj moj komentar 
da kažem koliko vjerujem u iskrenost donošenja odluka u ovom Parlamentu od strane DPS-a, da 
sjutra u 13 časova ispred Skupštine Crne Gore organizuje se protest majki, zato što im je oduzeto 



doživotno stečeno pravo.  
 Pozivam sve majke koje glasaju DPS da izađu na protest majki upravo zato što su sa 
glasovima kompletne vladajuće koalicije ostale bez tog stečenog prava.  
 Zašto sam ovo sada rekla i iskoristila ovaj momenat? Zato što i te kako kada su se završili ti 
famozni izbori 2016. godine, imalo je prostora i vremena da se uđe u /prekid/ odlukama i 
sveukupnim izmjenama nebitno je. Ali, nažalost nije se htjelo. Zašto? Zato što se vjerovatno čekao 
ovaj momenat, zadnjih tri, četiri mjeseca da bi se nešto uradilo. Za ovo vrijeme mislim da se ne 
može uraditi ništa, a svi oni koji pokušavaju nešto da urade vidjećemo dokle će to dovesti. Mislim 
da svaki građanin Crne Gore zna da taj zakon o kojem se radi neće dovesti ništa do možda još 
jednih izbora koje ćemo i dalje /prekid/ da su pokradeni, da smo prevareni, a na nama je, dragi 
građani Crne Gore, da konačno ovome stanemo na kraj i da demokratskim načinom, na pravi 
način kakav građani Crne Gore u ovom momentu žele da to bude, dođemo do promjena tako što, 
kako god i na koji god način, više nikada nećete dati glas DPS-u.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:10:52) 
 
 Zahvaljujem. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (11.11.19 17:10:54) 
 
 Poštovana gospođo Savković, da Vam poželim dobrodošlicu u Parlament i da Vam poželim 
svu sreću u budućem radu u zastupanju interesa onih koje predstavljate. Politički legitimno je 
Vaše pravo da saopštavate stavove onih koje predstavljate ovdje u Parlamentu.  Vi ste se osvrnuli 
vrlo kratko na ono da ste skeptični po pitanju poštovanja određenih dogovora sa nama. 
 Dakle, da Vas razuvjerim tih dilema - da smo imali bilo kakvu rezervu prema promjeni 
izbornog zakonodavstva, ne bismo mi prvi pokrenuli tu priču. Da nama nije u interesu da to 
radimo, ne bismo to uradili prije godinu i više dana. Ne bismo to uradili ni 2017. godine, jer smo 
imali i tada radnu grupu gdje smo pozvali kolege iz opozicije da učestvuju u izmjeni tog izbornog 
zakonodavstva. Nama je u interesu da nastavimo da unapređujemo naše izborno zakonodavstvo 
po dobrim modelima, dobrim evropskim praksama, sa jedne strane, i, sa druge strane, da 
kreiramo dobra rješenja koja će biti, prije svega, održiva u praksi, ne destruktivna, nego održiva u 
praksi i koja će omogućiti državnim institucijama da implementiraju ono što mi usvojimo u ovom 
domu.  
 Konačno, ne radimo po modelu isključivosti - uzmite ili ostavite. Mislim da ovdje ima dosta 
ljudi koji su učestvovali u nekim prethodnim reformama izbornog zakonodavstva. Ja vjerujte kao 
neko ko je tu evo već dvije i nešto godine poštujem svakog kolegu, pa čak koji dolazi iz opozicije, 
koji u prethodnom periodu učestvovao u izmjeni izbornog zakonodavstva jer vjerujem da ti ljudi 
dosta znaju. Primijetio sam da u opoziciji postoji jedna grupa ljudi koja misli da sve zna i koja 
nipodaštava ono što misle njihove druge kolege iz opozicije. Ja ne mislim tako iz prostog razloga 
što mi to ne dozvoljava ni kućno vaspitanje i mislim da je ono što dolazi od strane kolega iz 
opozicije legitimno. Imaju pravo to da predlažu, imaju pravo i na ovakav politički stav da ne žele da 
učestvuju u radu Odbora. Možda još nijesu postali svjesni ili zreli onoga što se odigrava u 
političkim procesima u Crnoj Gori. Ali, isto tako ne prihvatamo ni tu vrstu ponašanja, uzmite ili 
ostavite od strane naših kolega koji učestvuju sa nama u Odboru, koji kažu - evo mi smo predložili 
100 određenih rješenja, pa sada naravno na vam je da ih sve prihvatite bez ikakvog razmatranja. 
Ne prihvatamo ni takav način rada. I one kolege koji su u ovom Odboru imali su prilike da vide 
kako se mi ponašamo u radnim odborima, na koji način razgovaramo. Mislim da je ta rasprava 
konstruktivna i da ćemo u nekom bliskom vremenskom periodu imati priliku da o određenim 
zakonskim rješenjima razgovaramo ovdje i u Parlamentu i da će o tim zakkonskim rješenjima imati 
prilike da daju sud i oni koji nijesu učestvovali u radu Odbora za sveobuhvatnu reformsku izbornog 
zakonodavstva.  
 Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:13:48) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Danijelu Živkoviću. 
 Sada dajem riječ Jovanu Vučuroviću. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (11.11.19 17:13:56) 
 
 Poštovani građani,  
 Pobuna i protesti su jedini način da dođemo do fer i pravičnih izbora prvi put u istoriji Crne 
Gore, jer ova država i 30 godina nakon pada Berlinskog zida ima jedan te isti sistem na vlasti. 
 Pobuna i protesti, drugačije se ne može sa sistemom koji je baziran na kriminalu, korupciji i 
diktaturi. Ja bih sad potpuno promijenio ono što sam htio da kažem, što sam planirao da kažem 
zbog toga što je jedna od poslanica Demokratske partije socijalista kazala jednu baš suvu istinu 
koju sam čuo i od jednog poslanika DPS-a nedavno sa izvještaja ovog Odbora za izborno 
zakonodavstvo. 
 Na pododborima ovoga Odbora Demokrate i Demokratska partija socijalista djeluju idealno. 
Tu vlada jedna idila, konstruktivna atmosfera, a čim se upale kamere, onda počinje gluma, počinje 
jedna predstava. Tada se javljaju oni likovi iz Demokrata koji govore o sukobima sa DPS-om, koji 
govore o suprotnim mišljenjima, koji tamo prave neku predstavu. Kao što rekoše ovdje iz 
Demokratske partije socijalsita - u pododborima vlada jedna idila tamo gdje nema kamera. Tu 
nema nikakvih nesporazuma, poštovani građani. Tu je sve već dogovoreno i ako ja nijesam u 
pravu, pozivam predstavnike Demokraske Crne Gore da napuste taj Odbor i da se pridruže 
Demokratskom frontu na protestima koji će u narednom periodu biti organizovani u Crnoj Gori, 
protestima koji će dovesti i do tehničke vlade koju su oni zaboravili i koji je ne pominju u ovim 
pregovorima sa DPS-om i koji će dovesti u konačnom do pada višedecenijske diktature, najzad 
evo i u Crnoj Gori 30 godina nakon rušenja Berlinskog zida. I 31. jula kada su Demokrate uz 
pomoć DPS-a ovdje u Skupštini ušle u Radnu grupu i kada su njihove stavove zastupali poslanici 
režima, od njih je bio jedan koji ih je pajserom istjerao iz kotorske vlasti, kazao sam tada ovdje da 
je to potez koji je ravan izdaji koju su počinili svojevremeno Pozitivna Crna Gora i Narodna 
stranka. Tri i po mjeseca kasnije evo mi smo pred vama ovdje i ja nažalost moram da kažem da 
su Aleksa Bečić i njegovi partneri otišli i korak dalje od ovih koje sam pomenuo, a koji su nestali sa 
političke scene upravo zato što su sarađivali sa kriminalnom grupacijom DPS-a. I šta su danas 
Demokrate? Oni su postali privezak potpredsjednika Skupštine Brana Gvozdenovića i oni dolaze 
ovdje svako malo u Skupštinu na njegov poziv, dotrčavaju na njegov poziv, a obmanjuju javnost 
da bojkotuju rad Parlamenta. Dakle, jedna šizofrena situacija. Mi smo tri mjeseca pokušavali od 
toga 31. jula da ih dozovemo pameti, da ih pozovemo da se vrate na pravi put. Dakle, objašnjavali 
smo da je pogrešno to što rade, da ne treba to da rade. Dakle, treba da budu opozicija, a ne da 
budu privezak Brana Gvozdenovića ili Mila Đukanovića, da ne idu putem Darka Pajovića. Dakle, 
sve smo ih to upozoravali u ovih tri mjeseca, ali ta veza između Demokratske partije socijalista i 
Demokrata je, poštovani građani, očigledno postala toliko jaka da se evo i utvrđuje i ovim 
produžetkom rada Odbora za izborne reforme iako Demokrate govore da oni nijesu za produžetak 
rada do 18. decembra, nego će biti za produžetak rada možda još nekih desetak dana. Dakle, sve 
je jedna laž i obmana kao što je laž i obmana rad u tom Odboru. To je jedna magla gdje se 
predlažu neki reciklirani predlozi, neki koje smo čuli već odavno, koji ne mogu ništa da riješe. 
Suština svega toga je da i Demokrate i DPS izbjegavaju da se formira tehnička vlada. Poštovani 
građani, to je ono oko čega se slažu i jedni i drugi.  
 Milo Đukanović, Duško Marković i Brano Gvozdenović su više puta rekli da neće da  
prihvate formiranje tehničke Vlade, ali Demokrate su se oglušile o te njihove stavove. Cilj je samo 
jedan - da se usvoje na kraju neke potpuno nebitne izmjene zakona, a konačni cilj je da se DPS-u 
omogući da nastavi sa krađom izbora kao što je radila proteklih 30 godina. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:19:16) 
 
 Sada dajem riječ Andriji Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (11.11.19 17:19:23) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Ja ću na samom početku reći da sve ovo ne miriše na dobro od samog početka osnivanja 
Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva. Da podsjetim što se događalo 
ljetos kada je tu odluku o formiranju Odbora podržala samo parlamentarna većina, odnosno 42 
poslanika su je podržala, od toga 41 parlamentarne većine i jedan iz opozicije. Tada Liberalna 
partija nije glasala za to.  
 Naravno, vidimo da je situacija ostala ista, da se praktično ništa nije promijenilo i sada 
podrška promjeni termina i samom Odboru za sveobuhvatnu reformu izbrnog i drugog 
zakonodavstva je na tom nivou. Dakle, vladajuća koalicija, parlamentarna većina to podržava i 
jedan nezavisni poslanik. Ostali su mimo toga, van toga. Liberalna partije će uraditi sve da dođe 
do fer i slobodnih izbora 2020. godine. U tom smislu, bez obzira što nijesmo ranije podržali Odbor, 
podržaćemo tu promjenu termina, odnosno produženje roka rada Odbora za tih 33 dana od 15. 
novembra do 18. decembra iako lično smatram da je to sve uzaludna rabota. Mi znamo da smo 
ušli u predzibornu kampanju. Dakle, predizborna kampanja je počela praktično isti scenario kao 
što je bio 2016. godine. Tada je počelo 13 mjeseci prije samog termina izbora oktobar 2016. 
godine sa protestima jednog dijela opozicije, sad će to malo kasniti.  
 Dakle, i sada vidimo da jedna kolona opozicije će ići vjerovatno u proteste, a druga kolona 
će pokušati da kroz neku tehničku vladu, vladu izbornog povjerenja ili ne znam ni sam kako se to 
zove dođe do tog nekog svog izbornog cilja. Džabe su nam svi pokušaji unapređenja izbornog 
zakonodavstva. Samo da podsjetim, mi imamo elektronsku identifikaciju birača što je najviši 
evropski standard, to nema ni u zemljama Evropske unije. Sad postoje nagovještaji, traži se još 
nešto više, traži se da birači daju otiske prstiju, traži se da se snimaju zenice oka birača, ali mislim 
da sve to neće ništa značiti ako svi zajedno ne uđemo u izbornu trku viteški i dostojanstveno. 
Nema za sada nagovještaja da će to tako biti. Biće veoma burno, ali eto Liberalna partija će 
pokušati da da tu neku šansu dogovoru, dijalogu, daljem radu Odbora za sveobuhvatnu reformu 
izbornog i drugog zakonodavstva, ali ponavljam, što kaže naš narod - mrka kapa da će biti išta od 
toga.  
 Proceduralno na kraju, gospodine potpredsjedniče, evo imam još mrvicu vremena, na 
posljednjoj sjednici želim da se izvinim javnosti kad je bila rasprava Zakon o zaštiti prirodnog i 
kulturno-istorijskog područja Kotora, dotakli smo se i kulturne baštine u Crnoj Gori. Bilo je riječi o 
Crkvi Svetog Đorđa na Njegušima, u Erakovićima, na groblju ispred počivaju roditelji Petra II 
Petrovića Njegoša Tomo i Ivana, rođena Proroković. Rekli smo da je to ugroženo, da je 
devastirano, ali evo i radi javnosti, izvinjavam se, crkva i groblje se renoviraju i završavaju. Još 
jednom se izvinjavam, nisam imao taj podatak. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:25:16) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ Marini Jočić. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (11.11.19 17:25:28) 
 
 ...mislim da je ovo gubljenje vremena danas i da je ova sjednica trebalo da traje jedno 10-
15 minuta. Obrazložiću.  
 Citiram poslanika Šaranovića iz Demokrata, misleći na DPS kazao je: "Nisu konsultovali 



Odbor zato što znaju da ne bi dobili zeleno svjetlo od strane opozicionih predstavnika za 
produženje roka, jer se rok produžava zato što DPS opstruira izbore". S druge strane, imamo 
poslanike DPS-a Nikolića, Rakočevića i sve ostale iz DPS-a koji su striktni u tome, nema tehničke 
vlade. Kako misle poslanici, članovi Odbora Koprivica i Šaranović da sprovode odluke koje 
usvajaju tamo u nekim pododborima u strogoj ilegali, kao Prle i Tihi. Niko ne zna šta su usvojili, 
niko ne zna o čemu oni razgovaraju tamo, ali o čemu god da su razgovarali, da ugovore 
demokratiju britansku i američku i njihov sistem izbora kako će oni da sprovode sve je to 
dogovoreno ako nema tehničke vlade. Oni su očigledno odlučili da daju lisici da čuva kokoške, ili 
još bolje - jednoj mački da čuva onih 15.000 miševa o kojima je pričao danas gospodin Medojević.  
 Ja sam dugo bila u nedoumici kako političko ponašanje i političke odluke Demokrata da 
tumačim. Da li je to klasična izdaja opozicije, ili je to neiskustvo. Nakon svega, meni se čini ipak da 
je ovo prvo. Ne znamo šta se dešava sa Demokratama, da li njih neko ucjenjuje, da li njih 
pritiskaju ambasade, koje su ih očigledno osnovale, da li ih zbog nekih stvari pritiskaju neke 
obavještajne službe. Da li je moguće da je danas slučajno da je Senat Univerziteta Crne Gore 
presudio da je rad magistarski, navodno magistarski, Alekse Bečića plagijat, a pri tome mu ne 
uzima Senat titulu magistra? Da li je to dio koji je ukalkulisan u sve ovo?  
 I još, sada dok čekam svoj red da  govorim, bacila sam pogled na jedan portal i vidim da 
nas Aleksa Bečić proglašava sijamskim blizancima, Demokratski front sijamski blizanac sa DPS-
om. Samo deset minuta prije toga poslanica DPS-a, citiram, kaže: "Kad nema medija, lako se 
dogovaramo sa Demokratama u Odboru. Konstruktivan rad s Demokratama u Odboru." Znači, ko 
sarađuje sa DPS-om? Ko danas zastupa njihove interese? Da li ovo ima neke veze zaista sa 
logikom. Demokrate kažu da neće produženje, navodno neće produženje zato što opstruira DPS. 
Pa ako neće produženje, zašto sjede sa DPS-om? Meni je stvarno ova logika, ovaj način 
političkog promišljanja i ovo djelovanje potpuno iluzorno, nema apsolutno logike. Zbog toga 
smatram i apelujem na rukovodstvo Demokrata, na njihovo članstvo, da pogledaju istini u oči, da 
nema ništa od dogovora sa DPS-om. Sa njima se ne može dogovarati. Oni su 30 godina u ovoj 
vlasti i oni drže sve poluge vlasti. To je ispričana, bezbroj puta, priča.  
 Ovdje nema druge mogućnosti nego da se digne narod, da se dignu građani, svi složno, svi 
zajedno, da stanemo jedni uz druge i da tražimo da se ova vlast pomjeri na taj način što će 
omogućiti, što ćemo stvoriti neku tehničku vladu, vladu nacionalnog spasa, jedinstva, bilo kako, da 
zajednički pripremimo izbore, koje bismo svi mogli da priznamo i nakon kojih bi mogli da krenemo 
na kraju u obnovu ove opustošene i spržene zemlje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:30:12) 
 
 Dajem riječ poslaniku Miodragu Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (11.11.19 17:30:22) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Mnogo toga je već rečeno, svako riječima iskazuje svoje stavove, svoj format. Ja zaista 
neću danas da tražim od nikoga da izlazi iz Odbora, da izlazi iz Parlamenta, da ulazi ili odustaje 
od ulaska u Odbor. 
 Pokušaću da ne nasijedam na provokacije vladajuće garniture, koje su počele jutros rujnom 
zorom. Dakle, od jutros slušamo da nema tehničke vlade i evo to se proteže danas, ja sam to 
shvatio kao određeni scenario provociranja sukoba u opoziciji. Interesantno je da to kažu pred 
potpredsjednikom Skupštine, sada prisutnim, koji na Odboru kao predsjednik Odbora još ni 
jednom nije negirao mogućnost razgovora o svim pitanjima, dakle na neki način i o toj 
implementaciji koja bi mogla biti preko i određenih sistema prelazne vlade itd. Uočavam tu 
kontradikciju i uočavam taj trik koji je saopšten kao zamka da se otvori sukob, različite ideje itd.  
 Jasno je da, i u pravu su iz DPS-a kad kažu - nema nigdje u demokratskom društvu 
nekakve vlade koja se formira tokom mandata i da je to model u demokratskim državama. Tačno 
je, ali je tačno da nigdje u demokratskim državama, treba li to ponavljati, nema Snimka, Koverte, 



objavljivanja Državnog udara na dan izbora. Prema tome, sva ta donekle anomalija da uskače 
neka vlada tehnička, prelazna je posljedica ovog uzroka. Dakle, da mi imamo tu bruku od prevara 
na izborima kojih nema u najnerazvijenijim afričkim zemljama. To tvrdim i zato su ovi zahtjevi 
legitimni. Da li će to vladajuća stranka to da prihvati ili neće da prihvati - ona će preuzeti 
odgovornost u datom momentu. 
 Ja sam mislio da nije ni potrebna ova skupština danas, odnosno sjednica, da to Odbor 
može da nastavi, da produži. Poslije su mi rekli da to mora. Međutim, ovo je očigledno danas 
jedan teatar da se u opoziciji dođe do sukoba. Građani gledaju, građani će uspjeti da zaključe o 
čitavoj ovoj raspravi. 
 Podsjetio bih da ja u ime stranke i zajedno sa dijelom kluba, dakle sa poslanikom 
Rudovićem, učestvujem u radu od novembra prošle godine kad je formirano. Dakle, sa svima koji 
su bili i izlazili itd, i namjeravamo da i ovaj mjesec bez ikakve dramatičnosti, mjesec dana se 
takođe radi i dođe do nekog finala. Svako u opoziciji ako ima superiorniji sadržaj, politički, pa 
može da ga realizuje, može da ga ostvari, ja ću se radovati svkom superiornijem sadržaju rada. 
Prema tome, ne vidim da bi se trebalo okomiti na jedan odbor u kome smo u jednoj većini 
učestvovali da se formira, da se radi i da sačekamo još mjesec dana. Vrlo je važno, neko je rekao, 
podmetnuo je iz vladajuće strukture da je sve apstraktno, da tamo nema ničega konkretnog. Ja 
pratim taj rad, bio sam član Odbora, sada više nisam, ali pratim aktivno. Tamo ima vrlo konkretnih 
stvari koji su interes demokratske javnosti, koji su interes, prije svega, opozicije. I ja ću se založiti, 
da ne bi se stvarno imao utisak o nekom praznom radu, da se ne bi stvarao onaj utisak kada se 
upale kamere, kada idu razni performansi, da oni članovi opozicije koji rade u tom Odboru gotovo 
svakodnevno saopštavaju što konkretno se tamo predlaže vladajućoj stranci. Ne želim da to bude 
paralelni rad, nek se nastavi dijalog i on je tamo primaran i bitan. Ali da bi bio veći stepen javnosti, 
da se ne bi stvarao utisak o nekim igrama političkim, a sve iza da je prazno, da se konkretno 
saopšti tačno što se traži i što se predlaže. Vidio sam takođe vrlo zanimljivih rješenja u uporednoj 
praksi. 
 Lično mislim da je taktika, strategija /prekid/ bude od ovog rada, da se odugovlači rad, da 
se prenese greška nekako opoziciji, ako je to moguće i da tako se završi. Ja mislim i zalagaću se 
da im ne dozvolimo taj scenario i u tom smislu ću nastaviti da podržavam rad Odbora još mjesec 
kada ćemo imati neko finale. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (11.11.19 17:35:51) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ Aleksandri Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (11.11.19 17:35:57) 
 

 Zahvaljujem, uvaženi potpredśedniče Gvozdenoviću, 

 Drage građanke i građani, uvaženi poslanici,  
            Pozdravljam vas i evo opet imam priliku nakon dva mjeseca da govorim o istoj temi.  
 Vrlo je znakovito da dva poslanika iz opozicionih klupa u svojoj diskusiji pomenu teatar i to 
ustvari predstavljajući poziciju načina rada ovoga Odbora, dakle, komunikacija među samim 
poslanicima kao izvjesno pozorište. Nažalost, za neke političare politika i jeste pozorište, za nas 
nije nego život i zbog toga što je život, želim da predložim, s obzirom na sadašnuju i čini mi se 
svevremešnju situaciju u opozicionim redovima da otvorimo u Skupštini Crne Gore jednu političku 
laboratoriju sa odjeljenjem koje će se zvati Alhemija izbora. Za kolege iz Demokratskog fronta 
izgleda da ne postoji demokratska izborna paradigma koja bi se mogla primijeniti u Crnoj Gori, niti 
ijedno najbolje evropsko ili svjetsko izborno iskustvo koje DPS, prema njihovom stanovištu, ne bi 
izmanipulisao. Dakle, svjetski politički sistemi ne poznaju jaču i nepobjediviju političku 
organizaciju, partiju od Demokratske partije socijalista. Hvala vam na to što nas postavljate na 
pijedestal nepobjedivosti, pa makar i raznim malicioznim podmetanjima. Pozivamo, uvaženi 
građani, u pomoć alhemičare. Možda oni nekom basmom tipa - Sezame, otvori se, mogu otvoriti 



Pandorinu kutiju izbornog zakonodavstva u Crnoj Gori, u kojoj će ipak ostati nada za građane 
Crne Gore da se opozicija i o čemu u Crnoj Gori može dogovoriti sa jedne strane i da će i na jedne 
izbore izaći sa vjerom da će na njima pobijediti. Naša opozicija neradom u Odboru za 

sveobuhvatnu izbornu reformu ustvari apriori priznaje poraz iz straha koji neprestano ośećaju od 

ponovnog gubitka na izborima.  
 Postoji jedna misao koja kaže da iz čega si nastao zavisi od genetike, a u šta ćeš se 
pretvoriti zavisi od politike. Voljela bih da građani Crne Gore dobro pogledaju politička lica i 
opozicije i vlasti. Politika naše opozicije nažalost pretvorila je naše građane koji ih uporno glasaju 
u ljude bez mogućnosti da učestvuju na izborima sa vjerom da na njima nešto mogu promijeniti. 
Zašto je to tako? Zato što naša opozicija nikada, nikada nije preuzela odgovornost za svoje 
poraze, neprestano kriveći Demokratsku partiju socijalista za svoju politiku pobjeda. Mi u DPS-u 
ne želimo da vi umanjite naš takmičarski duh i radni kapacitet tako što ćete sumnjati u pobjede. 
Jasno je, DPS je neprestano radio u ovome Odboru za izborno zakonodavstvo. Zato smo i 
ponudili svoja rješenja, kako međunarodnoj zajednici, tako i NVO sektoru i akademskoj zajednici, 
ne zbog toga što sumnjamo u svoje sposbnosti, nego zato što vjerujemo da supervizija koju 
dobijamo može i te kako popraviti naše greške eventualne, a takođe da možemo dobiti dobre 
sugestije. 
 Čuli smo, takođe, od opozicionog kolege da je ovo istorijski odbor. Iako je bilo ironično, ja 
mu dolično kažem da je to tako, ne zbog tog datuma održavanja kako je on rekao, nego zato što 
ovaj odbor podržava sve demokratske standarde koji postoje u istoriji izbora. Zbog toga je istorijski 
što se u njemu pokušavaju ustanoviti najviši politički izborni principi.  
         Uvaženi građani, umjesto da bude na neki način pogon za demokratizaciju crnogorskoga 
društva, crnogorska opozicija postaje kočnica u njenoj modernizaciji usljed svojih retrogradnih 
međusobnih zađevica, kojim svjedočimo evo tokom i ovoga dana i proglašavanja Demokratske 
partije socijalista baukom koji kruži nad Crnom Gorom, ispisujući manifest političkog nihilizma i 
defetizma. Mi ne pristajemo za to, glasaćemo za produženje roka jer za nas politika za dobro Crne 
Gore nema rok trajanja. To što kolege iz opozicije na sve što ima ambalažu progresa stavljaju 
etikete sa datumom kvarenja nije naš kurs. Naš orjentir su izbori u koje će građani i građanke 
Crne Gore imati puno povjerenje. Zbog toga smo, kako u okviru radne grupe, u kojoj sam u 
podgrupi i sama radila sa svojim kolegama profesorom doktorom Miškom Vukovićem, koji je bio 

predśedavajući, koleginicom Daliborkom Pejović, mislim ponudili rješenja na koje nijesu imali 

prigovore ljudi iz međunarodne zajednice, tačnije Venecijanske komisije, OEBS-a i ODHIR-a 
/prekid/ dobili čini mi se dobre sugestije koje smo uvrstili u naša rješenja i sada su oni konstitutivni 
dio tih rješenja, a građani Crne Gore će viđeti ko je i koliko radio, a ko je sve vrijeme obmanjivao 

crnogorsku javnost da nešto radi. Jer, podśećam, svi rezultati rada biće vidljivi jer su građani 

davno čitali priču o cvrčku i mravima. Ne prejudiciram da smo mi mravi, ali svakako ośećam taj 

šum koji se dobre čuje i u Anakreontovim Žabama, a đe ima mnogo buke i bijesa, zaista mislim da 
nema ni rada, a ni vidljivih rezultata. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 17:41:51) 
 
 Hvala, poslanice Nikolić.  
 Poštovane koleginice i kolege, samo da najavim sljedećih par poslanika da bi se znali 
pripremiti. Poslije Milana Kneževića biće: Miodrag Vuković, Budimir Aleksić, Mihailo Anđušić, 
Slaven Radunović, Jovanka Laličić ako ne dođe do izmjena.  
 Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (11.11.19 17:42:15) 
 
 Slobodna Crna Gora i vi u ZIKS-u, 
 Vama je jasno da je Demokratski front svojom žrtvom i svojim djelom pokazao da je 
najveća i najotpornija brana privatizovanju, kriminalizovanju i korumpiranju države zaokružene 21. 
maja, koja se pretvorila u latifundiju prve, druge i eventualno druge i po familije. Mi, kao ozbiljan 



politički subjekt, redovno radimo istraživanja javnog mnjenja. Prije nekoliko nedjelja uradili smo 
jedno veoma kvalitetno istraživanje javnog mnjenja i htio bih samo da podijelim sa crnogorskom 
javnošću kako neki ispitanici reaguju na određena pitanja: 1. Kako se zovete? Ne znam. 2. Što ste 
po nacionalnosti? Ne znam. 3. Kojim jezikom govorite? Ne znam. 4. U koju crkvu idete? Ne znam. 
5. Kojoj partiji pripadate? Magistar Aleksa Bečić, pobjede a ne vijesti. E ovo je politika crvenih 
Teletabisa, koje je previdao Brano Gvozdenović i sad samo zuje o nekakvih sto rješenja, a nemaju 
odgovor ni na najprostije pitanje kako im je ime i prezime.  
 U julu i avgustu smo s pravom upozoravali da se radi o opozicionoj izdaji, ugovorenoj iza 
leđa opozicione javnosti u trouglu Đukanović, Bečić i Orav. Desilo se ono nezabilježeno u istoriji 
parlementarizama, da je Željko Aprcović, kog su optuživali da je pajserom preoteo vlast u opštini 
Kotor, zajedno sa još sedam poslanika Demokraske partije socijalista odlučio da stavi crvene 
kravate 31. jula i da brani amandmane Demokratske Crne Gore bolje nego što bi ih branili Aleksa 
Bečić i Boris Bogdanović. Upozoravali smo ih tada da nije lijepo što su pucali i ubili Džemala 
Perovića i pokret "Odupri se", ali kažu u psihologiji - Kad ubijete jednom, drugi put vam ide kao da 
pijete vodu, ide vam mnogo lakše. I oni su nakon ubistva Džemala Perovića ovim produžetkom 
roka Radne grupe ubili i tehniču vladu. Oni su na fantastičnom putu da postanu masovne ubice, a 
da to ZKP-e ne prepoznaje, kao što ne prepoznaje ovaj Senat ovaj plagijat, jer kažu - on je malo 
kraduckao. Znači, kraduckao je 24% od magistarskog rada, ali to nije dovoljno da bi se proglasilo 
za krađu. Stavovi današnji i stavovi koje smo ranije čuli Mila Đukanovića, Duška Markovića i 
Brana Gvozdenovića da nema tehničke vlade i da neće biti govora o tehničkoj vladi ma koliko puta 
produžavali rok za rad radne grupe mene podsjećaju na svojevrsno silovanje Demokrata, koji 
pristaju da ih DPS svakodnevno siluje nadajući se da do kraja rada ove Radne grupe ostanu 
trudni, a da ih oni uzmu. Eto do kog je to stepena mazohizma došao ovaj rad Radne grupe kad 
danas kao šlag na torti čujemo Martu Šćepanović koja kaže da njoj pričinjava nemjerljivo 
zadovoljstvo da radi sa Demokratama kad se ugase kamere. Da je to meni rekla Marta 
Šćepanović da joj predstavlja nemjerljivo zadovoljstvo da radi sa mnom kada se ugase kamere, ja 
da sam na mjestu Demokrata, ja bih onu crvenu kravatu prebacio iza leđa, dohvatio se one kvake 
Skupštine i zamakao se, da isplazim jezik i da nestane svaka pomisao i svaki trag na jednu 
opazicionu partiju u kojoj glavna politička snajperuša Demokratske partije socijalista kaže da uživa 
kad se ugase kamere sa Demokratama, a kad se upale kamere onda malo i ne uživa, nego se eto 
malo svađaju jer poslije će ljepše uživati kad se ponovo ugase kamere.  
 Danas nas ova crvena pačurlija i Teletabisi optužuju da smo mi sijamski blizanci 
Demokratske partije socijalista. Vjerovatno smo mi sijamski blizanci Demokratske partije socijalista 
/prekid/ sa četiri mjeseca zatvora, sa pet godina prvostepene presude za Andriju Mandića i mene, 
sa četiri mjeseca kućnoga pritvora, sa 12 aktivista i članova na čelu sa Nebojšom Medojevićem 
kojima se sudi u takozvanom postupku za pranje novca, sa novom najavom hapšenja i 
određivanja pritvora Nebojši Medojeviću - mi zbilja jesmo jednojajčani i sijamski blizanci 
Demokratske partije socijalista.  
 Zato ja pozivam danas magistra Aleksu Bečića, pošto je danas dobio definitvno potvrdu da 
je magistar od Senata, da više ne postoje nikakvi razlozi zbog kojih ne bi izašao iz Radne grupe, 
pridružio se Demokratskom frontu i svim slobodnim građanima, pokretima i političkim subjektima 
koji su spremni sa ulice da se izbore za tehničku vladu, da se izbore za prestanak terora nad 
političkim protivnicima i da se izbore za fer i demokratske izbore. Jer, poslije ovoga danas što smo 
čuli od parlamentarne većine, svaki drugi put i svaka druga odluka učešća u Radnoj grupi značila 
bi i formalnu koaliciju svih onih koji sjede u radnoj grupi sa Demokratskom partijom socijalista, a to 
je opoziciona veleizdaja koju im građani neće i ne smiju oprostiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 17:48:57) 
 
 Hvala poslaniku Kneževiću. 
 Poslaniče Vuković, Vaša je riječ. Neka se pripremi poslanik Aleksić. 
 
 
 MIODRAG VUKOVIĆ (11.11.19 17:49:10) 



 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Dame i gospodo,  
 Evo nekoliko rečenica da kažem na ovu temu. Od početka sam u ovom procesu, od 
formiranja Odbora, član sam Odbora voljom poslaničkog kluba kome pripadam i prošli smo jedan 
neobičan period ili ga ostavili iza nas. Formirali smo Odbor i radili samo u sastavu članova iz 
parlamentarne većine, ..... opozicija, to je opšte mjesto, svi to znaju, parlamentarna opozicija nije 
delegirala svoje ljude, bojkotovala je ovaj Parlament. Onda su se selektivno, pojedinačno vraćali, 
pa smo se i mi vratili na početak iako smo pokušavali da ozbiljno odradimo ono što smo dali sebi 
kao zadatak, a na što nas je obavezivala sugestija političke i ukupne javnosti. Pa smo sa 
kolegama napravili novi format Odbora, dogovorili metodologiju, napustili su taj Odbor. Ja nijesam 
prepoznao da razlozi njihovog napuštanja leže u načinu formiranja Odbora, u načinu projektovanja 
zadatka i izvršavanja obaveza. Nešto drugo, neki eksterni politički razlozi su ih vodili van 
dogovorenog posla.  
 U trećoj interaciji ušli su neki drugi momci iz drugih struktura, ali takođe sa opozicionog 
političkog bloka. Imamo i tu jedan neobičan vid komunikacije, ali što je tu je. Radili smo na način 
što je prvi učinak našeg rada verifikovala međunarodna zajednica. Drugi i treći napor da radimo na 
reformi izbornog zakonodavstva pratili su i verifikovali, takođe, predstavnici međunarodne 
zajednice, ali važnije od svega je da su oni ozbiljno zainteresovani za ovaj posao u liku 
predstavnika akademske zajednice, koje mi nijesmo birali. Sami su autonomno odredili svoje 
predstavnike i nevladinog sektora iz organizacija civilnog društva, građanskog društva, koji su se 
legitimisali u prethodnom vremenu kao ljudi koji su posebno zainteresovani za ovu oblast 
političkog sistema, odnosno za ovaj dio političkog aktivizma običnih ljudi i nijesmo imali nekih 
velikih nesporazuma, razlika i te kako. Ali sve smo dijalogom pokušali da dovedemo u sklad, ako 
ne, ostali smo i jedni i drugi pri svojim stavovima. Došli su ljudi koji, istina, bojkotuju Parlament, ali 
su pristali da rade sa opozicione scene u Odboru.  
 Ja ću da kažem svoj utisak. Nije dobra atmosfera. Od početka nije dobra. Ne znam kome 
odgovara i ne znam ko može da poentira i da misli da će politički poentirati na tome što ipak vlada 
određeni nered. Razlozi za jedno svojevrsno nerazumijevanje ne leže u većinskoj volji, političkoj 
volji struktura iz ovog Parlamenta. Naprotiv, mislim da problem leži na drugoj strani, a i danas se 
pokazuje. Evo otvaramo priču o jednom za mene političkom, ne tehničkom pitanju da produžimo 
rok, dobijemo vrijeme, a time i šansu da nešto još ozbiljnije doradimo, a nešto što nijesmo uspjeli 
odraditi pokušamo odraditi. Koje su dvije osnovne poruke koje smo čuli? Ja registrovao, 
nekorektni kolega iz opozicije, nepošteni opozicioni predstavnici, namiguju vladajućim strankama, 
a odmah sa druge strane svi i oni i drugi zajedno sa DPS-om nepopravljivo kompromitovanom 
političkom strukturom u Crnoj Gori, /prekid/ temeljna partija /prekid/ koja je tu gdje jeste i u 
međunarodnoj komunikaciji, koja će ponovo prevariti, koja će pokrasti i naredne izbore. Pitam se, 
pa koji je to alhemičar koji će na ovom materijalu napraviti iole ozbiljan sastav koji će raditi /prekid/ 
ozbiljne ljude sa političkom saglasnošću. Produžimo i ja sam za, damo još jednu šansu, produžimo 
rok do 18. decembra, ali prije toga postoji obaveza. Uozbiljimo se i prestanimo, bilo ko, sa sitnim 
političkim kalkulacijama. Znam, pri tome, da ne možemo prevazići onaj rascjep ideološki, politički, 
sistemski među strukturama ne u ovom Parlamentu, ovdje je samo iskaz, nego u ovom društvu, 
time što ćemo odraditi ovakav ili onakav sastav izbornog tijela, to je naša nevesela pratilja ili 
pratilac, našeg demokratskog razvoja, ne od juče, evo 30 godina, ko zna koliko će nas još pratiti. 
Mi iz DPS-a imamo strpljenja, a ljudi koji racionalno poimaju politiku znaju na čijoj je strani i u 
ovom slučaju pravica. Hvala puno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 17:55:48) 
 
 Hvala, poslaniče Vukoviću. 
 Poslanik Budimir Aleksić, neka se pripremi poslanica Jovanka Laličić. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (11.11.19 17:55:58) 



 
 Uvaženi građani, 
 Evo danas raspravljamo o tome da se produži rok za dogovor Demokratske partije 
socijalista  i Demokrata vezano za Odbor koji se bavi reformom izbornog i drugog zakonodavstva. 
 Ja najprije postavljam pitanje, poštovani građani, da li ova i ovakva vlast zna za termine kao 
što su: dogovor, dijalog, konsenzus, partnerstvo, tolerancija. Da li su ti termini inherentni ovoj 
vlasti? Da li moguć dogovor sa ovakvom vlašću? Da li partije toga tipa takvog ideološkog nasljeđa, 
takve geneze, partije sa takvom istorijom znaju za te termine? Ja mislim da partije toga  tipa znaju 
za termine  kao što su diktak, nasilje i prevara. Možda je prevara ključna riječ u praksi i iskustvu 
ovakve jedne vlasti koja se ovdje održava 30 godina izbornom krađom. Ja ću ukazati samo na 
jedu od tih prevara. Naime, 21. maja 1998. godine, tokom predizborne kampanje, kada su 
nastupali u koaliciji pod nazivom "Da živimo bolje", čelnici  te koalicije i vlasti Milo Đukanović i 
Svetozar Marović tražili su prijem u Srpskoj patrijašiji u Beogradu. Primljeni su bili od strane 
delegacije Svetog arhijerejskog sabora na čijem čelu je bio patrijarh Pavle. Sjutradan je izdato 
saopštenje sa tog sastanka crnogorskog državnog vrha Marovića i Đukanovića i delegacije 
Sabora Srpske pravoslavne crkve gdje se kaže da je crnogorsko državno rukovodstvo dalo 
uvjeravanja čelnicima Srpske pravoslavne crkve da će podržati Mitorpoliju crnogorsko-primorsku u 
odnosu nasamozvanu i nepostojeću, to termini Đukanovića i Marovića, crnogorsku autokefalnu 
crkvu  i da će ime, zvanje, imovina, naglašavam imovina, i dostojanstvo Mitropolije crnogorsko-
primorske biti zaštićeni. Mi vidimo gdje smo danas i koliko čelnici ovog režima drže obećanje.  
 Dakle, oni su bili u stanju da prevare svetog čovjeka kakav je bio, po opštem i 
nepodijeljenom mišljenju, partijarh Pavle i sada da mi njima vjerujemo da će oni održati riječ u 
odnosu na dogovore sa određenim subjektima iz opozicije, sa kojima se dogovoraju i pred 
kamerama i, kao što smo čuli, mnogo lijepo i bajkovito van kamera. Dakle, ko je ovdje naivan a da 
se ozbiljno bavi politikom, pa da vjeruje da je moguć neki dogovor sa ovom vlašću. To je gospodin 
Medojević kazao, sa nasljednicima zločinačke Komunističke partije Jugoslavije, koja je radila to 
što je radila i koja nije znala ni za kakvu demokratiju i dogovor, nasljednici te partije neće dati vlast 
mirnim putem i nema tih izbora na kojima će oni dozvoliti promjenu i smenjivost vlasti. Princip 
smjenjivosti vlasti u Crnoj Gori na izborima se graniči sa fantastikom. Dakle, ne sa naučnom 
fantastikom, jer u naučnoj fantastici se ostvaruje nešto sjutra što je danas nemoguće, ovo je 
takozvana čista fantastika, koja podrazumijeva nešto što je nestvarno i nemoguće. Nestvarno je 
jer to nigdje u svijetu nijesmo vidjeli da je neki totalitarni režim i neka stranka ovakvog tipa, i 
ovakve istorije, i ovakvog nasljeđa predala vlast  na nekim izborima. Recept je jasan, što je kazao 
kolega Medojević, protesti, ulica, vaninstitucionalni pritisak. Pominjane su ovdje majke Crne Gore,   
ima 20 hiljada majki, svaka neka dovede po jednog člana porodice, to je 40 hiljada ljudi. Neka 
dođu infrastrukture stranačke svih opozicionih stranaka i da budemo strpljivi i uporni kao što je to 
bilo u Makedoniji, kao evo sad vidimo u Boliviji, u raznim državama, a to smo vidjeli i ovdje 1989. 
godine. Dakle, oni nijesu dođli na vlast na izborima, niti demokratskim putem, nego svi znamo i 
pamtimo mi koji smo stariji kako se to desilo. Dakle, nije nemoguće. 24. oktobra 2015. godine 
zamalo da je opozicija, ostatak opozicije bio sa Demokratskim frontom, to smo tada mogli.  
 Dakle, pristisak, pad Vlade i tek onda možemo da pravimo tehničku Vladu, koja će  
organizovati izbore. A oni sami da pristanu i na tehničku Vladu i na fer izbore. Ovo što je kazao 
gospodin Medojević, stotinu, hiljadu zahtjeva, ako ih oni prihvate, znajte da to ne dira srce sistema 
i da ne možemo ništa uraditi na taj način. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:01:25) 
 
 Hvala, poslaniče Aleksiću. 
 Kao što sam najavio, poslanica Laličić, a neka se pripremi Slaven Radunović. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (11.11.19 18:01:32) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, uvažene kolege i koleginice. 



 Hoćete li mi, potpredsjedniče, omogućiti? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:01:40) 
 
 Izvolite, koleginice Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (11.11.19 18:01:44) 
 
 Poštovani građani, inicijativa za produženje roka za rad Odbora za sveobuhvatnu reformu 
izbornog zakonodavstva jeste dokaz da parlamentarna većina, koja je u proteklom periodu 
predano i ozbiljno radila na izbornom zakonodavstvu, želi da ovaj značajni posao dovede do kraja. 
Radili smo i kada opozicija nije bila u radnim grupama ili pododborima, uz aktivno zaista korektno, 
ali često i zahtjevno učešće prestavnika akademske zajednice i nevladinog sektora. Ispoštovali 
smo sve preporuke OEBS-a i ODIHR-a od njih 20, izuzev one koja se nije mogla ispoštovati  zbog 
potrebe  promjene Ustava, i gotovo  pripremili Nacrt zakona o izboru odbornika i poslanika. Od 
tako gotove rabote došli smo da nam se priključi dio opozicije koja je odmarala dok smo mi radili. 
Dobili smo određene predloge, sugestije i zaista želimo da ih ozbiljno razmotrimo i dođemo do 
najboljih rješenja. To je objektivni razlog zbog kojeg tražimo produženje roka. Da li će rješenja koja 
budemo ponudili biti usvojena zavisi od političke volje parlamentarnih stranaka. U tom smislu 
podsjetiću da smo i 2017. godine, uoči izborne godine za lokalne i predsjedničke izbore, pripremili 
pored ostalog i Predlog zakona o izmjenama Zakona o izboru odbornika i poslanika, sa 
preporukama  koje smo tada dobili od OEBS-a, ali ni tada nije bilo političke volje da se usvoje i 
ispoštuju upravo te primjedbe.  A isto tako želim da napomenem, što se danas čulo od pojedinih 
mojih kolega, da je naše izborno zakonodavstvo u kontinuitetu unapređivano, da su od strane 
međunarodnih institucija svi dosadašnji izbori ocijenjeni kao legitimni i legalni. Ali, ne znači da 
izborno zakonodavstvo ne može biti bolje.  
 Stoga pozivam sve učesnike Odbora za sveobuhvatnu reformu i pododbora da budu  
odgovorni, da aktivno uzmu učešće u radu Odbora i da ovaj posao dovedemo do kraja u ovom 
roku koji ćemo danas nadam se usvojiti. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:04:13) 
 
 Hvala. 
 Poslaniče Popoviću, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (11.11.19 18:04:23) 
 
 Vama se obraćam, potpredsjedniče. 
 Mislim da ste morali reagovati, nisam bio u sali, ali čuo sam izlaganje poslanika Aleksića, 
đe je rekao "zločinačka Komunistička partija Jugoslavije". VI ste tada morali da prekinete, znate da 
je pod okriljem Komunističke partije Jugoslovije Jugoslavija imala preko 1300 narodnih heroja. 
Moramo odati priznanje sjenima tih ljudi i mislim da u takvom momentu, kad takve uvrede se 
serviraju u ovom Parlamentu Vi morate prekinuti zasijedanje. Možda nijesam najpozvaniji kao 
liberal da govorim o tome, ali stvarno takve uvrede ne smijemo dozvoliti u ovom visokom 
crnogorskom domu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:05:35) 
 
 Hvala. 
 Rekli ste svoj stav, ja nemam što komentarisati. Meni je drago da nemam kontakta sa 



Komunističkom partijom Jugoslavije, nisam ih ni imao, tako da nema niko pravo proceduralno na 
ovo. 
 Nastavljamo dalje.  
            Kolega Slaven Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (11.11.19 18:05:58) 
 
 Proceduralno sekund. 
 Svi će imati priliku da vrlo brzo da pokažu svoj odnos prema onome što se dešavalo u 
vrijeme vladavine Komunističke paritje ovdje. Mi ćemo da predamo na usvajanje, na ratifikaciju 
ponovo, deklaraciju tj. rezoluciju Savjeta Evrope, koju su usvojile sve evropske države osim Crna 
Gora, kojom se osuđuju zločini počinjeni u vrijeme komunističkog sistema. Pa ćete, zapadni 
Evropljani, imati priliku i vi da pokažete svoj odnos prema zločinima, ne prema sistemu, nego 
prema zločinima počinjenim u ime Komunističke partije i u vrijeme režima koji su vladali, a vi recite 
da ih nije bilo. Jedino ih Crna Gora nije usvojila, tu rezoluciju. Biće vrlo brzo, pa, gospodine 
Popoviću i svi ostali, nije obavezujuća, ali bi bilo lijepo da je usvojimo, da pokažemo da su za nas 
zločini zločini, a ne da probirujemo između zločina - ovi nam odgovaraju, ovi nam ne odgovaraju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:07:10) 
 
 Poslaniče Radunoviću, minut ste dobili bonus, ali ne vidim zašto ste morali proceduralno 
reagovati, nego sam mislio da u Vaših pet minuta govorite o nekoj temi. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (11.11.19 18:07:18) 
 
 Izvinjavam se, biću brz, nije sporno uopšte što nijesam znao da sam na redu.  
 Pokušaću nekako da izlogiciram u kakvu smo situaciju došli vezano za produženje roka 
rada u ovom Odboru.  
 Naime, čuli smo danas da Demokratska partija socijalista nije za produženje roka i da kažu 
da je ovo ustvari Predlog ljudi iz opozicije, ali su samo eto kolege predsjedavajući preuzeli na sebe 
da to iznesu u Parlamentu i da zastupaju taj stav. S druge strane, čuli smo od kolega iz 
Demokrata da oni kažu da je produžavanje roka i insistiranje na produženju roka ustvari pokušaj 
DPS-a da odugovlači sa konačnim rješenjem. Znači, i oni su protiv. Čuli smo kolegu Konjevića iz 
SDP-a da je i on protiv da će da glasaju protiv, pa o čemu se radi ovdje, o čemu mi pričamo 
danas? Znači, uz sve to znamo da tehničke Vlade voljom DPS-a neće biti. Vrlo su to eksplicitno 
ponovili više puta, a danas to je baš simptomatično nekoliko puta - i na Odboru i ovdje poptuno 
jasno, od toga nema ništa. Onda imamo vrlo prosto pitanje: Ima li neko iz opozicije ko je spreman 
da prihvati bilo kakve razgovore bez tehničke Vlade? Ako nema, onda ne znam što radimo danas 
ovdje. S kim ćete vi da sjedite sjutra u tom Odboru u produženom trajanju, kad ljudi kažu da je ovo 
vaš potez iz vlasti kojim hoćete da odugovlačite dalji rad Odbora? Znači, vi nećete imati sa kim da 
sjedite očigledno, ili su neki ljudi rekli danas da je to vaš stav a ne njihov, ali su lagali. Znači, ovo 
je vrlo prosto logiciranje. Što ja smatram, da ne bude uvijek samo da nešto kritikujemo, a da ne 
predlažemo rješenje, da mi treba da uradimo da bismo prvo kao opozicija zadobili generalno 
povjerenje građana koji su u međuvremenu malo i demotivisani, koji više ne znaju i da pobijedimo 
na izborima sjutra mi kao opozicija kako bismo raspodijelili tu vlast i da li bismo mogli da se 
složimo uopšte?  
 Mislim, da nakon što bi prvo sjeli za sto ne da se nama neko pridružuje, nego svi zajedno 
da dogovorimo minimum uslova koji nam odgovaraju i da ih stavimo na sto DPS-u sa uzmi, ili 
ostavi, samo tako - uzmi, ili ostavi. Nakon toga ukoliko ostave i ne prihvate, da svi zajedno 
napravimo strategiju pritisaka, gdje bi naravno, to je naš predlog, protesti bili vodeći, jer to je nešto 
što je najubičanije u svim državama demokratskim svijeta i gdje bi svojim primjerom gdje smo svi 
zajedno pokazali građanima da ima nade i oni nam se pridružili i došli bismo do kritične mase.  



 Što se tiče uloge međunarodne zajednice, ona je u ovom slučaju Crne Gore dosta 
licemjerna. Imamo, s jedne strane, situaciju da je praktično blokirala pregovore sa Crnom Gorom 
iz razloga što jasno govore da u Crnoj Gori nema vladavine prava, da imamo veliki zastoj u 23 i 
24, da u Tužilaštvu su veliki problemi, u pravosuđu itd, a, s druge strane, kad se u jednoj takvoj 
diktatorskoj državi opozicija obrati i predlaže tehničku Vladu, onda imamo savjete iz Evropske 
unije da to nije imanentno demokratskim državama, da je to uglavnom nešto što se nameće 
diktatorskim režimima. Pa jesu li diktatorski režimi, ili ima vladavine prava? Prema tome, nemojte 
vi koji se nadate u veliku pomoć iz međunarodne zajednice to više da radite. Moramo konačno da 
se okrenemo sebi i svom narodu, "u se i u svoje kljuse". Niko našeg diktatotora smijenit neće ako 
nećemo mi sami, nikakva saradnje. Nakon što bi se dogovorili i nakon što bi stvorili uslove 
pritiskom sa ulice, treba da potpuno jasno građanima pošaljemo poruku: Nakon izbora nova Vlada 
će biti oročena recimo samo na 24 mjeseca ili na 12 ukoliko procijenimo da možemo da za 12 
mjeseci promijenimo elementarne stvari, da se riješi makar na elementarni način situacija u 
pravosuđu, u Tužilaštvu, da ispravimo sve ono što nećemo ni stići, čak ni pod ovim uslovima da 
DPS pristane na naše zahtjeve, sve da ispravimo u roku od nekoliko mjeseci da i te stvari 
ispravimo, da vladu formiramo na potpuno matematičkom principu, srazmjerno rezultatima na 
izborima, da naravno premijer bude iz one koja bude imala najviše glasova liste, znači sve na 
jedan potpuno tehnički način, da ne bismo došli u poziciju da se svađamo i da upropastimo već 
ostvarenu pobjedu, da građani budu motivisani da izađu na izbore. Jer, mi ćemo svi, sve i da 
postignemo cilj i da natjeramo DPS da prihvati bolje uslove i tehničku vladu, imati veliki problem 
da motivišemo građane, jer više ne vjeruju da mi možemo da funkcionišemo između sebe koliko 
se svađamo. Ja lično mislim da je vrijeme da se te stvari konačno stave ad akta i da svi počnu da 
misle isključivo o potrebi građana i opozicionih birača, da taj 1 ili 2% što će neko da izgubi zato što 
će da prizna da je pogriješio, kao što u ovom slučaju mislim da je sa Demokratama, da to nije 
toliko skupo koliko je skupo da svi budemo žrtve i robovi bilo kakvih sujeta i bilo kakvih liderskih 
ambicija. Dajte da nađemo zajednički jezik, da nađemo način da izvršimo pritisak i da onda imamo 
slobodne izbore i nakon toga prvu narodnu vlast. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:14:16) 
 
 Kolege poslanici, samo da vam nešto najavim. 
 Imamo prenos još otprilike sat vremena i onda bismo nastavili poslije pauze zbog prenosa, 
ali da bismo stigli večeras do 19 možda svi koji su prijavljeni, ići ću sa 2 iz opozicije a jedan iz 
pozicije, uz odobrenje predsjednika klubova.  
         Daću riječ kolegi Ranku Krivokapiću. Neka se pripremi Andrija Nikolić, a onda je Predrag 
Bulatović pa Branko Radulović. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 18:14:50) 
 
 Potpredsjedniče, imam ovdje manjak onoga što se zove faktičko sagledavanje stanja i u 
opoziciju i u vlasti. U vlasti kažu - niđe toga nema, izlaznost je veća nego iđe i sami sebe negiraju. 
Ima toga u Makedoniji i to sada kao redovan mehanizam. Gospodin Zaev, sa kojim su se srijetali 
naš premijer i predsjednik države, mora podnijeti ostavku 100 dana pred izbore da bi se vodila 
tehnička Vlada do izbora. Mora podnijeti ostavku, ne može biti premijer do izbora, nego mora 
podnijeti ostavku i od januara neće biti premijer, nego će 100 dana neko drugi voditi Vladu, a on 
mora podnijeti ostavku. Znači, ima, i to baš za ovakve tipove zemalja, autokratije zarobljene 
države kako kaže Evropska unija itd. /Prekid/ do Makedonije ili kad sretnu gospodina Zaeva nek 
im on to objasni.  
 Opozicija, s druge strane, hoće da zatvori oči i da misli da ovo možemo sami završiti. Svaki 
narod ima slobode koliko sami izbori. Međutim, na Balkanu niko nije doživio tranziciju vlasti, a da 
nije bilo pomoći Međunarodne zajednice, u ovom slučaju vrlo precizno rečeno, evroatlantskih 
partnera. Nisam čuo nikoga iz Rusije da traži demokratiju u Crnoj Gori, nisam čuo ništa da traži od 
demokratije u Crnoj Gori nikoga iz Rusije, bar zasad, ali SDP vam je pokazao, naravno uz pomoć 



evroatlantskih partnera, razumnih ljudi u DPS-u. DPS je ozbiljna politička struktura, da li na 
pravom programu i sa pravim ponašanjem, znate što mislim, ali ozbiljna politička struktura i to 
nemojte potcijeniti. Sa tim potcjenjivanjem ste stalno bili gubitnici. Ponavljam, nečija ozbiljnost ne 
znači da je ispravan, ali je za uvažavanje i kalkulisanje.  
 Reći ću vam što sam rekao povodom one prošle Vlade 24. novembra, znači 38 dana poslije 
izbora 2016. godine. Mi možemo svjedočiti da imamo više povjerenja jedni u druge nego što smo 
imali 19. maja, kad je formirana tehnička vlada, dodavši da smatram da je Vlada izbornog 
povjerenja funkcionisala na civilizovan način i time dokazala da Crna Gora sazrijeva, da ima dobru 
budućnost jer ima političku elitu koja je dokazala da i kad misli različito, čak i o krupnim političkim 
pitanjima, može da radi zajedno u interesu dobra cijelog društva. Ovo je dobro rečeno samo nisam 
rekao ja, ovo je rekao Milo Đukanović u zvaničnom saopštenju Vlade od 24. novembra 2016. 
godine, 38 dana poslije izbora Državnog udara. Znači, slažem se sa njim potpuno, potpisujem što 
je rekao. Naravno, ja stojim iza tih riječi, a za njega vi procijenite. Znači, ovo je rekao on a ne ja. 
Da sazrijevamo, da je Vlada dala rezultat da vjerujemo jedni drugima više nego 19. maja, 38 dana 
poslije izbora, 24.11. zvanično saopštenje 40. Vlade Crne Gore. Znači, nema puta drugog ako 
stojimo iza onoga što zborimo.  
 Ova zemlja nazaduje. Kad kažem nazaduje, ne optužujem nikog, nas optužujem jer su 
posljedice po narod. Uvijek optužujem, ovo što govori i gospodin Đukanović, elitu i on je ovdje 
navodi. Nije sposobna da se dogovori oko elementarnih stvari. Država u kojoj se elita ne može 
dogovoriti oko elementarne stvari, a to je da poštuje svoj narod, da mu omogući da glasa  
slobodno, nema elitu. Da li se kačile crvene kravate, žute, zelene, nema elitu. To je naš ogroman 
problem koji Zapadnjaci vide na vrlo prost način. Nemate kapaciteta da razvijate demokratiju, vaše 
institucije ne funkcionišu, vi ste zarobljena država... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:19:21) 
 
 Izvinjavam se, vjerovatno je neka tehnička greška.  
 Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 18:20:03) 
 
 Hvala Vam.  
 Uzbuna je, uzbuna je za sve nas, kao što rekoh. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:20:08) 
 
 Dobio sam obavještenje da je ovo bio dimni detektor. Uključićemo malo jače provjetravanje 
tako da ćemo biti veoma svježi u nastavku.  
 Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 18:20:20) 
 
 Kao što rekoh, ovo je uzbuna za sve nas.  
 Ova zemlja ako ne može da organizuje... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:20:28) 
 
 Objavljujem kratku pauzu.  
 Izvinite.  
 



 
                                                     /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:24:04) 
 
 Kolege, molim vas da stvorimo uslove za nastavak.  
 Poslaniče Krivokapiću, izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 18:24:19) 
 
 Hvala Vam.  
 Alarm za dogovor, da ga tako nazovemo iako je bio tehnički alarm. Nažalost ovog naroda 
nemaju izabrane bolje od nas, ovako ili onako, i alternativa dogovoru ne postoji.  
 U najgorim vremenima ovaj Parlament je to dokazao i svaka ozbiljna država podsjeća se na 
ono što su zajedno dobro ostvarili. Britanci pamte kad su to uradili u XIV vijeku. Mi smo imali u 
nabijenoj istoriji puno momenata da se ponosimo dogovorom u ovom Parlamentu. Vrijeme je da 
sazremo toliko da se dogovorimo ponovo i oko izbora. Da nije bilo nesrećnog tzv. Državnog udara, 
imali bismo situaciju koja bi bila produktivna za Crnu Goru: mirnu tranziciju, dogovor, vladu 
građanskog jedinstva, široku vladu državnog jedinstva, ako tako mogu reći i model da Crna Gora 
počne da se bavi reformama i realnim razvojem, a ne poharom pod imenom razvoja.  
 Urađeno je to, sjećate se pred referendum, ali tada je bilo jasnih lidera u opoziciji. Peđa 
Bulatović je bio lider koji je prihvatio rizik i za dogovor oko referenduma i poslije referenduma i 
svakako do onog trenutka smirivanja situacije u Crnoj Gori, prihvatio je rizik i kod bombardovanja 
države. Tada su Sveto Marović i on napravili sporazum o miru u Crnoj Gori, sporazum koji nije 
imao podršku ni u mnogima u opoziciji, ni u mnogima u vlasti. Ja sam svjedok za one u vlasti, a on 
je vjerovatno svjedok za one u opoziciji. Ovo bi trebalo da bude mnogo lakši problem. Inače jasno, 
kao i Makedoniji. Nemojte da mislite, kolege iz DPS-a, da ćete izbjeći jedan oblik zajedničke vlade, 
da je tako zovemo. Crna Gora je to prvo uspjela i prije Makedonije i prije Srbije. Nažalost, sad 
ćemo zavisiti od onoga što se dešava /prekid/. Nemojte misliti ako je bojkot u Srbiji da ga neće biti 
ni u Crnoj Gori. Nemojte misliti ako bude tehničke vlade u Srbiji da je neće biti i u Crnoj Gori. Obje 
će biti rezultat međunarodnog dogovora za region. Sa time što sam počeo opet završavam. Vi ste 
ozbiljna politička struktura, znate se i prilagoditi, prilagodite se ovome što će biti neizbježno i u 
ovoj situaciji. Dajte da dođemo do vlade koja će biti produktivna, ne vlada podjela, ne vlada daljeg 
dijeljenja Crne Gore, nego vlada dogovora i bavljenja realno životom građana u Crnoj Gori u kojoj 
će svi imati mjesta. Ne možemo apstrahovati jedan vrlo važan dio Crne Gore i radikalizovati ih na 
nepravdi. Na nepravdi niko nije napravio stabilnu državu. Ko to pokušava sa jednim dijelom 
opozicione Crne Gore, taj debelo griješi i biće prva žrtva toga. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:27:22) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću. 
 Imate komentar.   
            Poslaniče Mandiću, imate riječ. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (11.11.19 18:27:31) 
 
 Za razliku od gospodina Krivokapića, ja nemam tako dobro mišljenje u ovom Parlamentu. 
Dugo sam poslanik, nisam stvarno koliko i gospodin Krivokapić, pa da mogu da se osvrnem i na 
ona vremena prije nego što što sam ja postao poslanik, ali ne mislim tako dobro o ovom 
Parlamentu, posebno ne mislim o parlamentarnoj većini tako dobro. Opozicija se trudi i uvijek se 
trudila da one ljude koji predvode opoziciju i koji u suštini vode izbornu kampanju opozicije budu u 



ovom Parlamentu i da donose odluke u ime onih koje predstavljaju. Za razliku od opozicije, 
parlamentarna većina pa i u onom vremenu izuzev predsjednika SDP-a, kada je on vodio ovu 
Skupštinu, svi su se trudili da baš oni koji su ponajbolji među njima ne budu u Parlamentu. Svaki 
od poslanika parlamentarne većine rado bi zamijenio ovaj status poslanika za direktora 
komunalnog preduzeća u svojoj opštini. Dakle, napravljena je jedna negativna selekcija u onima 
koji čine parlamentarnu većinu, pa prema tome ne mislim da su ti dogovori o kojima Vi govorite bili 
tako dobri, bar što se tiče poslanika parlamentarne većine.  
           Mislim da Demokratska partija socijalista nije tako moćna partija, poštovani građani, zato 
što pripremamo i ove proteste, a vidjeli smo to 2015. godine. Ona je jedino moćna da pronađe 
partnere koje može da ucjenjuje, koje može da kupi i sa kojima može da manipuliše. Današnja 
Demokratska partija socijalista, kao i prethodne većine Demokratske partije socijalista uvijek imaju 
manji broj poslanika, nego što to ima opozicija kada bi sabrala svoje glasove. Ali Demokratska 
partija raspolaže sa jednom vještinom, da uvijek pronađe partnere s kojima nadomjesti da to bude 
do 41, odnosno 42 ili do nekog većeg broja kako je to bilo u ranijim sazivima. To nije interes tih 
malih partija da tako rade, nego uglavnom se radi o nekoj trgovini. Neko to radi za novac, kao što 
je to radila Pozitivna Crna Gora, neko to radi iz ideoloških uvjerenja, kao što ste radili vi da od 
nekadašnje miloševićevske Demokratske partije socijalista napravite suverenističku stranku, da 
zloupotrebite prosto potrebu jednog kriminalnog sloja koji je upravljao s Demokratskom partijom 
socijalista, da ih prevedete na ideološku matricu koja vama pripada i danas smo došli u poziciju da 
ste vi u opoziciji, a da oni ljudi koji su frenetično aplaudirali Miloševiću i pravili Ustav iz 1992. 
godine o zajedničkoj državi Srbije i Crne Gore, odnosno pravili Saveznu Republiku Jugoslaviju 
danas ovdje nama drže slovo o suverenoj Crnoj Gori.  
 Ta vaša potreba da /prekid/ da zloupotrebite Demokratsku partiju socijalista, onda kada 
Narodna stranka nije uspjela da ih uključi u svoj projekat zajedničke države, upravo za rezultat ima 
ovo da danas kriminal i korupcija stanuju u Crnoj Gori. Vi ste vrlo odgovorni i vi morate da 
progovorite o tome kako ste vi uspjeli da ove ljude koji su bili podržavaoci politike Slobodana 
Miloševića i zajedničke države, koji su pripadali ideologiji kojoj pripada većina poslanika 
Demokratskog fronta, koji su bili za zajedničku državu da prevedete na vaš politički program i kako 
ste vi od njih uspeli da napravite suvereniste. Ona trobojka koja je bila u Poslaničkom klubu DPS-a 
čak i u vrijeme kada su se rastali sa politikom koju je personifikovao Momir Bulatović je 
zamijenjena crvenom zastavom koju ste vi nametnuli. Vi morate jednom da progovorite ovdje pred 
građanima Crne Gore koje ste metode koristili koje stoje u pozadini /prekid/ kakve ljude koji su bili 
za zajedničku državu da promijene ploču. Nije problem što su oni promijenili ploču, nego što nama 
s kojima su bili zajedno od 1989. godine do 1998. godine danas drže slovo o nezavisnoj Crnoj 
Gori i nama pričaju - nijeste vi za državu, a oni su bili zajedno sa nama za državu... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:31:53) 
 
 Hvala. 
 Izvolite, poslaniče Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (11.11.19 18:32:06) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Nimanbegu.  
 Evo poslanik Mandić je u svom komentaru izlaganja poslanika Krivokapića pobočno 
polemisao sa Demokratskom partijom socijalista, ali sve to ne bi bilo problem da u jednom 
trenutku nije kazao da kriminalni sloj upravlja Demokratskom partijom socijalista, a s obzirom da Vi 
nijeste učinili opomenu, mi smo smatrali da nam to daje dovoljno prava da tražimo kaznenu repliku 
i ja je ovim putem zahtijevam od Vas. Hvala Vam. 
 Kolega Mandiću, ja sam dugo, nije problem, slobodno možete tražiti repliku, ja Vam se 
obraćam, ali budite uvjereni da u sadržaju onoga što budem govorio neće biti nijedne uvrede zbog 
koje biste Vi zatražili repliku. Ja sam sa Vama odavno kroz formu novinar - političar sarađivao i 
mislim da smo mi imali korektnu saradnju. Mislim da ste Vi jedan političar koji ima svoje stavove, 



ali dosta umivenu političku retoriku u odnosu na političku platformu koju zagovarate. To je moje 
viđenje. Dakle, moj utisak je da kroz ono što ste i govorili danas o tome da je neko nekada 
pripadao nekoj ideologiji zapravo potvrdio uvjerenje da, prema Vašem mišljenju, ukoliko Crna 
Gora nije država srpskog naroda, ona  ne treba ni da bude država. Ja ne znam kako drugačije da 
čitam poruku koju ste poslali. Ja smatram da Crna Gora je podjednako država i srpskog naroda i 
crnogorskog naroda i svih ljudi koji Crnu Goru osjećaju svojom matičnom državom. 
 Što se tiče izbornog procesa i o tome kako, na koji način u njemu ko participira, ja ću Vas 
podsjetiti da smo prije dvije godine imali predsjedničke izbore u Crnoj Gori i Vi i svi lideri opozicije 
ste bili u prilici da izađete na crtu lideru najjače partije Demokratske partije socijalista u Crnoj Gori i 
da se izmjerite, ali ste se vi prvo skrajnuli jedni drugima, a onda i lideru najjače partije u Crnoj Gori 
i izabrali ste kandidata koji je trebao da vam posluži kao određena politička kamuflaža da bi se vi 
vješto sakrili iza njega, pa ukoliko prođe, prošao je, ukoliko nije prošao, on će podnijeti teret 
odgovornosti za poraz opozicije na izborima. Ja vas podsjećam to je bila najubjedljivija pobjeda od 
uvođenja višestranačja u izbornoj trci koja se održala na predsjedničkim izborima. I onda neko od 
kandidata opozicije kaže - mi smo ušli u četvrtu deceniju nesmjenjivosti vlasti u Crnoj Gori i lidera 
vlasti u Crnoj Gori. Ja mislim, gospodine Mandiću, da smo mi ušli u četvrtu deceniju nesmjenjivosti 
lidera opozicije. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:35:15) 
 
 Hvala, kolega Nikoliću. 
 Poslaniče Mandiću, znate da ispravka navoda u našem Poslovniku je komentar izlaganja. 
Kolega Nikolić je koristio ono što je bilo njegovo pravo da traži, znači repliku, onda ću morati kolegi 
Nikoliću još minut dati. Ja imam loše iskustvo sa time kad sam popustljiv na tumačenje 
Poslovnika. 
 Izvolite, poslaniče Krivokapiću. 
 Poslaniče Krivokapiću, Vi znate da je ova procedura usvojena u Vaše vrijeme, odlična je. 
 Izvolite, kolega Aleksiću, da čujemo. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (11.11.19 18:36:03) 
 
 ... evo da se prisjetimo sjednice od prije par dana. Kada je govorio kolega Vučurović nešto 
o Kotoru, nebitno, pominjao je Krivošije i Kotor, bilo je riječi o kulturno-istorijskom nasljeđu, 
reagovala je koleginica Ćatović za ispravku navoda jer on navodno nije pomenuo katolički sloj u 
Perastu i Kotoru i glat je dobio ispravku navoda.  
 Sada Vas pitam jesu li to dvojni aršini. Kada mi tražimo ispravku navoda, to ne može, a 
kada neko drugi traži, pri čemu nema nikakve osnove, to uopšte nije bila ispravka navoda što ste 
Vi dali koleginici Ćatović, to je moglo. U ovom slučaju, školski primjer ispravke navoda, odnosno 
podmetanja od strane prethodnika gospodinu Mandiću da je Mandić navodno rekao da ako država 
Crna Gora nije država srpskog naroda ne treba ni da postoji. To je toliko jasno, to se vidi iz aviona. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:36:49) 
 
 Hvala Vam, kolega Aleksiću.  
 Neću tumačiti šta je kolega Nikolić rekao, istakao je kauzalni odnos u svom izlaganju. 
Morate dobro pogledati snimak, mislio sam da ste bili u sali. Poslije koleginice Ćatović, dao sam 
riječ kolegi Vučuroviću. To je bitno da bi bila ravnopravnost. Vi ste u pravu, ali pokušavam da do 
19:00 časova završimo sa svim prijavljenima.  
 Izvolite, kolega Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (11.11.19 18:37:38) 



 
 Čuli smo ispravku. Nijesam shvatio kolegu Mandića nikad, pa ni sada ako nije srpska da ne 
smije biti država. Znaju svi da se nas dvojica ne slažemo oko nezavisne Crne Gore, ali idemo 
dalje. To je moje, čujem i vidim.  
 Kolega Mandiću, mislim da je ovaj Parlament bio izuzetno uspješan, zato je i srušen. Da 
nije bio uspješan, ne bi kupovali poslanike SDP-a, ne bi kupovali Darka Pajovića, ne bi ovo zvali 
parlamentarnom diktaturom, ne bi došlo do tehničke Vlade. Tačno je, tu se slažemo. U ovom 
drugom dijelu, nije dijalog bio između rezervnih sastava u Odboru, nego su se sreli lideri partija, 
kao što se sjećate. Prvi sastanak je bio predsjednik Milo Đukanović, pa onda redom lideri partija, 
naravno sateliti su čitali nespremljene tekstove, Darko Pajović je tražio da se otkloni zastava 
Evropske unije iz sale. Njegovo prvo pitanje je bilo što će zastava Evropske unije u sali kada smo 
počeli pregovore u novembru oko sporazuma. To mu je bio prvi zahtjev, naravno pisao mu ga je 
čuveni savjetnik predsjednika Đukanovića, ali je Parlament funkcionisao. Bilo je teško, ali je 
funkcionisao.  
 Koliko je bilo lako, vidjeli ste sami prije nego što smo došli do tehničke Vlade. Koliko je to 
veliko dostignuće, uporedite ga sada sa vašim dostignućem, ne mislim s vašim nego s cijelom 
opozicijom, sada đe se nalazimo koliko daleko od tog sredstva. Dvjesta ljudi je bilo po dubini u 
sistemu. Najbolji rezultat opozicije i Crna Gora pred dogovorom. Evo, čitao sam sada ovo što je 
rekao predsjednik DPS-a Đukanović, da je Crna Gora počela da sazrijeva. Ponavljam, slažem se 
što je rekao, ne mislim da stoji iza tih riječi, ali se slažem što je rekao. To je bio model. Put u 
nezavisnost Crne Gore. Vrlo lako je to bilo. Vjerujem u moć ideje, naravno vjerujem i u moć 
međunarodne zajednice. Prava ideja onoga što treba da bude Crna Gora, svoja država jer svi 
ostali su povratili nezavisnost. Vi dobro znate da je SDP najviše volio onu veliku Jugoslaviju, ali 
kako su svi vratili državu koji je nijesu imali do 20. vijeka, pauza u Hrvatskoj od Tomislava do 20. 
vijeka, NDH nije država nego fašistička tvorevina, Slovenci od karatanske Slovenije pa do 20. 
vijeka, ako su svi vratili državu, onda Crna Gora ima pravo na to kao najtrajnija državnost na 
Balkanu. To je nama rezultat, a ne osnovna želja. Naša osnovna želja je bila jedinstvo 
južnoslovenskih naroda kao najbolje za sve njih, demokratska federacija, konfederacija, kako god 
se dogovorimo.  
 Ono što je tačno i što treba zajedno da naučimo, DPS nije ideološka partija nego partija 
vlasti, a unutar te partije vlasti imate ljude i tajkune kojima je samo cilj bogaćenje. Znači, nije 
ideološka partija. Zato je mogla da mijenja od komunista do velikosrpskog projekta, od 
velikosrpskog projekta do nezavisnosti i sada do putokratije. To je to. To je stvar mnogih okolnosti. 
SDP je samo sprovodio svoju ideju. Ne možemo biti krivi što smo vjerovali i što smo uspjeli. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:41:32) 
 
 Hvala, poslaniče.  
 Pokušao bih još jedan napor da završimo ako budemo imali prilike da svaki poštuje vrijeme 
od pet minuta. Imamo još tačno pet govornika, tri iz Demokratskog fronta, dva iz DPS-a i nemamo 
više prijavljenih. Kolega Rudoviću, Vi ste ovdje prekriženi. Plavom ste označeni, znači niste 
prekriženi, a prekriženi ste u uvodnim izlaganjima koje ste imali, tako da morate dozvoliti da tako 
zapažam da ste već govorili jednom. Nećemo stići do 19:30.  
 Imamo malu izmjenu. Koleginica Pejović ima službenu aktivnost u 19:00 časova, tako da 
ćemo joj dati riječ i onda ćemo ići sa kolegom Radulovićem i kolegom Bulatovićem.  
 Izvolite, koleginice Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (11.11.19 18:42:44) 
 
 Cijeneći i zahvaljujući se na razumijevanju koje ste iskazali, to nisu samo moje nego su 
zapravo profesionalne obaveze Odbora za evropske integracije sa češkom delegacijom, moram 
da kažem sljedeće. Teško je ovdje voditi dijalog zato što radimo očigledno na dva kolosjeka. Mi 
vodimo dijalog sa ljudima koji nijesu članovi Odbora, ali im hvala na tome zato što u izvjesnom 



smislu daju politički legitimitet cijeloj ovoj raspravi, a nema onih koji nas svakodnevno napadaju da 
opstruiramo rad. Da bih pomirila i jedne i druge, samo želim da kažem sljedeće.  
 Imamo dva problema ili dvije dileme koje sam danas ovdje čula. Zbilja samo želim da se 
osvrnem na to. Prva je dilema da mi ne želimo dijalog. Sve i da ga nećemo i da ga ne želimo, 
moraćemo da ga imamo ako želimo da donesemo novo izborno zakonodavstvo. Zašto smo krenuli 
u ovu priču, nego zbog toga da bismo dobili potrebnu većinu da sjutra izglasamo nova rješenja. 
Inače smo sve mogli uraditi sami, vjerujte. Druga teza je upravo ta da mi trošimo vrijeme da 
odugovlačimo postupak da ne bi do ovoga došlo. Nije tačno. Dakle, oni koji su pažljivo pratili rad 
našeg Odbora znaju da mi imamo već spremna rješenja. Na osnovu onoga što sada imamo još 
kao dodatak mišljenja eksperata Venecijanske komisije mi vam sjutra možemo dati na ovim 
stolovima da raspravljamo o nekim rješenjima i da opet čujemo sve kritike i sve sugestije koje su 
dobrodošle da bismo došli do najboljih rješenja.  
 Međutim, nažalost, nema razumijevanja za takav princip i takav pristup, a razlog je samo to 
i naša prosto molba i želja da sjutra sav ovaj posao ne bude uzaludan ne zato što nijesu 
participirali drugi u njemu, nego zato što mi sami ne možemo donijeti izborno zakonodavstvo. To 
ne možemo uraditi i ne smijemo da radimo bez potrebnog dijaloga na koji nas svi opominju. I svi to 
znamo i svi to čitamo samo se toga ne držimo. Neću da se bavim time jer to svi znamo, svi ste 
imali prilike da pročitate Izvještaj Evropske komisije u onom prvom pasusu koji se tiče opisa stanja 
u Crnoj Gori. To je nedostatak dijaloga, fragmentirana politička scena i činjenica da u Parlamentu 
ne možemo da nađemo zajednički jezik da se dogovorimo oko pravila. Na kraju, odvojimo pravila i 
nešto što pravimo za sve sljedeće i buduće izbore od onoga kako ćemo ih sprovoditi. Priča o 
tehničkoj Vladi s ovom odlukom nema veze. To je politički interes određenih grupa, političkih i, 
naravno, političkih stranaka, ali konkretno s ovom odlukom nema nikakve veze.  
 Na kraju samo da kažem, što se mene lično tiče, nemam dilemu da treba da nastavimo 
ovaj posao, nemam dilemu da treba da produžimo rok, ali imam dilemu da je potrebno da riješimo, 
uvaženi potpredsjedniče, pošto ste Vi podnosilac ove inicijative, neka prethodna pitanja zbog čijeg 
nerješavanja, a to su bitnija politička pitanja od onih o kojima smo mi barem razgovarali u grupi 6 
da bismo znali koji je status naših predloga, kada je u pitanju Agencija za sprečavanje korupcije i 
Etički kodeks. Nadam se da ćemo u tom pravcu nastaviti dijalog na Odboru za sveobuhvatnu 
reformu izbornog zakonodavstva. Iskreno se nadam da ćemo u ovom roku koji je zadat riješiti ova 
otvorena pitanja koja su na dnevnom redu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:45:52) 
 
 Hvala, poslanice Pejović.  
 Poslanik Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (11.11.19 18:45:59) 
 
 Dame i gospodo, poštovane kolege poslanici,       
 Ono što je neko tokom rasprave rekao, ponoviću i slažem se, da dogovor nema alternativu. 
Međutim, da li je dogovor moguć u Odboru. Kažem ne. Zašto? Zato što Demokratska partija 
socijalista, evo čuli smo sada iz prethodne diskusije, zajedno sa svojim partnerima ima svoja 
rješenja na kojima insistiraju, ali nemaju rješenja usaglašena sa drugima. Dakle, ona ne želi 
dijalog koji će da napravi kompromis, odnosno dijalog kojim će da se odrekne monopola kojima 
dobija vlast i to nekontrolisano. Činjenica je da Odbor u ovom trenutku nije mjesto koje može da 
dovede do rješenja.   
 U prilog tome ide činjenica da je ravno prije godinu definisan rok od 30. septembra da se 
završi rad na kompletnom izbornom zakonodavstvu i ustavnim promjenama. Nije ni počeo rad, a 
Demokratska partija socijalista, zloupotrebljavajući politički uticaj na pravosuđe, neustavno, 
nezakonito smjestila je u zatvor ili odredila zatvor Nebojši Medojeviću i Milanu Kneževiću. Došlo je 
do presude od po pet godina i Odbor nije radio sve do 31. jula. Gospodin Orav, taj činovnik koji 
radi za interese Demokratske partije socijalista i realizujući interese Demokratske partije socijalista 



vrši uticaj na Demokrate, na SDP i druge opozicione predstavnike koji gledaju u Orava i Evropsku 
uniju da će oni da riješe problem. Oni ne žele da riješe problem. Oni su u interesu i u korist 
Demokratske partije socijalista.  
 Zašto Demokratska partija socijalista ne želi da da nijedno rješenje? Kada je god dala neko 
rješenje, da ponovim jer je neko ovdje govorio, tačno je da je DF glasao Izborni zakon prije četiri, 
pet godina sa Demokratskom partijom socijalista, ali nema biometrijskih ličnih karata jer su 
prevarili, nema elektronske identifikacije jer su prevarili. I kada daju, oni prevare. Zašto? Da bi sa 
40% glasova koje dobijaju uz izbornu krađu nekontrolisano vladali. Demokratska partija socijalista 
sada vodi računa da na narednim izborima ima satelite koji će da im dodaju neophodne mandate. 
DPS ima 35 mandata. Vi koji slavodobitno govorite o briljantnim pobjedama, imate 35 mandata i to 
je mnogo manje nego 41. Imate uz sve krađe manje od 30% od ukupnog biračkog tijela, a 
pljačkate Crnu Goru, urušavate institucije, pretvarate je u privatnu državu sa manje od 30%. To se 
ne daje.  
 Poštovani građani, dame i gospodo, Demokratski front predlaže da nakon 15. Demokrate i 
SDP dominantno izađu iz Radne grupe. Mi smatramo da su protesti jedino sredstvo koje može da 
dovede do fer i demokratskih izbora. Mi ne želimo da organizujemo proteste kao Demokratski 
front. Mi upućujemo poziv relevantnim političkim parlamentarnim subjektima iz opozicije da 
sjednemo i da se dogovorimo, prvo, kako da izvršimo pritisak na Demokratsku partiju socijalista da 
dođe do tehničke vlade i, drugo, koja su to ključna rješenja. Nije svako od 100 rješenja ključno. 
Ključno je ono koje onemogućava Demokratsku partiju socijalista da 120.000 uguranih birača koji 
ne žive u Crnoj Gori, koji nemaju izborno pravo ne glasaju za njih neki drugi i da ne kradu izbore. 
Mi to možemo kao opozicija da dogovorimo za jedan sat, za jedan dan. Masovnim protestima 
koordinisanim i ravnopravno organizovanim mi možemo da dođemo do nečega što su fer i 
demokratski uslovi. To je poziv koji mi upućujemo.  
 Čekaćemo do 15. novembra, jer Demokrate kažu da nisu tražili produženje roka. 
Produženje roka ne odgovara ni Socijaldemokratama. Ako 15. nastave da rade sa Demokratskom 
partijom socijalista, onda neko od njih ima dil u ovom trenutku i nešto što radi iza leđa 
Demokratskog fronta, a u interesu sopstvene partije i interesu Demokratske partije socijalista. 
Raspravio sam sa Socijaldemokratskom partijom čitavu priču, oni su podnijeli amandman. Ono što 
je sasvim sigurno jeste da Demokratska partija socijalista /prekid/ radi, koja daje rješenja i želi da 
usvoji sve sa 41 što je moguće usvojiti, da proba da dođe do Izbornog zakona od dvije trećine i da 
ponudi u maju neku vladu koja će omogućiti da se nastavi izborna krađa i izborne manipulacije 
kojima Demokratska partija nečasno vlada veoma dugi niz godina, izbornim krađama, 
zloupotrebama, da bi njihov sami vrh opljačkao Crnu Goru i pretvorio je u privatnu državu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:51:36) 
 
 Komentar na Vaše izlaganje ima koleginica Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (11.11.19 18:51:40) 
 
 Kratko jer mislim da je sve ovo bilo nepotrebno sada u komentaru. Znate iz kog razloga? Iz 
razloga što apsolutno vidim suvislim sve ovo što smo dobili kao primjedbe na naša rješenja koja 
su vrlo shvaćena ozbiljno. Moram vam reći da ima puno drugih rješenja koja smo dobili s druge 
strane koja su bila jako korektna i vrlo ih možemo razmatrati i to koliko je, predsjedniče Odbora za 
antikorupciju, za nekoliko dana na vašem matičnom odboru. Tako da ćete vidjeti koliko su ta 
rješenja ozbiljna i koliko mogu da budu prihvaćena i s vaše i naše strane, ubijeđena sam.  
 Druga stvar, meni je stvarno strašno i politički čudno, moram to da kažem, a to je teško 
adresirati Vama koji ste mudar političar, da ste od prvog komentara o dijalogu došli do protesta. 
Samo nemojte očekivati da razumijemo da i jedno i drugo idu u korak, odnosno zajedno za ovu 
našu priču koja nas čeka ove i naredne godine. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:52:36) 
 
 Hvala, poslanice Pejović, što ste omogućili poslaniku Bulatoviću još tri minuta. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (11.11.19 18:52:45) 
 
 Gospođo Pejović, hvala Vam za još tri minuta jer nijesam komentarisao Vaše izlaganje, 
imao sam diskusiju. Odmah da Vam kažem i ponavljam, slažem se da dogovor nema alternativu. 
Sa Demokratskom partijom socijalista nema dogovora u Odboru za sveobuhvatnu reformu. 
Prekinuli ste taj dogovor, sada ga fingirate sa Demokratama, a oni vam vraćaju loptu. Demokrate 
kažu da smo mi sijamski blizanci sa Demokratskom partijom socijalista, mi gdje su naši lideri u 
progonima i u pravosnažnom postupku osuđeni na višegodišnje kazne. Kada smo počeli da 
razaramo vaš izborni sistem i sistem izborne krađe, imali namjeru i najavili to da uradimo, sa vama 
je prekinut dijalog, pozdravio Orav da nad nama treba vršiti torturu i nama je to savršeno jasno. 
Njemu je lako da radi za DPS Oravu kada je DF u pitanju, jer mi smo državni neprijatelji, tu se ne 
zna je li Američka ambasada dala podršku ili nije presudama, ali očigledno je geostrateški interes 
da se Demokratski front dovede u ravan da je sluga ruskih, srpskih i drugih interesa. Mi smo sluge 
samo izvorne Crne Gore i naš rejting raste. Što nas više progonite, radimo relevantna istraživanja, 
mi smo ubjedljivo drugi na političkoj sceni posle vas, ali ne mnogo iza vas. To je savršeno jasno i 
to se zna. Zato raste nervoza i pokušaj da se nama iza leđa radi.  
 Pošto sa vama nije moguć dogovor, jer čim je otpočet Odbor za izborne reforme, zatvorske 
kazne. Sramota za Crnu Goru. Ustavni sud nije imao snage da proglasi neustavnim ono što je 
uradio Viši sud vezano za imunitet, nego su proglasili neku normu u neustavnom zakonu da bi 
spasili obraz predsjedniku suda koga je korumpirana Vlada sa stanom. 
 Zato je logično, gospođo Pejović, kada nema dogovora sa vama, idemo na proteste, ne na 
pobunu naroda, ne na građanski rat, nego da se dogovorimo sa čitavom opozicijom šta su ključni 
uslovi da masovnost prisustva i zbog afera i zbog svega dovede do tehničke vlade, izbornih uslova 
i onoga što znači da još jedan mandat želite putem krađe da ostvarite. Izvinite, molim vas. Duško 
Knežević je ogolio kako su se stvarali milioni počev od predsjednika vaše partije preko 
gradonačelnika, drugih funkcionera itd. Katnić je uveo bilježnicu, još jedan falsifikat da progoni 
Nebojšu Medojevića.  
 Što se tiče ovoga vezano za Odbor za antikorupciju, da Vam kažem da od Agencije za 
sprečavanje korupcije nijesam dobio nikakv predlog. Zato moramo u srijedu da vidimo, pošto oni 
nemaju nikakav predlog ili su ga dostavili Vama kao partijskom aktivisti, nisu ga dostavili meni kao 
predsjedniku Odbora, rekli su da ga nemaju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 18:55:55) 
 
 Hvala. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (11.11.19 18:56:02) 
 
 Građani Crne Gore, poslije mnogo kontradiktornih i neutemeljenih priča, ono što posebno 
možete čuti o instruiranim vijestima, zatočenoj televiziji, oni koji nose titulu političkih prvaka, 
intelektualaca, nezavisnih stručnjaka, teško je ostati u pameti. Pokušaću kroz nekoliko osnovnih 
činjenica i ono što se u Crnoj Gori nekad do kraja ustoličilo kao što je ono - razvedri mi iznad 
ovako lude Crne Gore i u pamet se, Crnogorci, i vaskrsni Crna Goro ili u dum Crna Gora dabogda, 
drugoga nam puta nema. Ili ćemo se vratiti Crnoj Gori mi koji smo autentični građani Crne Gore 
došli ovdje prije stotine godina, ili vi koji ste nas sačekali i srodili se, ili će Crna Gora biti jedna 
obična ljuštura, ili Crne Gore će biti u drugim granicama.  
 Kakva Evropska unija. Dabogda, vazda sam zborio za Evropsku uniju i za druge, sve je 



istina u meni i mojoj famelji, a njima želim svako dobro, možda kao i svojoj famelji. Ko ne vidi 
danas nikad ne vidio da je Crna Gora zatočena, da se jedna fukarska elita stvorila koja živi 
perverznim životom, anticrnogorskim, antidemokratskim, koji isisava crnogorsko biće i crnogorsku 
budućnost, koja misli da je Crna Gora njegova i njihova, koji ne vide ili vide u našem potomstvu 
neprijatelja, iako je naše potomstvo izniklo odavde, iako naše potomstvo voli ovu Crnu Goru 
beskrajno. Ovo je istina Crne Gore. Kada kažem da li će ili neće biti Crne Gore, onda, što je naš 
život, što je ovozemaljski život. Zar ne vidite, zar ne vidimo, prokleti bili? Punog srca vam kažem.  
 Vi, gospodo, želim svako dobro vašem potomstvu, da oni u istinu budu ljudi koji će svoj 
život satkati i proizvesti iz nečega što znači crnogorska istorija, demokratija, borba za život, lijepo 
potomstvo, koji neće nalaziti alternativu u hašišu, u drogi, u alkoholu, u perverziji i svemu drugom. 
Želim vam dobro kao i mom potomstvu. Ono čemu ide Crna Gora je to da vaše potomstvo, 
gledajući u nas i naše vrijednosti, ne bude ono što ćete dočekati treći ili četvrti pas. Treći i četvrti 
pas je najveća istina koja treba da počiva. Napravi dijete da bude potomstvo tvoje, da bude bolje 
od tebe. Napravi da tvoje potomstvo prvo nauči da tvoj unuk bude onaj koji je tvoja loza, krga se 
zove, u našem potomstvu bude sve jača, sve bolja. Od Crne Gore neće ostati traga. Odlaze nam 
najbolji, ili su u kući zbog vas jer nemaju šanse za život, podižu svoju famelju. Čekaju da im 
roditelji ili neko drugi da jande, znate li što je jande, iako su i doktori i magistri i nijesu gori od onih 
drugih.  
 Hoću da kažem da ste vi ogrezli, kada kažem vi mislim na glavu, vi ste nešto malo ili niste 
malo, ili mislite da nosite neku istinu, da nosite neku baklju, da vi ovakvi kao što jeste ćete satrijeti 
Crnu Goru. Čujte ovo što vam kažem. Bićemo živi. Ne možete da izađete iz te ljušture. Vi se 
nalazite između dva zida. Jedan je privilegija i nešto što ste dobili, što niste krvavo stekli radom i 
drugo je strah da ostanete bez toga. Sve se završava, rekao sam hiljadu puta, na nešto što je 
osnovna potreba posle 30, 40, 50, 60 godina. Vi ćete biti, nikad neću da vas slomim kao što sam 
lomio one prije 90-ih godina. Hoću s vama da se bijem na jedan demokratski način.  
 Ako nema snage u alternativi, onda nema ničega. Nijeste vi toliko osvajali vlast, kako ovi 
mlađani kažu zato što ste pametniji od nas. U čemu ste pametniji? Ni u čemu. U čemu ste jači od 
nas. Ni u čemu. Profesori śede, sram vas bilo, moje kolege u svojim kabinetima sakriveni i kažu 
da politika smrdi. I meni smrdi, ali nema drugog puta bez kroz nju. Zbog izdajnika u opoziciji, zbog 
onako sramnih vijesti i ostalih nevladinih organizacija. Hajmo zajedno da vas naćeramo na 
društveni dogovor, svi za Crnu Goru i onda neka pobjeđuju jedan i drugi. O Demokratama neću da 
prljam svoj mozak, svoje riječi kao profesor i sve ostalo. Završiću time, sva istina stanuje u Crnoj 
Gori i stanuje u jakoj alternativi i ako nje ne bude, neće biti Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:03:09) 
 
 Hvala Vam.  
 Poslanik Dragutin Papović, a neka se pripreme Neđeljko Rudović i Andrija Mandić, 
posljednji govornik. 
 Produžen nam je TV prenos još do 19:20. Nadam se da ćete biti racionalni. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (11.11.19 19:03:29) 
 
 Hvala Vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Danas raspravljamo o jednoj odluci koja pokazuje, prije svega, odnos vlasti i odnos 
opozicije prema jednom važnom pitanju kao što je pitanje reforme izbornog i drugog 
zakonodavstva. Ova rasprava pokazuje slikovito, rječito i očito kako svaki od političkih subjekata u 
ovom Parlamentu pristupa ovoj temi. Mi ovome pristupamo odgovorno i diskusije naših poslanika 
su to i pokazale. Dakle, bez srdžbe, bez uvredljivih riječi nastojimo da produžimo ovaj rok, prije 
svega, kako bi se postigao dogovor u okviru Odbora, kako bi se stekli uslovi za bolje izborne 
procese, odnosno za bolje zakonodavstvo iako je ono koje je postojeće, takođe, dobro, makar 
prema objektivnim ocjenama svih relevantnih međunarodnih institucija.  



 Ovo je prilika da se, nakon tri godine od konstituisanja ovog Parlamenta, podsjetimo i na 
rad u ovom Parlamentu. Ako objektivno sumiramo rad u ovom Parlamentu, dobićete objektivan 
odgovor zašto je DPS sa koalicijom na vlasti. U posljednje tri godine imamo jedan kontinuiran i 
ozbiljan rad bez naglih poteza, uvijek smo ovdje bili odgovorni, donosili odgovorne odluke i 
nastojali da takve odluke donesemo. Prisjetite se šta je radila opozicija. Prvo bojkot, pa povratak, 
pa djelimični bojkot, pa ulazak u ovaj Odbor, pa izlazak iz Odbora, pa tako neogovorne, rekao bih 
politički dosta nezrele odluke i politike.  
 Šta je poruka građanima? Poruka građanima je da opozicija ono što radi u ovom trenutku bi 
isto radila da je kojim slučajem državna vlast. Jer, svako kroz rad na odgovornoj političkoj funkciji 
pokazuje svoj karakter i svoj način političkog rada i odgovornosti. Dakle, svako se kroz ove tri 
godine pokazao i dokazao. Kao što u posljednjih 30 godina, ako sumiramo političku istoriju Crne 
Gore u glavnim pravcima, možemo reći da je u Crnoj Gori, tačno, DPS najduže na vlasti, ali da 
gotovo nema ozbiljnije političke partije u Crnoj Gori koja nije bila bar u jednom periodu na vlasti, 
što na državnom, što na lokalnom nivou. Građani su imali kroz ovih 30 godina priliku da se uvjere 
kakav je ko, kako radi i kakvu politiku vodi. Zato su ova grčevita nastojanja da se kroz samohvale i 
istom mjerom s druge strane kroz blaćenje političkih protivnika stekne bolja slika kod građana 
uzaludno je. Jer, o nama govore naši postupci, naše riječi i nadasve naša djela. A u Crnoj Gori u 
posljednjih 30 godina svako je imao priliku da pokaže kako radi, šta zna i kako se ponaša. Ako 
ćemo objektivno, zaista pošteno da podvučemo crtu, građani su uvidjeli ko je jedina ozbiljna 
politička partija koja može da vodi državu. Evo, dovoljno je samo kroz ovu današnju raspravu i 
samooptuživanja prisutne i neprisutne opozicije, zaključiti - čekajte, ovi ljudi ne mogu zajedno jedni 
drugima da kažu dobar dan, kako će oni zajedno da upravljaju državom. Šaljete takvu poruku. 
Zamislite da mi u vladajućoj koaliciji između DPS-a ili koalicionih partija imamo takav odnos. Pa to 
bi bilo potpuno sumanuto. Kako kad nemate elementarnu ljudsku komunikaciju možete pričati o 
zajedničkim projektima kakva je recimo državna vlast? I na što bi ta državna vlast sjutra ličila ili šta 
bi takva državna vlast uradila od ove države. Jasno je, naravno da i u našoj koaliciji nije idealno, 
dakle, da ima dosta problema. Ali, građani shvataju da je ovo jedina realna poltička opcija koja ima 
znanje i snagu da upravlja državom, da makar situaciju drže na ovom nivou. Potom, ovdje se 
često nama govori - diktatorska vlast, nesmjenjiva vlast, autoritativna vlast. Gospodo, uvaženi 
građani, diktature ne postaju članice NATO-a, diktature nemaju 32 od 33 otvorena poglavlja u 
pristupanju Evropskoj uniji, diktature ne pristupaju Evropskoj uniji, jer ih tamo ne primaju. Evo 
vidjeli smo u slučaju Sjeverne Makedonije i Albanije da čak i ogromni demokratski reformatorski 
zahvati nijesu dovoljni da se otvori proces pristupanja, a Crna Gora je /prekid/. Bez obzira šta 
mislili jedni o drugima - to su činjenice i to je nešto što građani shvataju.  
 Takođe, pošto se ovo tiče reforme izbornog zakonodavstva, svakako da će doprinijeti 
demokratizaciji izbornog  procesa. Ali, znate šta je suština demokratskog procesa? Suština 
demokratskog procesa je 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:08:50) 
 
 Vrijeme, molim Vas. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (11.11.19 19:08:53) 
 
 Ubrzo završavam. Hvala. Suština je kada građanin dođe na izborno mjesto, uzme listić i 
ostane sam u kabini za glasanje. Tu nema nikakvog pritiska, tu je ona sušta sloboda izbora. I tu 
DPS dobija izbore. A zašto? Pa upravo zbog ovoga što sam rekao. Zato što građani shvataju da 
nijesmo idealni, ali da smo jedina realna i najbolja politička opcija kojoj oni kontinuirano daju 
povjerenje, i to povjerenje na izborima koji su uvijek od međunarodne zajednice definisani kao fer i 
demokratski. I za to nama ne smeta /prekid/ ambijenta, ne da nam ne smeta, nego nam ide u 
prilog jer mi znamo da u svakoj najpoštenijoj izbornoj utakmici mi imamo ubjedljivu podršku zato 
što nemamo relevantnog političkog protivnika. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:09:46) 
 
 Hvala, poslaniče Papoviću. 
 Poslanik Rudović, a neka se pripremi poslanik Mandić. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (11.11.19 19:09:54) 
 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, dame i gospodo,  
 Saopštio sam već moj stav i stav prof. Lekića takođe. Mi ćemo učiniti sve što možemo, sve 
što je do nas, daćemo šansu da se postigne dogovor. Vjerujemo da je to dužnost svakog 
odgovornog političkog činioca zato što je pitanje šta je alternativa. Šta se dešava ako ne uspijemo 
da izdejstvujemo novi sporazum o slobodnim izborima, koji nedvosmisleno u sebi mora da sadrži 
model za njegovu primjenu koji mi zovemo tehnička ili prelazna vlada, vidjećemo kako će ga zvati 
kolege iz Demokratske partije socijalista, ali ako iskreno i stvarno žele dogovor, ako su oni 
otvoreni za dijalog, onda će i tehnička vlada biti na stolu i već je poznato i jasno potpuno da bez 
tehničke vlade ne može biti dogovora u ovakvim uslovima. 
 Na primjer, ja ću podsjetiti i sebe i javnost, septembra 2016. godine. U septembru 2016. 
godine na snazi je bila prelazna vlada za sprovođenje sporazuma o slobodnim izborima. I šta se 
desilo? U septembru 2016. godine neko je stavljao koverte u džep kojima je kupovao glasove u 
mandatu te prelazne vlade koja je trebala da obezbijedi elementarne uslove za izbore. Razlog više 
zašto mi ne možemo, ja bih volio da možemo, imati povjerenja u vladajuću većinu. Isto kao što 
danas tvrde da nema tehničke vlade, ovo isto su pričali na zalasku 2015. i 2016. godine, pa se 
desilo. Ponoviću, međunarodni faktor je i te kako zainteresovan da Crna Gora konačno dobije 
nesporne izbore. Mi imamo obavezu da iskoristimo podršku međunarodnog faktora. Niko nema 
iluzija da DPS želi dogovor. DPS će pristati na dogovor samo ako na to bude prinuđen i ja kažem 
danas, ne želim da učestvujem u političkom nadgornjavanju i korišćenju teme koja je iznad svih 
nas, važnija je od svih nas za partijske računice. I zato se neću osvrtati na te poruke koje smo 
danas čuli, ali želim da se osvrnem i da kažem sljedeće - ako mi ne razumijemo da je dogovor 
koristan za sve, onda je zaista u pravu kolega Krivokapić koji kaže da, nažalost, Crna Gora nema 
doraslu političku elitu. Ako mi ne razumijemo koje su posljedice /prekid/, nismo u stanju da se 
bavimo ovim poslom na način koji je elementarno odgovoran. 
 Kažu kolege iz Demokratske partije socijalista da neka alhemija može sastaviti opoziciju, 
pretpostavlja se da je to nemoguće. Ja sam duboko svjestan svih mana opozicije. Nažalost, i 
danas smo njima svjedočili, ali moram da vam kažem, rađe se nalazim u ovim klupama, nego što 
bih se nalazio u klupama partije koja jednoglasno donosi odluke, bez glasa protiv. Kao što je 
nekad DPS promijenio kurs i odlučio da se okrene obnovi državne nezavisnosti.... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:13:47) 
 
 Kolega Rudoviću, molim Vas, da bismo stigli da završimo do 19 i 20. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (11.11.19 19:13:57) 
 
 Samo dvije rečenice, tako ta jednoglasnost može ponovo da nas vodi onamo đe ste bili 
ranije krenuli, a to je savez sa Rusijom, Bjelorusijom itd. 
 I na kraju, kolege iz vladajuće većine su kazale da one žele vitešku izbornu trku. Da je one 
zaista žele, ne bi se crne kapuljače sjatile u Cetinje prije dvije godine i ne bi crne kapuljače, 
siledžije i razbojnici pokušavali da ćeraju strah u kosti Cetinjanima. Nije to samo Cetinje, to je 
cijela Crna Gora i duboko smo svjesni toga. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:14:39) 
 
 Poslaniče Novoviću, izvolite. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (11.11.19 19:14:48) 
 
 Hvala Vam. 
 ... uzmem vrijeme kolegi Mandiću. 
 Rekao je gospodin Rudović da DPS ne želi dijalog osim ako mu se nešto ne nametne. DPS 
je zainteresovan za usvajanje ovih zakonskih rješenja, rekao bih više nego iko. Aktivno smo 
participirali, uložili ozbiljno vrijeme i energiju u ovaj posao. Neki nažalost nijesu dali ne sve od 
sebe, nego nimalo. 
 Drugo, priča o tehničkoj vladi ili prelaznoj vladi je, rekao bih, gubitnička priča i prevaziđena 
priča. Ne zamjerite mi zbog ovakvih riječi, ali rekao bih da je to na neki način priprema alibija za 
budući izborni poraz. Takođe, to je i prevaziđena priča, rekoh, jer imali smo nešto što se zvalo 
tehnička ili prelazna vlada i uoči 2016. godine. Neki od onih koji sjede u ovim klupama tada su bili 
ministri, bile su spektakularne najave velikih otkrića unutar ministarstava, pa ništa od toga nije bilo. 
Trebalo je u kontekstu ove viteške borbe tu priču prekinuti, ali ne, ona se nastavlja. Evo, vidimo i 
danas čujemo teze od 60.000 fantomskih birača. Ima li neko u Crnoj Gori ko vjeruje u to. Svi mi sa 
jedne strane i sa one strane se i te kako ozbiljno bavimo analizama biračkog tijela. Nemoguće je, 
a zaista je nemoguće, to je 10% ukupnog stanovništva Crne Gore da bude fantomski. Svi mi i te 
kako dobro znamo, kažem, i iz pozicije i iz opozicije unaprijed na neki način ko će nas, a ko nas 
neće glasati. Tako da je ta priča zaista izlišna.  
 I na kraju, nijesu izbori bili prije 10 ili 15 godina. Bili su posljednji, kako je to danas nekoliko 
puta naglašeno, prije oko godinu i po i to predsjednički u aprilu 2018, a lokalni za nekoliko važnih 
opština, između ostalih, i za Podgoricu, u maju te iste godine. Dakle, prije godinu i po. 
 Neću komentarisati, samo ću kratko pročitati, podsjetiti nas sve zajedno na rezultate tih 
izbora. Dakle, u aprilu 2018. godine, evo neki od predsjednčkih kandidata osvojili su sljedeći broj 
glasova: Marko Milačić 9.405; Mladen Bojanić 111.000; Vasilije Miličković 1.593; Dobrilo Dedeić 
1.363; Draginja Vuksanović 27.441, a Milo Đukanović 180.274. Rekoh da neću komentarisati, ali 
još samo rezultati iz dvije opštine. U Pljevljima je DPS osvojio nevjerovatnih rekordnih 10.138 
glasova, a koalicija NSD, SNP, PzP recimo 2.467 glasova. I u Podgorici DPS je osvojio 48.047 
glasova, a recimo koalicija DF, SNP /prekid/ hiljada 291. Rekoh, ne pričam o izborima prije deset 
ili 15 godina, nego o izborima koji su se desili prije godinu i po. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:18:07) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 Poslaniče Rudoviću, imate pravo odgovora na komentar i time ćemo do pauze izgleda. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (11.11.19 19:18:19) 
 
 Hvala, gospodine Nimanbegu. 
 Kolege iz DPS-a kažu da je ovo gubitnička i prevaziđena priča. Predsjednik njihove partije 
je rekao da je ovo priča koja je pokazala zrelost, odgovornost, itd. Ja mislim, gospodine Novoviću,  
da Vi mimo predsjednika DPS-a saopštavate stavove koji će vjerovatno biti predmet rasprave i 
daljih objašnjenja.  
 Manje važno. Ono što jeste važno želim da potenciram - od dogovora potencijalnog svi će 
imati koristi. Ja postavljam pitanje - Ko profitira ako dogovora ne bude? Postavljam pitanje cijeloj 
javnosti, postavljam pitanje i opozicionim kolegama koji su skeptični povodom ovog 
parlamentarnog dijaloga. Isključivo vladajuća većina čiji je cilj da sve ostane kao što je bilo. Kako 
objasniti drugačije da akteri afera potkupljivanja, zastrašivanja i fabrikovanja izbornih rezultata 



nikada nijesu podnijeli bilo kakvu odgovornost?  
 Šta se desilo, gospodo, sa Zoranom Jelićem? Je li on kažnjen? Ne. Vi ste ga unaprijedili u 
senatora Državne revizorske institucije. Šta se dešava sa Slavoljubom Stijepovićem? Vidimo. 
Kakva se poruka time šalje? Nastavite da radite po starom i činjenica je i svi znamo da 
Demokratska partija socijalista ničim ne pokazuje, osim retorikom zbog stranog faktora, da je 
zainteresovana da se zaista unaprijedi izborna utakmica. Zašto? Zato što zna da ne može dobiti 
većinu na izborima koji su elementarno pošteni. To je činjenica i to pokazuje i 2016. godina kada 
smo na dan izbora imali vanredno stanje i poslije toga većinu, vlast koja je uzurpirana na osnovu 
razlike od svega par hiljada glasova. Tako da mislim da to treba svima da bude jasno, i ovim 
kolegama iz opozicije koji nalaze i na ovoj temi razlog da se svađaju, zašto je ovo tema koja je 
iznad svih nas. Zato što ona dovodi do izbora koji će biti nesporni i zato što ćemo poslije toga moći 
da govorimo konačno o demokratskim promjenama u ovoj zemlji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (11.11.19 19:21:05) 
 
 Hvala, poslaniče Rudoviću. 
 Moj plan, nažalost, nije uspio da svi završimo u 19,20, jer imamo još tri učesnika. Znači, to 
su kolega Mandić, kolega Nikolić i ja kao predlagač i onda idemo u rasprave u pojedinostima. 
 Očekujte da u 21,15 nastavimo sa radom, poslije rada Odbora gdje razmatramo 
amandmane.  
 
                                
                                                                            /Pauza/ 
 
 
 IPREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:31:07) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo sa radom i konstatujem da smo konačno došli do tri 
posljednja diskutanta.  
 Riječ ima poslanik Andrija Mandić, a neka se pripremi poslanik Andrija Nikolić. Nakon toga 
će završnu riječ ispred predlagača imati potpredsjednik Genci Nimanbegu. 
 Poslaniče Mandiću, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (11.11.19 21:31:31) 
 
 Poštovani građani, gospodine predsjedavajući, dame i gospodo, 
 Ja mislim da veoma mali broj građana Crne Gore prati ovaj prenos, ali veoma je važno i u 
pola 10 ponoviti ono što smo govorili danas čitav dan, mislim da je važno prenijeti tu poruku da, 
ono što je Demokratski front uvijek govorio, dogovor kuću gradi. Ali, da bi imali dogovor, morate da 
imate slobodne učesnike tog dogovora, morate da imate zadovoljenje interesa svih strana koje 
učestvuju u dogovaranju, a ono što je karakteristično za sve dogovore od raskola u jedinstvenom 
DPS-u da oni ni sa kim nijesu pravili dogovor a da prethodno u taj dogovor nijesu unijeli nešto što 
je prvenstveno štitilo njihove interese i što je bilo na uštrb one druge strane sa kojom su željeli da 
se dogovaraju. 
 Dakle, mi imamo veliko iskustvo od te '98. godine kada su se dogovarali sa sadašnjom 
opozicijom iz SDP-a, koja je u tom vremenu dobila da pobijedi njihova ideologija ali da oni ne budu 
na vlasti, od nekadašnje Narodne stranke koja je uložila velike napore da Demokratsku partiju 
socijalista održi u onom programu na kojem je bila '89. godine, odnosno od 1990. kada su ime 
promijenili iz Saveza komunista u Demokratsku partiju socijalista, ali taj zaokret, te turbulencije u 
Demokratskoj partiji socijalista dovele su do toga da je Demokratska partija socijalista kao 
pregovarač postala veoma vjeroloman partner. I onaj ko se oslanja na to da s njima može da 
postigne nekakav dogovor, završiće kao ogospodin Krivokapić u opoziciji, sa čvrstom vjerom ili 
uvjerenjem da se to stanje mora mijenjati i da se mora istrajavati na nekim drugim rješenjima. Zato 



je Demokratski front danas pozivao i prozivao Demokratsku Crnu Goru kao stranku koja je nastala 
iz bloka za zajedničku državu stranke koja je nastala iz Socijalističke narodne partije, da shvati i 
razumije da dogovora sa Demokratskom partijom socijalista nema a da se prethodno 
Demokratska partija socijalista ne dovede poznaniju prava, a najbolje dovođenje poznaniju prava 
su protesti. 
 Demokratski front ne želi ekskluzivno pravo za sebe da organizuje proteste, već želi da to 
uradimo zajedno sa svim opozicionim strankama, kako bismo mogli da dođemo u poziciju da iza 
zajedničkog posla dođemo i do zajedničkog rješenja. Ako bismo napravili ono što očekujemo, ako 
bismo napravili da Crna Gora izađe na ulice Podgorice, da Crna Gora izađe na ulice drugih 
gradova Crne Gore, mi bismo mogli da dođemo u poziciju da taj dogovor sa Demokratskom 
partijom socijalista vezano za tehničku vladu ne bude ona vlada izbornog povjerenja  gdje će se 
nalaziti jedan manji broj ministara koji neće biti u poziciji da promijene bilo šta značajnije. Nama 
treba tehnička vlada za koju se zalažemo, a o čemu smo potpisali i sporazum pred građanima 
Crne Gore na onim velikim protestima ovdje na trgu Slobode u Podgorici, treba nam dogovor da 
možemo da imamo tehničku vladu koja će obezbijediti fer i poštene izbore. 
 Ja sam siguran ako bi Demokratska Crna Gora, ako bi druge opozicione stranke pristale da 
zajedno sa Demokratskim frontom organizujemo zajedničke proteste kojima bi se priključili svi, i 
oni iz organizacije "Odupri se" i oni koji podržavaju profesora Kneževića koji je razotkrio sav talog 
koji postoji u Demokratskoj partiji socijalista, da bismo mogli da se izborimo za fer i poštene 
izbore. Mi ne želimo nikoga da uvrijedimo, ne želimo nikoga da povrijedimo. Posljednji apel želim 
u ime Demokratskog fronta da pošaljem ljudima koji učestvuju u radu radne grupe, to su dvije 
stranke, dominantno dvije stranke, stranke gospodina Krivokapića i gospodina Bečića, da 
odustanu od tog uzaludnog posla i da ne dobijamo neki novi rok. Jer, to je samo zavaravanje, 
nego da zajednički izađemo na ulice i prisilimo Demokratsku partiju socijalista da dobijemo 
tehničku vladu. Jedino na taj način možemo da dobijemo za ono što mislim da je interes svakog 
građanina Crne Gore. Nebojša Medojević je na početku ovog današnjeg našeg nastupa u 
Skupštini govorio o tim miševima, o tim mini izbornim štabovima, o tim namještenim izborima, o toj 
sirotinji koja je prisiljena da glasa za Demokratsku partiju socijalista da bi nekoga zaposlila ili da bi 
dobila neki sitan bakšiš. Imamo i tu /prekid/ strukture tih ljudi. Jedna je ona koja se posebno 
registruje u ovim naseljima, kao što su haremi gdje oni otvoreno saopšte taj svoj teški materijalni 
status i gdje im se izlazi u susret da bi obezbijedili 10 i 15 glasova. Imate onaj drugi, po mom 
mišljenju, mnogo gori a to su nasljednici onih sa toljagama sa Cetinja koji imaju vrlo visoko 
podignutu glavu, ali onda kada se pomene fabrika čokolade, onda ta sirotinja za sitan bakšiš 
takođe pristaje da glasa za Demokratsku partiju socijalista. Znači, imamo one, što bi rekao Matija, 
konobare s ponosnim brkovima koji su spremni da urade svašta samo da bi mogli da zadovolje 
potrebe koje od njih očekuje njihova porodica, a koje su često na uštrb i njihovog vlastitog 
dostojanstva, a posebno na uštrb tradicije porodica iz koje dolaze. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:37:35) 
 
 Hvala i Vama. 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Nikolić. 
 Momčilo Martinović ima pravo na komentar.  
            Izvolite. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (11.11.19 21:37:52) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovane koleginice i kolege,  
 Dozvolite mi da iskomentarišem diskusiju kolege Mandića, što se tiče određenih 
konstatacija i kvalifikacija koje ne mogu slušati a da ne odreagujem, jer pominje se Cetinje u 
kontekstu sirotinje i omladine koja je na neki način prepoznata od neke druge strane kao sirotinja. 
 Ja sam imao s jednom koleginicom iz poslaničkog kluba Demokratskog fronta diskusiju na 
tu temu i smatrao sam da se u toj fazi u tom periodu stalo i da se stavila tačka na te konstatacije. 



Dozvolite mi da ovom prilikom omladinu cetinjsku pozdravim, jer to je omladina koja je kao i njihovi 
roditelji stala uvijek na stub odbrane Crne Gore, koja se borila za ovu državu i koja će se boriti dok 
god postoji i Cetinja i Crne Gore. Ja ih još jedanput pozdravljam i kažem da je to omladina koja je 
bogata duhom, daleko od toga da je sirotinja. Hvala, 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:39:08) 
 
 Hvala Vam. 
 Pravo na odgovor na komentar ima poslanik Mandić.  
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (11.11.19 21:39:13) 
 
 Ja želim da pozdravim sve časne i poštenje Cetinjane. Ja sam ovdje govorio vrlo precizno o 
onim ljudim koji su spremni da se prodaju, a sve časne i poštene cijenim i pozdravljam. Nijesam 
ja, nego upravo istoričari sa Cetinja registrovali one toljagaše iz vremena bombaške afere, iz 
vremena kolašinskog procesa koji su za jednu čašicu rakije pratili kneza Mirka i tukli političke 
protivnike, a posebno su dolazili iz plemena Bajica. O tome postoji vrlo obimna dokumentacija, da 
su bili spremni tada, ko što su ti tada bili spremni za čašicu rakije u nekoj kafani da biju političke 
protivnike i danas postoje oni koji su spremni da primijene silu zato što im je neko obećao neku 
čokoladu iz Ukrajine. Govorim o tom tipu čovjeka, ne govorim o nekom drugom tipu čovjeka. 
 Što se tiče Crne Gore, ona ima pravo na neku drugačiju budućnost. Demokratski front se 
zalaže za tu budućnost i želimo da u Crnoj Gori uz pomoć pritiska ulice nikada više ne doživimo 
izbornu krađu. Mi smo bili većina 2001. godine zajedno sa Liberalnim savezom, mi smo pobijedili 
ili naš predsjednički kandidat je pobijedio '98. godine. Naš predsjednički kandidat je pobijedio i 
2013. godine. Ali samo iz jednog razloga što nije postojao dovoljan pritisak na ulici da se odbrani 
ta pobjeda, mi nijesmo mogli tu pobjedu da odbranimo i što je Demokratska partija socijalista 
zloupotrebljavajući ogromna novčana sredstva uvijek u opoziciji ili u djelovima vlasti pronalazila 
one koje može da korumpira poput nekadašnje Pozitivne Crne Gore. Zato smo imali da pojedini 
mediji stalno u opoziciji, navodno, traže neke nove snage koje će sada da promijene Demokratsku 
partiju socijalista, ispostavlja se da su uglavnom te "nove snage", ne želim nikoga da uvrijedim jer i 
ja mislim da je sirotinja najčasniji dio Crne Gore, nego govorim o onoj sirotinji koja se prodaje. 
Demokratski front uglavnom glasaju siromašni ljudi. Demokratski front održavaju gubitnici 
tranzicije. Ali, to je ta elita Crne Gore i mislim da je to elita Crne Gore - oni pošteni ljudi od Pavinog 
Polja pa dolje do Podi u Herceg Novom koje ne možete kupiti ni za jedan novac. Imate vi mnoge, 
neće se meni naljutiti naš profesor Radulović, profesore sa Univerziteta, čast izuzecima, koje ste 
za stanove ili za jednu radnu sobu ućutkali da danas Univerzitet Crne Gore djeluje kao 
najneslobodnija institucija na ovim prostorima zato što svako očekuje ili ovi koji su spremni na to 
očekuju neki službeni put ili neko proširenje, ili neku /prekid/ da im dijete primi za asistenta. 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:42:16) 
 
 Hvala, kolega Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (11.11.19 21:42:20) 
 
 Samo bih još jednu rečenicu želio da kažem. Dakle, u ovom kontekstu "sirotinja". Ja sam 
veoma ponosan na te ljude. Govorim o ovima koji se prodaju, ne govorim o onima koji su teškog 
materijalnog položaja, jer Demokratski front uglavnom glasaju takvi. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:42:35) 
 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Nikolić.  
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (11.11.19 21:42:41) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Brajoviću, 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 U politici kao i u životu ukoliko ne želite nešto da uradite, uvijek ćete naći izgovor da to ne 
uradite. Istovremeno, ukoliko želite nešto da uradite i ukoliko na vašoj strani postoji dovoljno 
političke volje da to uradite, onda ćete to i uraditi. 
 Evo skoro godinu dana se vodi bespoštedna bitka na javnoj sceni o tome da li je Crnoj Gori 
potrebna tehnička vlada ili nije. Tehnička vlada koja je konceptualno zamišljena kao rješenje po 
osnovu kojega bi u izvršnu vlast trebalo da uđu ljudi koji to nijesu zavrijedili na izborima. Onda se 
postavlja pitanje čemu služi izborni proces. Čemu služi sticanje većine od 50%+1? Čemu služi 
kampanja i političke aktivnosti u četvorogodištu prije izbora kada se namećete biračima svojim 
političkim programima, radom i zalaganjem na onoj političkoj agendi koju ste kandidovali na 
prethodnim izborima? Čemu sve to ako ste vi spremni zbog političke trgovine da sve to stavite na 
doboš i da kažete - ne zanima nas povjerenje koje ste nam ukazali; mi sad želimo da pravimo neki 
drugi politički aranžman zato što se neko dosjetio da bi mu tehnička vlada bila potrebna kao neka 
vrsta političkog bajpasa za sticanje neke možda veće političke važnosti od one koju trenutno uživa 
na političkom tržištu.  
 Ovdje imamo okolnost da o tehničkoj vladi najglasnije govore oni koji imaju problem sa 
političkim rejtingom, koji imaju problem sa dostizanjem potencijalnog parlamentarnog statusa, koji 
već razmišljaju o tome na koji način će novim političkim udruživanjem da obezbijede sebi prolazak 
cenzusa. Ili, s druge strane, kao model uslovljavanja, gdje bi u tehničkoj vladi pored mjesta 
premijera koje bi trebalo da se ustupi, trebalo da se ustupi 1/3 nestranačkim ličnostima koje nijesu 
učestvovale na izborima. Vjerujte da je to koncept koji kad nekome predstavljate od inostranih 
zvaničnika ili ljudi koji se elementarno razumiju u teoriju politike, ljudi počnu da se smiju. Dakle, to 
nije ozbiljan koncept. I sve ovo što liči u pozivu za dijalog o tehničkoj vladi liči na pribavljanje alibija 
za unaprijed formiranu svijest o potencijalnom izbornom porazu.  
 Dijalog na javnoj sceni je potreban, ali dijalog se vodi na nekom drugom mjestu - u 
institucijama. Ovdje je odgovornost na probi i mi ćemo odbraniti tu odgovornost koja je na nama. 
Mi imamo odgovornost. Dobro je što je kompletan proces pod budnim okom međunarodne 
zajednice i njihovim monitoringom, jer će onda vrlo uputno i kvalitetno moći da analiziraju cijeli 
proces i da kažu ko je ponio odgovornost u tom procesu. Ovdje ljudi rade u radnim grupama i 
podgrupama oko izbornog zakonodavstva sedam, osam mjeseci unazad. Pripremaju određena 
rješenja. Možda ta rješenja nijesu najbolja, ali makar se na tim rješenjima radi, a svemu tome 
svjedoče eksperti iz Međunarodne zajednice, koji redovno vrše konsultacije sa svima nama i koji 
imaju set svojih rješenja sa kojima treba da se usklađujemo. Ne možemo izmišljati toplu vodu, 
možemo da prihvatamo standarde koji važe kod njih i da na bazi tog dogovora tražimo neki model 
kompromisa koji treba da bude izraz snage svih nas i spremnosti da podijelimo političku 
odgovornost pred građanima Crne Gore. Ne treba ovdje preispitivati da li je neko zaslužio 
povjerenje tako što je to zavrijedio u nekom koalicionom savezu, samostalno i svi smo dobili neke 
glasove. Mi sa naše strane respektujemo glasove koje je osvojila opozicija. Možemo da smatramo 
da vi treba u odnosu na to povjerenje koje vam je ukazano da se odnosite odgovornije, kao što vi 
možete da smatrate da mi treba da budemo odgovorniji u odnosu na povjerenje koje nam je 
ukazano. Ali mi smo od prvog dana na svojim radnim mjestima u pokušaju da nešto uradimo, 
nekad sa vama, nekad bez vas, ali smo uvijek tu i bićemo tu, mi nećemo odustati od ovog 
projekta. Tražimo /prekid/ mogle negdje da prepoznaju interese i da prosto razmisle o tome da je 
sljedeća godina izborna, da nam je potrebno svima zajedno mnogo više zrelosti da se 



predstavimo pred građanima, a da istovremeno ne zloupotrijebimo povjerenje koje nam ukazuju. 
Jer, ako smo dobili povjerenje da uradimo nešto dobro, onda sa tim dobrim treba pred njima 
ponovo i da se legitimišemo. Zaista ne znam za neku varijantu, rekao sam, u uporednoj praksi 
koja bi osnažila ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:48:15) 
 
 Kolega Nikoliću, privodite kraju. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (11.11.19 21:48:19) 
 
 Privodim kraju.  
 Dakle, ubijeđen sam da do sada nijesmo čuli konkretne primjedbe. Sve je bilo negdje na 
vertikali između kritizerstva i kritike koja je bila samo radi kritike. Ozbiljna argumentacija se nudi u 
radu koji se odvija kroz Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva. Imamo 
dominantnu strukturu opozicije koja je u Parlamentu, koja nije u Odboru za sveobuhvatnu reformu 
i imamo drugi dio opozicije koji je u Odboru a nije u Parlamentu. I onda sve liči na to da se vi 
unutar sebe samih borite ko će da zagrabi veći kolač u mandatima, a ne o tome kako da sa 
jednom i kvalitetnom platformom nastupite prema nama, pa da onda zajednički radimo na svemu 
tome. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:49:17) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, mi smo zaključili raspravu. Ne, ne, zaključili smo raspravu i sada će u 
ime predlagača da vam se obrati potpredsjednik Nimanbegu.  
            Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (11.11.19 21:49:40) 
 
 Dobro veče, poštovani građani, poslanice i poslanici,  
 Dame i gospodo, moramo se složiti da je ova godina godina koja je počela januarom i 
aferom Koverta. I ta afera, po mom mišljenju, sigurno je nešto što će i u budućnosti i danas 
oblikovati politički život, ali i dati nam mogućnost da dajemo odgovor na političke izazove i deficite 
u demokratiji koje naše društvo ima. To su jasni politički potezi koji zahtijevaju odgovoran rad nas 
poslanika u Skupštini Crne Gore. I poslije šestočasovne rasprave, ja ne mogu zaključiti na koji 
način su se poslanici obraćali ovome domu, ali sam siguran da svi i građani mogu procijeniti da je 
više bilo politikantstva nego vođstva, liderstva i odgovorne političke priče da se problemima sa 
kojima se suočavamo da odgovor.  
 Kolega Brajović i ja smo dali naš doprinos u svojstvu rukovodstva Skupštine da se dijalog 
koji je potreban između poltiičkih subjekata u Crnoj Gori nastavi i opredijelili smo se za rok koji je 
18. decembar. Ja sam možda očekivao više od vas kolega da dajete primjedbe na taj rok. Da li je 
on realan, da li se možemo do tada sporazumjeti ako se nismo do sada se sporazumjeli, ali smo 
ipak ostavili otvoren prozor za sve da daju političi doprinos pokušaju uspostavljanja dijaloga koji je 
između opozicije i pozicije u lošem stanju. Dijaloga nema, javna scena se koristi samo za izbornu 
trku koja će biti sljedeće godine. Ovdje ispred mene i svi mi imamo Ustav Crne Gore, imamo i 
drugi dokument Izborni zakon koji se usvaja sa 2/3. I oni koji kritikuju scenu političku ili izborne 
uslove, moraju biti jasni da poruče građanima - da i mi smo u tome učestvovali, i opozicija i 
pozicija.  
 Mi ni u jednu izbornu trku nismo ušli bez toga da ovaj dom nije imao dokument koji se 
usvaja sa 2/3. To treba znati. I ovi zakoni kojima smo definisali da bi trebalo riješiti, da li je to o 



biračkom spisku, o državljanstvu, o finansiranju političkih subjekata, o izboru odbornika i 
poslanika, o javnom emiteru, ličnoj karti, medijima, prebivalištima, su zakoni koji nam neće i 
neusvajanjem i usvajanjem maksimalno popraviti život, kvalitet i izborni proces, ali će nam sigurno 
omogućiti da mi građanima u dobu izazova, bilo demokratija i kod nas i u Evropi, kažemo da ovdje 
ima dovoljno mudrih političkih lidera koji žele dogovor. Da li će se vrijeme iskoristiti do 18. 
decembra i poslije toga, i poslije 18. doći će 19. i 20. i nastavićemo raditi politički i nastavićemo da 
se svađamo ili da se mirimo, ali će nas pitati u budućnosti da li smo maksimalan doprinos dali.  
 Ja kao političar pokušavam da budem potpuno iskren, otvoren i dam politički odgovor na 
situaciju u kojoj smo. Cijenim da za ovo moramo pozvati i one stranke koje ne učestvuju u radu 
Odbora, da uzmu učešća barem za ovaj novi rok koji smo utvrdili. Na vama je odgovornost i 
mogućnost da učestvujete. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:54:15) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Ne, ovo je završna riječ koja nije izazivala repliku ni od koga tako da smo završili raspravu. 
 Vi želite proceduralno? Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 21:54:39) 
 
 ... Vama obratim, namjerno sam sačekao da se završi ova debata i kolega Nimanbegu mi je 
dao šlagvort spominjući Ustav. 
 Vama se obraćam shodno članu 8, stav 1, tačka 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore u kojoj 
piše da se predsjednik Skupštine stara o primjeni Poslovnika Skupštine. Predsjednče Parlamenta, 
ponavljam jedan dio priče iz razloga što Vi danas nijeste bili u sali, a izvorno Vam Poslovnik daje 
pravo da se starate o primjeni Poslovnika. Ja želim da i Vas i nas sve zajedno podsjetim na član 
20 Ustava Crne Gore. Tu mi je pomogao kolega Nimanbegu. 
 Citiram: "Svako ima pravo na pravni lijek protiv odluke kojom se odlučuje o njegovom pravu 
ili na zakonom zasnovanom interesu." 
 Predsjedniče Parlamenta, poslanik sam u ovom domu, ima možda /prekid/ ne poznajem ni 
jedan zakon u Crnoj Gori, ali ni jedan, provjerio sam i zamolio i pravne zastupnike koje sam 
konsultovao, ni jedan procesni zakon ne poznaje nešto što se zove preispitivanje sopstvene 
odluke kao pravni lijek.  
 Ja kao predsjedniku Parlamenta, imajući u vidu član 8, stav 1, alineju 2, gdje ste direktno 
Poslovnikom /prekid/ starate se o primjeni Poslovnika, želim da Vam ukažem upravo i na kršenje 
Poslovnika i na kršenje Ustava Crne Gore. Jer, u Odluci koja se tiče prava poslanika, kao pravna 
pouka se navodi podnošenje zahtjeva za preispitivanje odluke onom organu koji je tu odluku 
donio. Ovim je direktno prekršen Poslovnik i što je još "rečeno gore", prekršena je osim Ustava i 
Evropska konvencija o ljudskim pravima. Ja sam slobodan, obzirom da su ovo akti koji su /prekid/ 
crnogorskom Parlamentu... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:56:42) 
 
 Samo privodite diskusiju, jer ste prekoračili vrijeme dozvoljeno za proceduralnu intervenciju. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 21:56:48) 
 
 Slažem se, ali biće nam svima od koristi.  
 Da vam pročitam član 13 Konvencije koji kaže da svako ima pravo na pravni lijek pred 
nacionalnim vlastima, čak i onda kada su povrede ovih prava i sloboda učinila lica u vršenju svoje 
službene dužnosti. Član 6 kaže da svaki pojedinačni akt, a odluka je pojedinačni akt, kojim se 



odlučuje o nečijim pravima mora biti adekvatno obrazložen, a u obrazloženju, shodno abecedi 
prava, kako kažu pravnici, trebaju biti jasno navedeni razlozi za donošenje odluke. 
 Predsjedniče Parlamenta, danas sam dobio ovu odluku, imajući u vidu da ste vi, i 
sugerisano mi je da je pravni lijek da se obratim istom organu koji je ovu odluku donio. Ponavljam 
Vam, ne postoji ni jedan zakon u Crnoj Gori koji poznaje institut zahtjeva za preispitivanje. Ja Vas 
molim da, shodno članu 5, provjerite da li je postupanje bilo u skladu sa Poslovnikom. U svakom 
slučaju, ne mislim da je dobro da kršimo član 20 crnogorskog Ustava koji daje pravo na pravni 
lijek. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:57:46) 
 
 Hvala, poslaniče Konjeviću. 
 Poslaniče Konjeviću, kao što ste rekli, Vi ste tokom današnje rasprave već predočili ovo što 
ste sad saopštili, a ko god ovdje predsjedavao, praktično vodi Skupštinu u tom trenutku i on će se 
sigurno postarati da ovo što ste Vi prenijeli i saopštili provjeri. 
 Da se sad vratimo onoj temi o kojoj smo čitav dan razgovarali. Nemojte, molim Vas, više ni 
rečenicu, a proceduralnu intervenciju ste već imali. Hvala Vam. /Upadica/ 
 Nemojte, molim Vas, sad zloupotrebljavate pravo. Ne, rekao sam samo da ste to što ste 
rekli već saopštili i da će biti postupljeno, naravno kako ste predočili tom.... Ne, hvala Vam. 
/Upadica/ 
 A Vi ćete mi ukazati? Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 21:58:37) 
 
 Ja sam se obratio Vama, ne da bih ponovio zato što je jedno biti predsjedavajući, a drugo je 
biti predsjednik Skupštine. Vi ste predsjednik Skupštine. Ja sam želio da ispoštujem Vaše 
prisustvo, jer po članu 8 Poslovnika nije predsjedavajući dužan da se stara o primjeni Poslovnika, 
to nigdje ne piše u Poslovniku, nego predsjednik Skupštine. 
 Zato sam se obratio Vama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 21:58:59) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Konjeviću. Vi ste proceduru iskoristili četiri puta duže nego što je 
trebalo, a o tome ćemo imati vremena kad da komentarišemo. 
 Sad se vraćamo na temu dnevnog reda o kojoj smo čitav dan razgovarali. Kao što je rekao 
potpredsjednik Nimanbegu, nije bilo priče mnogo o tome da li je ovaj rok dovoljan. Ja sam zaista 
neko ko smatra da ovaj rok koji smo sad produžili - 18. decembar, ako ima želje za odgovornim 
radom i sa posvećenošću da se priđe ovom poslu, on se može završiti prije tog roka. Ako te želje 
nema, svaki rok koji bismo odredili bio bi kratak. 
 Sad prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu odluke o izmjeni Odluke o obrazovanju Odbora 
za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakondavstva. 
 Na Predlog odluke su poslanici Draginja Vuksanović-Stanković, Raško Konjević, Ranko 
Krivokapić i Džavid Šabović podnijeli jedan amandman o kojem treba glasati. 
 Prelazimo na obrazloženje amandmana o kom treba glasati. 
 Da li želite da obrazložite amandman? Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 22:00:06) 
 
 Kolege, još jednom želim da sve nas podsjetim na jednu obavezu koju imamo svi 
zajednički, a to je da budemo odgovorni prema onome što jeste važnost 2020. godine i redovni 
propisani termin za održavanje izbora. Kolege, možemo se razlikovati politički koliko god hoćemo, 



ali ne možemo zapostaviti dvije činjenice.  
 Jedna je, kao što je rekao kolega Nimanbegu, da ovu godinu i ne samo ovu godinu je 
obilježila afera Koverta. Neko od kolega iz DPS-a pri samome kraju je lijepo govorio o 
odgovornosti. Ja se sa tim slažem, samo što se kad se govori o odgovornosti, onda je vrlo dobro 
poći od sopstvenog političkog subjekta u kojem se nalazimo. Dakle, afera Koverta je 
podrazumijevala da u septembru 2016. godine direktno tokom kampanje, član predsjedništva 
Demokratske partije socijalista uzima novac od biznismena Duška Kneževića i finansira 
Demokratsku partiju socijalista. Taj čin koji smo otkrili tek nakon dvije godine je ozbiljno dodatno 
narušio povjerenje u izborni proces. Činjenica da ni nakon devet mjeseci ne postoji objektivne 
političke odgovornosti, ni bilo koje finalizacije u krivično-pravnom smislu, bilo optuženje ili odbijanje 
toga, ne prejudiciram, dodatno ukazuje da mi imamo dijametralne razlike vezano kako 
posmatramo da izbori treba da izgledaju u smislu fer i slobodnih izbora.    
 Druga činjenica je da, osim toga što nam se afera Koverta desila u kampanji 2016. godine, 
smo imali na dan izbora pokušaj državnog udara. Ja ne znam ni jednu zemlju na svijetu u kojoj su 
izbori fer i demokratski u smislu slobodnog izražavanja građana u kojima se državni udar ili 
pokušaj državnog udara desio taj dan. Ove dvije činjenice su ozbiljno narušile tanano povjerenje 
koje postoji vezano za izborni proces. Otvorio se proces dijaloga, slažem se da je dijalog jedini 
način da iz ovoga izađemo, ali odgovornost na Demokratskoj partiji socijalista kao najjačem 
političkom subjektu u ovom domu jeste da osim činjenice što navodno želi dijalog mora podnijeti 
onaj dio odgovornosti koji se  tiče rezultata toga dijaloga.  
  Naravno, nije opozicija bez odgovornosti, apsolutno. Ali, u tom kontekstu mi predlažemo 
da se u član 11 Odluke o obrazovanju Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 22:03:07) 
 
 Kolega Konjeviću, polako privodite kraju obrazloženje. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (11.11.19 22:03:11) 
 
 Upravo privodim. 
 Dakle, Odbor će najkasnije do 18. decembra 2019. godine predložiti Kolegijumu 
predsjednika Skupštine model za implementaciju i nadzor dogovorenih rješenja. Stav 2. Odbor je 
obavezan da razmotri model tehničke vlade kao mehanizma pravno-političkih garancija za 
implementaciju i nadzor dogovorenih rješenja. 
 Kolege, svi vi koji iz Demokratske partije socijalista govorite da neće biti tehničke vlade, 
ukoliko se ta tehnička vlada formira, ja mislim da bi od vas bilo korektno da svi podnesete ostavke 
i da se ne pravdate nama u Parlamentu kad se to desi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.11.19 22:03:55) 
 
 Ne znamo kako ćemo onda popuniti, nema na listi toliko ljudi da ih zamijenimo. 
 Kolege, molim vas. 
 Ako ste pažljivije slušali, ovdje se pominje samo razmatranje mogućnosti tehničke vlade, a 
ne i tehnička vlada u amandmanu. Ali, poslije obrazloženja amandmana, prelazimo na 
izjašnjavanje. Stavljam na glasanje ovaj amandman. Izvolite. 
 Hvala vam. 45 poslanika je glasalo - četiri za, 41 protiv, nije bilo uzdržanih, pa konstatujem 
da ovaj amandman nije prihvaćen. 
 Kolege, molim vas da privedemo kraju sjednicu. 
 Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini da utvrdi postojanje razloga da ova 
odluka stupi na snagu danom objavljivanja u Službenom listu Crne Gore. Razlozi za predloženu 
odluku uslovljeni su razlozima hitnosti, odnosno potrebom da se obezbijedi kontinuitet u radu 
Odbora za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva. 



 Sada stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ova odluka stupi na snagu danom 
objavljivanja u Službenom listu Crne Gore. Izvolite. 
 Hvala vam. 44 poslanika su glasala - svi su glasali za, nije bilo glasova protiv ni uzdržanih, 
pa objavljujem da je Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti da ova odluka stupi na snagu 
danom objavljivanja u Službenom listu Crne Gore.  
 Sada stavljam na glasanje Predlog odluke u cjelini. 
            Izvolite. 
 Hvala vam. Glasalo je 46 poslanika - 44 za, dva protiv, nije bilo uzdržanih. Objavljujem da 
je Skupština usvojila Predlog odluke o izmjeni Odluke o obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu 
reformu izbornog i drugog zakonodavstva.  
 Ovim završavamo Četvrtu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja Skupštine Crne 
Gore u 2019. godini. Sjednicu koja je u toku nastavljamo sjutra u 11h sa zakonima koje je 
predložilo Ministarstvo pravde. Hvala vam. 
 


